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2 4 H Mr. Callshas
Memorandum e
" !
DATE: 5/31/73 Wr. Jgfin
Mr. Gebhardmr’ /317 . -
igagrv M, Willer, ES. __
v 1~ Mr. Gebhardt M. Soyars
R. E. Loniﬁ/ V 1- Mr. Nuzum u.fam_h_
1- Mr. Eardley }ﬁ%dn
JAMES WALTER MC CORD, JR., ET AL. . oo
BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIONAL - Mr. Herington ____
COMMITTEE HEADQUARTERS, 6/17/72 :'. v
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS Eardley
TV s vogan
In view of the recent appointment of Mr. Archibald Cox‘)Qé%?'ﬁ::
as Special Prosecutor of the Watergate matter, it is observed

that copies of reports received at FBIHQ should no longer be
disseminated to Assistant Attorney General Petersen as has
been the practice of dissemination prior to the appointment
of Mr. Cox. Attached for approval is a memorandum to the

Attorney General with copies to the Deputy Attorney General,

NP S T A

Assistant Attorney General, Criminal Division, and Mr. Cox,

advising that henceforth, dissemination of reports by FBIHQ

will be made to Mr. Cox rather than the Assistant Attorney
General, Criminal Division.

RECOMMENDATION :

That the attached memorandum be approved.
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The attached advises that Bernard Garmire,
Chief of Police, Miami, Florida, advised our
office of an apparent attempt of "Miami Herald"
reporter Rob Elder to claim Miami Police
Department (MPD) had prior knowledge of the
Watergate break-in and furnished same to FBI,
which covered this fact up. This is incorrect,
and Elder has been so informed by MPD officer
Ralph Aguirre, who allegedly first received
the information.

The basis of this information is an
interview of Pablo Fernandez on 5/22/73, by
Martin Dardis, Chief Investigator for Dade
County State Attorney Richard Gerstein, who
set up this interview so as to have Fernandez
discuss details of his 5/3/72 trip to
Washington, D. C. (with Bernard L. Barker and
others) in the presence of Elder under the
impression that Elder was a court stenographer.
A number of erroneous news articles have
emanated from this interview of Fernandez.

We have developed no information that
the 5/3/72 trip to Washington, D. C., was
connected with the 6/17/72, break-in.
Fernandez, when interviewed by FBI 6/30/72,
advised the 5/3/72 trip was to pay homage to
the late FBI Director and to confront demon-
strators who were picketing the Rotunda when

Mr. Boover lay in state. e
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TELETYPE

%" wWeez WW CODE
gl\sasrn URGENT 5/31-73 CLS «
TO ACTING DYAECTOR 176-2255 & 139-4B85u

JACXSOWVILLE 176-39 4
WASHINGTON FIELD 139-166 "%

W MIAMI 176-36 & 139-328w aP ~ ,

) ) - ¥
M O ‘ -
\gnrzs VALTER MC CORD, JR., ET AL, BURGLARYs DEMOCRATIC N :
PR t ; n

. MTIOMAL COMMITTEE HEADQUARTERS, VASHINGTON, D. G, JUIE R N
17, 1972, 10C; SCOTT CAMIL, ET AL; ARL - CONSPIRACY; EIDou .~ .. &
[

2 /e _ﬂfﬁﬁkﬂ‘_’ﬂﬁfgﬁ ) }Zf
oN 5/38/73, Bsmmng& RMIRE, CHIEF, MIAMIPD, ADVISED Mg

THAT OF 5/25/73, HUNTERYCEORGE, "MIAMI MERALD® REPORTER ASSIGNED iy
10 MIAMI PO; ADVISED HIM THAT ROBELDER, "MIAMI HERALI' nm* “*
QLAIMED TO ua_vs CONCLUSIVE EVIDENCE rumpn. un/az g{g) _ﬂﬂ‘ic
' PERHA pg GARMIRE MIMSELF, HAD INFORMATICWN COWCE! M—.e*,;~,»""'—'

| Ju 5

. HATERGATE CONSPIRACY BEFORE ACIS IN FURTHERAHGE OF COHSPIRAC\' N 5 1973

_

QRRIED OUT, THAT THIS INFORMATION HAD BEEN PASSED ON BY MIAMI __-.
t D 10 FBI, MIAMI AND HAD STOPPED THERE. -

- 10 H1S OFFICE TO DISCUSS THIS ALLEGATION, SAME DATE.
- INTERVIEU VITH GARMIRE, OBVIOUSLY FELT HE HAD IHFORHQ'I'I‘OI i

XEROX  ALL INFORMATIO
'a_-:HD PAGE ONE ——JB HEREIN I UNCLgsg?g%gNE SRR

53JUN 78 197 DATE__ elaslze  pysamliemong
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£ % ... WHICH WOULD DISCREDIT FBI, MIAMI, REGARDING WATERGATE. HOWEVER, . ssviae
HS ALLEGATIOI CONSISTED ONLY OF FOLLOWING:

PN *3 4 S
PO

?%ABLO RNANDEZ HAD TOLD NMIAMI PD OF HIS TRIP TO UASHINTQ'. e
A - ; L%‘Jﬁ ‘

B FOR J» ENGAR HOOVER'S FUNERAL, THE ALTERCATION THERE WITH .o.ivhiiin s

PPIES, THE POSSIBILITY THAT HE NMIGHT RETURN TO WASHINGTON,
3

5. FINANCED THE DC TRIP, ACCORDING TO ELDER
B 7 THIs INFORMATION TO n'
B8 * syMaBLY HAD FURNISHED TO FBI MIAMI. GARMIRE DEMIED TO ELDER '°7 ’*5'*?"""*
3 ;~-All'{ PERSONAL KNOVLEDGE OF FERNANDEZ WASHLNGTON,D.C. TRIP OR ANY 3 %

. CONRECTIOR WITH WATERGATE FIGURES. TO CLEAR KIS DEPARTMENT I'IE
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M 176-36 & 139-328
1% . MGE THREE b
.5-_}' 5 #PPROVAL. THIS IRFORMATION BELIEVED BY AGUIRRE TO BE mmusnza o m,a.,

'{I:
3

£ .. #RE-VATERGATE ARRESTS AND SEEMED OF 8O SIGNIFICANCE. :AGUIRKE :: SN

‘:ﬁfh“* !
NLD ELDER BECAUSE INFORMATION WAS VAGUE HE DOES NOT THINK NE ... ...

3. PASSED THE INFORMATION ON TO HIS SUPERIORS OR FBI, MIAMIL. - -» '."Li-fci:ﬂm.‘

GARMIRE SAID ELDER SEEMED DEFLATED BY AGUIRRE'S RESPONSES,
. REALIZED HE HAD WO FBI COVER-UP SCOOP AMD OMLY THEW VENT INTO ., ciiivipes

OMSHIP OF FERNANDEZ WITH MIANMI PD\ L earro v ewERs

[ ]]

. RELAT B
£ =" IW GARMIRE OPINIOW, ELDER - MIAMI PD INTERVIEWS DESIGNED
v, TO DISCLOSE FBI AND POSSIBLE MIAMI PD CONSPIRACY TO COVER UP - .

S ;-;;‘,.:_ﬁiif?f ey

¥ 5MIOVLEDGE OF PRE-WATERGATE PLANNING BY THOSE INVOLVED AND TO  -=ii& m

.:?v.,g.«oonmuou. AND VVAW NEMBERS WAS ENTRAPNENT. HE ADDED THAT IN MIS ;_,

’i‘

w ~@PINION FERNAMNDEZ INTERVIEW UNDER SUBPOENA LAST WEEK BY DADE COUITY‘?
Cor b
x+ STATE ATTORNEY'S OFFICE AND ELDER_ WAS, AT LEAST FROM STATE

ww s \-' .v 0—.' L LR R Lo - 4 LE SR 2

vssnenxel INVOLVING POLITICIANS AND JUDGES  POSSIBLY
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‘c PAGE FOUR

FERIADEI. N
PABLO FERIA iDEZ TE EPHOHIC ALLY ADVI

[, .

g o REBUTTAL OF ELDER STORIES HAS BEEW AIRED ON WUMEROUS LOCAL RADIO

B s . L

45 MD TV STATIONS. ME ALSO SAID THAT A UPI VIRE SERVICE REPORT..
$...5/29/13 OR 5/38/13 CONTAINS ELDER ADMISSION THAT ME IS UNCER . ~zisiiy
1 <. TAIN VKETHER OR NOT HE ADVISED FERNANDEZ AT STATE ATTORMEY'S W,f@
- - GFFICE INTERVIEW OF HIS REPORTER STATUS. 1IN VIRE SERVICE REPORT, “irioi
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June 1, 1973
T i‘;f"‘l'u,x, INFORMATION CONTAINED 1 — Mr. Gebhardt TR
HEREIN 1§ UNCLASSIFIED 1 - Mr. Long
DATE___Gl33|go BYSP4 JRmIOmJ 1 - Mr. Nuzum - .,
1 - Mr, Eardley 385 .
3 . Srechibald Cox _ 1l - Mr, Walters ‘™. .
‘Special Prosecutor 1 - Mr. E. S. Miller
U. 8. Bepartacat of Justice

- .. Bear Nr. Cexs S sdlw m(‘W

' 1a cennection with "'atcmw case, & munber
do-mi-gf matters have come to our atteatioa whick BAY Warrast yowr
' active consideratioa. o

A 'mm Preas htorntlonal" {vr1 lt- e M

Qm

ﬁ’

-~ on Hay 28, 1973, reported that Mr. forner
Secretary of Ca-orc. and more receantly Fimance Chairman /
: .WML%z the ’ru;jg% demanded o
a-meolt of the profits of Soverameat contractors. The ML 4 i
i Nay 24, 1973, carried aa item that wealtdy Republicams L
+. Were asked te eontribute funds after April ¥, 1972, te be . .iiu~
ased for covert activities. Thece actions may have cr!n!.ul S
implications. If you desire any investigation to be igmwm,
initisted please sdvm the scope of such in utmtiol. coh

' Prospective vitumu in tho "Iatemto' case mot
htorviuod gcludo SR ~ (

_ _ : : !lmo Advise whet
- ::' wish thuo m lntervimd with respect te their
ledge of the "Vatergate™ case. 1If »e, ’lmc wpocifly
m ’nrtluhr areas you desire woru ia the viONn.

s - he New York "Dul{ " _tor Bay i.. 1973, enrrd § o |
an mulo that % has reason . *
te believe that the tof Justice vas funnciing . %

on te officials at the Comaittee to Reelect the < imziin.

- t in support of the campaigs to reelect the mam:.*‘%
ice is t.duto'ho or SBeuator lei?ct -
By 4 )£’
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ir’ Archibald Cox
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be 1atervieved for sny factual lnromno- iz his mmun
supporting these reported comments im order that a determims-

tion can be made as to whether further Lavestigatioa might be
warranted. : :

The Riami, Florida, ¥FBI Office has reported receat
Aewvspaper accounts indlentln: that several Cubans are ready to
lay bare the facts relating to dreak-ins other than at the
Vatergate. ¥%We are not sure that the purported evidence would
be other than that already known, but desire your wishes ia
this connection, that is, whether any effort should be made
to ldentify aund interviev the Cubans referred to for auny
pertinent information in their possesaion.

Please advise vhether you dosire any ¥FBI pasistanoce
in connection with the matters related to herein.

Sincerely yours,

¥illiam D. Ruckelshaus e o
Acting Director ‘

NOTE:

B .~ L. _..-p.-_,l; e

The items enumerated herein were at the suggestion
of Mr. Carl Eardley. . _ S et zin

. L
ey I :
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This is to advise that at 7:10 p.m., 6/1/73,

Supervisor C. A. N was telephonically contacted
at his home by orfman, who identified herself as
a writer for the ggg::;ttuﬂ'ﬂﬁgazine. 9;1{’/

She was very polite but firmly“desired to inter-
view SA Nuzum concerning the alleged 1léaks in the
Watergate case. She alluded to the column written by

g 1 Jose t which appeared in the 5/31/73, issue of the
R' "Washington Post" in which SA Nuzum's name was mentioned.

e M INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

lﬁb’ She was tactfully, but firmly, advised no comment
could be given concerning any aspect of the case or any
alleged leaks of information by the FBI. She stated
she understood the reasons for this position and would
contact the Bureau's Press Service Office.

A

”)’ ACTION: For information.

s
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S ALL INFORMATION CONTAINED
YEREIN IS UNCLASSIFIED »

S3JUN 61gp3 DATE__ ¢1331%0  BYsPpTathiael b

¢ SO AT v TGN e 3 e e g ce e - s e e
T T T R T e e ey gy o moam s e g Sl R A e “. 5 - et

%.

59‘54_{@&_ 2

10 JUN § 1973

* e I
o

‘ OFIONAL PN 1O, 16 1=t _ ! e
r SR a Yy O
- ® ~ *UNITED STATES GOYERNMENT %
B = - - Ms. Callahan 7
Memorandum - ok
: E; e
- TO 5 &Wrdt DATE: June 1, 197 - ::k ;
! ) ’ ungﬁzsxu_
v 1l - Mr. Gebhardt . Sorers
FRoM : R. E. Long ﬁ%ﬁ 1l - Mr. Long . ::mu.._'_—_
1l - Mr. Nuzum Tole. Room
O 1 - Mr. Herington o e
SUBJECT: JAMES WALTER MC CORD, JR., 4 Mr. Bowers _
ET AL. U wr. Horington __
BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIONAL COMMITTEE ;M oy
HEADQUARTERS, 6/17/72 S, Eardley
Mre. Hogan ______
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0-19 (Rev. 6379 . 1)) .
» * .

JAMES WALTER MC CORD, JR,; ET AL.:;
BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIONAL
COMMITTEE HEADQUARTERS

WASHINGTON, D. C.

JUNE 17, 1972

INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

O0: WASHINGTON FIELD OFFICE

. "““\"’.‘:\'J‘
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j;ﬂn!&mﬂﬂﬂmmnlﬂlmmﬂmuhn‘
-gire than the press, the courts, the
HErtes and all sther government
s e_scombined—'!e‘d the way in re-
‘and gxposing what we now
', llﬁiithMaumuuuu ;
53n the process, the burean itself de-

ped & true crisls of authority. So

ALL INFORMATION CONTAINED

Mr. Mintz

Mr. Eardley
Mrs. Ho

The Washington Poast

Times Herald _B:.]j_
The Evening Star (Washington) _
The Sundeay Star (Washington) __
Daily News {New York)
Sunday News (New York)
New York Post
The New York Times
The Daily World
The New Leader
The Wall Street Journal
The National Observer
People’s World

r -

Date S‘—Bl-ba'

!

!!01.95@1 i
135 iy — 39T

HEREIN IS UNCLASSIFI
DATE __ Gla3[¥o BYS'ED Tap! Jemiom ¢ b/




the election showing that the
k4 was part of a larger campaign
aphotage involving President Nix-

glosut peuonnl And polltlcal ad-

¥he FBI became more deeply em-
m after the elections when the
iPretfient named Mr. Gray to be diree-
*‘h’ of the bureau in his own right.
- abpointment offended bath

‘hnger agents who believed he had
queered the Watergate {nvestigation
;n@ older officials with ambitions of

ﬁc upshot new wave of leaks
huh centered uround Mr. Gray and
2§80 to surface in his Senate confir-
ﬁan hearings. Out of these leaks
yvthe major evidence of the at-

b mipt G BV R W TS i
signstion of Messrs. Haldeman and
chman®fronr—she White House
. As part -of the shakeup, Mr, Gray
replaced as acting FBI directar by
am Ruckelshaus, a former assist-

mnt attorney general who had mhde a

for himself as a 3ough and hon-
|mble oﬂlclal 3 the environmental

‘.1"

“¥he record of the I'hl on Wahrnh

i 20 extraordinary, “fts determination
to force out the iruth in such stagger-
i ing conirast with the rest of the execu-
lllw branch, that it raises a question.
’Hw come? Why was the burean so dif-
'ferent from the CIA and the Justice
Department and the staff of the Nl-
‘tional Security Council?
“ The answer is J. Edgar Hoover. He
“was, a5 I had occasion to write some
Fears afo, the compleat bureaucrat. He
‘nade the FBI a supremely profes
onal law-enforcement agency with
Ean, discipline and a profound sense
institutional loyalty, In the crunch,
Nbe institutional loyalty, the sense of
‘fdelity to law enforcemejt, was proof

lagaingt the demands the Whits
‘House. Despite the po rful pull of
F1'.~resl.¢-lential loyalty, the”bureau went

out and won one for J. Edgar Eoover.
But the price pald has been very
heavy, The bureau is now a hotbed of
“factiopalism. It leaks like crazy to the
press and the Congress. At laast one
former high FBI official, William Sulli-
van, was willing to play the White
House game, and passed FBI docu-
ments over to the White House by
back channels. More important still, in
a total break with discipline, all assist-
ant directors and all special agents in
charge of ¥BI fleld pffices have sent a
.telegram to the President insisting
‘that he name an FBI man as the nu:t
(director. wRIED 1 e w
The way t0 save the .bureaun trom
this factional infighting is not in
doubt. The necessary etep is the ap-
pointment of a man who has the Hoo-
gualities — integrity, indepemd-
-ence, institutional loyaity and a will-

gness to stand up o high poltti-
authorities when the ush him 4

cut corners. - S A x
K Ituonlybybrlnging hmenmto

this administration, at the FBI and
‘other governmental agencies, that Mr.
ixon can redeem the government he
d his friends have done so much to
eaken at the bage, -

o bas _.nma.?uwmtm e
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K NITH Eﬁt‘:ﬂi. BARCAL FURNISHED i7 TO FBl., STEWERS cl..amwwn
“M£ WAD LEGAL AUTHORITY TO MAKE ELECTRONIC SURVEILLANCE ~
. . . v "
... EQUIPMENT, AND DISPLAYED PAPER WITH AGENCY DESIGNATION

4., BARCAL RECALLS AS CIA. o
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FBI
_.}* o ﬁ..A'. > Date: 6/4/73
Transmit the !ollowinq in CODE .
o {Type in plaintext or code)
Via TELETYPE URGENT —
(Priorisy)

e e T A e e e e e e G R — — e — ——— o . ' — e —— —

TO: ACTING DIRECTOR, ¥BI (139-4089) BUREAU BY MESSENCER
| AND SAC, NEW YORK (139-

FROM: SAC, go (139-166) P
JAMES WALTER MC CORD, JR., ETAL, BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL

B

{COMMITTEE HEADQUARTERS, WDC, 6/17/72. I0C. OO:WFO
RE WFO TEL CALL TO NEW YORK and NEW YORK TEL CALL TO WFO TODAY.

AUSA DONALD LL REQUESTED NEW YORK TO LOCATE AND
MY )//

INTERVIEW ALBVI)NJCOOPERMAN, 416 CENTRAL PARK WEST, NEW YORK,
IN REGARDS TO RECEIPT OF TELEPHONE CALL FROM JEB STUART MAGRUDER, - |

MARCH 30, 1972. DETERMINE FULL RELATIONSHIP BETWEEN COOPERMAN and -

MAGRUDER.
g [37-707790F
i “ , |  touanswB § -
/a3l —— . c— /
?,.5 - ALL INFORMATION CONTAINED . S
ok e 4EREIN IS UNCLASSIFIED
& oW DATE __¢l33lgo BYSf 4 [am] OmS
/‘\A
o Approvs : Sent M Per
{ ~ Sp'ecia gent i arge U.S.Gavernment Printing Office: 1972 — 455-574

A e e St R




. R ‘:~.~-- walfr?;;smms Gg)\}ﬁRNMENT
Memorandum
I |

D : Mr,
J 5}7‘{{
FRQM : R, E. Gebhardt JR(

SUBJECT: JAMES WALTER MC CORD, JR.;
AND OTHERS
BURGLARY OF DEMOCRATIC COMMITTEE
NATIONAL HEADQUARTERS, 6-17-72
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

The 5-7-73, "Washington Post" c ins Jack
Anderson's col (attached) which state FBI Probes Own
on Watergate."” 1In the column are du ions attr d
58 TeEmoTantom tro

Tom Gebhardt to Mr. Felt relative to the
handling of the Watergate investigation, and these quotations

2-23-73 (copy attached), which was prepared at the request of
Mr. Gray just prior to the beginning of his confirmation
hearings.

That memorandum, the original of which cannot be ,/"
located at this time and which is not on record, was prepared '
subsequent to a discussion of the Watergate investigation held
in Mr. Gray's office on 2-23-73, in preparation for confirmation

hearings. Those present included Messrs Felt, Gebhardt,
McDermott, Kunkel, Bates, Long, Lano and Nuzum, as well as

Mr. Gray and members of his staff, Mr. Kinley, Mr. Armstrong
and Ms. Herwig. It was generally agreed by FBI personnel that
from the FBI's standpoint, the Watergate investigation was

handled in the manner which the FBI normally and regularly

tom¢

E handles major case investigations. Mr. Gray asked for a memo-

=3+ randum to that @ffect which was prepared and was initialed -

Ex ‘'by the FBI personnel who participated in the dis uszfﬂw.;yﬂ

8Hn RECR /29 ~&/ 5 7~
2] The following is a brief outline g?”possigé&-?\m‘g‘gn

353 pertinent dates concerning this matter: 2-23-73, S N

=2 mentioned conference held and memorandum written; 2-28=73 mouscs e

g-‘:’f‘—' confirmation hearings began; 3-22-73, confirmation hearings

gm concluded; 4-5-73, Mr. Gray asked his name be withdrawn from

o consideration as FBI Director; 4-11-73, SA Angelo Lano, WFO,

55 telephonically advised Supervisor Nuzum he had just received

=1 a telephone call from a reporter named Rogers of the Washing-

He= ton "Evening Star News" who stated he understood Lano signed

a statement that the McCord investigation was handled no ¥
different from other major investigations. SA Lano declined

1R QNN ts (2) iﬂﬂh . T ’ft%h/’
' 53N IQ@?? ; w@l CONTINUED - OVER b 2
CAN:aatV (3) !

B e T T e B s R

SEE ADDENDUM PAGE 2. (OVER...)

e e e e Rl [ —— e
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Memorandum to Mr., Felt
Re: JAMES WALTER MC CORD, JR.

to make any comments; 4-27-73, Mr. Gray resigned as Acting
Director.

In endeavoring to determine the whereabouts of the
original of the 2-23-73, memorandum, it is the recollection
of SA Nuzum that some time in the approximate period of 3-22
through 4-5-73, Mr., Kinley asked SA Nuzum about that memorandum.
A tickler copy of the memorandum was displayed to Mr. Kinley
who subsequently located the original among Mr. Gray's papers.
SA Nuzum last saw the original of the memorandum in Mr. Gray's
possession at that time.

ACTION: A concerted effort will be made to locate the original
memorandum at FBIHQ. No action relative to Anderson's column

appeagﬁ,jessa} o
7

ADDENDUM OF £ M, WALTERS 5115 taWiert ]

With respect to the eight carbon copies of the 2-23-73 memorandum
distributed as shown at the top of that memorandum, I had a check made and
Messrs. Felt, Baker, Gebhardt, Gallagher and Nuzum have their copies;

Mr. Long destroyed his copy in connection with regular destruction of unneces-

garvy ticklers: and we have no knowlados of Massrs, Kinley and Ar strong's
ry L1CKiers,; ang we no ANow:ieqge 41 HMEeSSrs. Aiey anG Armswrong's
COples.

v




- Febt .
0-19 (Wev, 12-1-72) : . ' Baker .
- . ' Callahan
. Cleveland
Conrad
Dalbey
Gebhardt
denkins
Marshall
Miller, E.S.
Purvis
Soyars
Walters
Tele. Room
Mr. Kinley .
Mr. Armstrong
Ms. Herwig
Mrs. Neenan

f'ﬂ\u#«ﬁw&-,ﬂ# "5?‘1‘}-"' b —P,}w*m’fW?“ﬂg‘j‘ﬁﬁ; s e 5
3.7 ,.,.‘-_ PO - - R
‘ Tlle Washington Merry-Go-Round E v,

4‘_", . . I N s ;ifi S - ““.-_' . -.W*ﬁ_ S

QI Probes Own Work on Waterg : .

Feow ;u-oeglﬂp&.’i- g™ ros

By ]dck 1,“13"0, "*tr‘l'he isaassmationdf Mar- The dlscussmn hoﬂever '
’11!11 Lather King; Capitel bom-{has * been mainly technical
he FBI conducted a qulet,

ing, ‘Mareh 1,1871; and major; Many-House members are un-
; emal investigation last Feb- %dnaping .cases suck as the sure bow impeachment works.
-of. its handling-of the:Barbara Jane Mackie case.” - {They, therefore, have’ bom-

7 ﬂernte ¢ase. Conclusion:] “What the memo dilin't men-1barded the Library of Con- .
‘White Fouse obstructed|tion was the White House role| gress and the House pgu., The Washington Poat _
AZRaL btherwise was & thor-{Mm the fnvestigation. Prosident | mentatisn for detalls. Times Herald —)2/3

Rt gh vestigation. NWixon had assigned his coun- ngress The Evening Star (Washington) _ -
|2 FBI otficials were careful to|sel, John Dean, to investigate told th? ol been i
3.7 t Any member The Sunday Star (Washington) ____

;t =i“" eriticlsm_,of tbe whether there was any Whitel goyge can Introduce a lu— .
' House ‘out of “their tn-|{ House igpvolvement pl ﬂﬁ‘ tion te tmpeach the President. Deily News (New York)

oy <
o emn:i:mm This| Watergate scandal. ¥ the fnove is seconded then Sunday News (New York) . .
Q¥as an uhs dable precgu-| The FBI concluded, accord- s1l matters stop until the quess New York Post
n,” ¥inee  gensitive FBI re- ing Y0 odr sources, that Dean

o tion is resolved. . - .
iports had been handed over to/bpd withheld incriminating|’ ‘ The New York Times
Whe Wite B frerewm o Meanwhile,’ ‘Housa 1eaders .
. te otbé.f i ] documents, covered up oﬂ:e.eru been tiying to squelen, The Deily World

dharge of mvesﬁgmm Rob- . analtalk of impeachment. “The Re-{ The New Leader

K Ge{:hardl?m:gm ™ ‘ ‘ by estisd mlblicans are daing a good dob The Wall Street Journal
ﬁhﬂm& or I‘;,B ey : culprit. B. . emselves,” _u" The Nstional Observer
: wide g ..,,* Sy w4 pofle zue. : y 3(‘. People’s World
iﬁﬂﬁng 3@ iy W : ; . _ :

n “ha # o'th m ‘Bela Adbrug (D-
Hgnvesﬂgaﬁverepom 1 & (D-Calif.
ng a8 ootnowtn mrnea

el BI'E embattled N {
Sone %% ‘Pamck&;ray. Tiotp
g_u.. dance proeedureg, mmahmhmm

pdminfstra yeandlnm 2y way mhu;emh

" ALL INFORMATION CONTAINED
HEREIN IS UNCLASSIFIED
DATE_ 6]33i%  BY
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e Tale - Fahrminwyre 21 1472
e § - W -w--—-; .-', ded §F o
1 - m' !'01!:
X, BE. Gedharit 1 - My, Gebhardt
1 - Mr, Gallagher
‘ l1 - ¥r, long
"JAMEE W. MC CORD, JR.3 ‘C§)- Kr., Runm
ARD OTHERS - Mr, Kinlay ‘
BURSLARY OF DEMOCRATIC COMMITTER 1 - ¥y, Armstrong -
MATIOHAL HFPADOUARTPRS, £/17/72 1 - Mr, Baker T

- THTERCEPTIOR OF COMMUNICATIONMS

The handling of the Watergate investigation from
the Headquarters level through thae field operation level was '
done 1n accordance with procedures, both aduinistrative and
investigative, that are custcomarily employed in any major
investigativo effort by the F2I.

Bemsrvior M3 OME 2mAYaf dn bha vasand masnh In whia%h
M“g Tl el s i LiCRAI%veh SFLA -=Ea Baddid A TWFIlLle Pﬂi - L Y] T ol Sl .

similar procedures ware followed are: The agsassination of
Martin Luther Eing; Capitol kombing, March 1, 1971; and
wajor kidnaping cases such as the Barbara Jane Hackle casa.

.The above i3 prepared vith the concurrence of the
following:

W, Mark Felt 7 '

Acting Associats
Robert E, Gebhardt

Assistant Director
General Investigative Division

8AC John J, MeDermott
VWashington Field Office

EAr BDAahaoowd 2 Tyrmtral
281% ANAUERE W T NNWAMINASA

§t. Louis Office

~< SAC Charles ¥. Bates . .
" gan Francisco Office
- Section Chicf Richard E. long ' )
Accounting and Fraud Section ALL INFORMATION CONTAINED
General Investigative Divialongfggm IS UNCLASSIFIED

f.l;'lllg DVCBadoml Ame
Srowve D1 g TRPRI HITH

8A Angelo 3. Lano
Case Agent - Washington Field Office

YN
IR PP o4

-

SA Charles A, Muzum
Accounting and Fraud Secti
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UNITED STATES GOVERNMENT

- e m— e et b e -

Memorandum i Sl —
Mr. Coovad
: M. Gebhudl. _—
TO : Mr. DATE:  6/2/73 ™
¥ Y i
T . ——
. ‘ . R. . F 1" Mr- Gebhardt M. Thompeon ___
B M’“°“ - R B Long ﬁpf N 1- Mr. Long O e —
: 0 I- Mr. Nuzum M. Baimo
SPRIECT:  JAMES WALTER MC CORD, JR., ET AL. Mo, Bowers
BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIONAL . :“&Wﬂ——
COMMITTEE HEADQUARTERS, 6/17/72 - M. Mintr
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS :_E;‘fg——
At 11:35 am, 6/2/73, Mr. Peter F. Rient, Trial Attorney, U. S,
Department of Justice, appeared at Room 5710 and advised he had
been sent by Mr. Tom McBride of Mr. Cox's staff to pick up the
transcripts concerning captioned matter which had been forwarded
from New York.
Mr. Rient was asked for identification and displayed Department p
Trial Attorney credentials, #2980, and the New York package was
turned over to him.
ACTION: This is for information.
‘ b
/4
\
JEH/amm (4)
Qi
2 : 22NE
ST 10 4 ) ;35 —_
ltEv”lﬁ IQ?I‘/& /
e Sttt e
g7 JUN 5 1973
ar
g 8N )-—;__.ﬁ etoen A\LL INFORMATION CONTAINED &a/
¢ =" HFREIN 1S UNCLASSIFIED

Gla3lys  BYsPs raPliemloms

DATE
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© . < gol A, Daan, Esq,
- #7154 Bounty Street
8aa Diego, Califoraia 92130

e Dear Mr. Dann: - R e SR
iy - e :

S

o Your letter of May 28, 1973, with enclosures hu beea
recelved. 1 note that on May 26, 1973 you also communicated with

oA )
A 7 orney General and Professor Archibald Cox ecncernhg the -
' -{f—i e over-wp. ™ e

Since Mr. Cox has beea placed Ia charge of the mesugma-
and prosecution of the "Watergate™ case, I have taken the Hberty of -
forwarding copies of your letter to Mr. Cox for his consideratiom, ;¥
Sincerely yours, o
William D. Ruckelshau3s

W“;

s Willam D. nuckelshlu

’_‘ N ) Actingmrectcr

‘ m Ty
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* Memorandum %3 e
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The 5/22/73 sdition of fark Timems ¢ .
Sswepaper confained an AZYILIS entitled ing Against /-
Blaming C.1.A. Is Laid tg McCord," by Seymour

a8 on, 3. is [

that James ¥, McCord, Jr., convicted Watergate burglar .
and conspirator, made "token teiepbone calls to the Israeld _
and Chilean Embassies in Yashington, which be knew from his
days as » C.1.A, official to be wiretapped by the Federal
Buresu of Investigation"; that McCord "later demanded that
Yhite House Officials prevail on Federal prosecutors to
concede that he had been overheard on an illegal wiretap
and dismiss the charges against bim"; that McCord "wanted

vy 78
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o HEESS ST SN aVimwi whAVE gOUuURe
aide to take "McCord's demand to John ¥. Dean 34, then
the White House Counsel"”; that "Dean wanted to do it that .
vay, too, but the FBI oondsuTclibcid a EFrch and couldn't find nt’ A
‘n’thiu:" - 7___‘;-.3{! PO = . - q‘" =

WA Lo L i
. : The news article also ocontained ormation that -
- NoCorad repeatedly complained that "the Government had lied )
in denying electronic interception of my phone calls from 3} ...,
my residence”; that McCord provided Caulfield “with m - ¢ "9 A
;e:oraggun on the dates of the two calls of mine in ":;"'fff s
eptember, 1972, and October, 1972, that I was sure hs ~enre
been intercepted." SO e ' : l'S £g§£i!§E§_;‘
§ The news article almo contained information"¥hat s :
¢ ozydntelligence officisls confirmed the existence of wviretaps .,
. Oy be Israsli Embassy today. One Government source said M
ia§-ocrot FBI wiretap program was known by the code mame 3 <
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XXXXXX
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XXXXXX
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
FOIPA DELETED PAGE INFORMATION SHEET
__!_ Page(s) withheld entirely at this location in the file. One or more of the following statements, where

indicated, explain this deletion.

8 / with no segregable

Deleted under exemption{s)
material available for release to you.

Information pertained only to a third party with no reference to you or the subject of your request.

Information pertained only to a third party. Your name is listed in the title only.

(L1 Document(s) originating with the following govermment agency{ies)
, was/were forwarded to them for direct response to you.

—  Page(s) referred for consultation to the following government agency{ies),
as the information originated with them. You will

be advised of availability upon retumn of the material to the FBI.

Page(s) withheld for the following reason(s):

1 For your information:

-

mﬁﬁlowing number is to be used for reference regarding these pages:

I/ 39-¢ofg- 2250 /ﬁf 3

AXXXXXXXXXXXXXXKXXX

§ DELETED PAGE(S) §

{ NO DUPLICATION FEE §
KXXXXX X FORTHIS PAGE X
KXXKXXK 19.0.0.0.0.000°05.000.:000.0.6
XXXXXX
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The Evening Star (Washington)
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BSanday News (New York)

New York Post L5
The New York Times Lt&z
The Daily World Z ‘
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V -mote that Mr, Dana also directed & communication to you and the p:
Attoraey General on May 38, 1973, tefAS |

é_fﬁﬁ—- o
; FBI files indicate that Mr. Daan claimed to o a legal %
- 8dvisor to the Juck Ruby Aunily Ia June, 1064, At that ime -
Mr. Daaa pr A thirty-five page brief
B e Shet Oswald” uelhwemplodto-hovtmauby'-ter -

w : mmumnnommrapoettoln. M‘l-!:
¥ § - Uheories ou the *Watergate Cover-up® hlblncodlmelﬂl

”ﬁrav TOEELLO® Lo "r‘gm
, WFO (139-168) fEncloaurel 4)

&% NOTE TO“QAC‘ WFO-' Enclosed for !nrormation and u:lsunee o &
@ copy of the E/ZWletter from Sol A. Dann, togethor with ¢ ermmaterial

S & ;?A :i‘-g,:' “Vx

(—W‘J d “’ Y ?{%L iﬁp?ﬂ“ﬁﬁéo”sg?'{ﬂm M %sgf
F '.ﬂl“ \t
i w1 DATE__GE&&LY_BM i oii” \W :

_,ﬂ.._; . MAIL ROOM ] . TELETYPE UNIT —3

m-‘-—-—*-———.,——m . .,_,'_,;,,_,., - xﬁn._._ 2t e e £
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Mr. Archibald Cox

"."\f_f“_' « - . N } oy ! .
..“"":‘_. ¥
A ‘ b~

; Dann's letter of 5/28/73, and enclosures set forth 3
eories on a conspiracy of the "Watergate Cover-up"™ and sy
Ehvestigation be conducted by the FBI. His theories appeafj
based upon his watching television coverage of the McCord 4% Py
Caulfield testimony before the Ervin Committee. Our files show a
number of prior communications from Dann in the past concerning
natters which received considerable publicity. Damn usually
expressed his views concerning the handling of these situations, -
In 1948 one Sol A. Dann of Detroit, who may be identical, was listed
as a committee member of the National Lawyers Guild. The National - ;
Lawyers Guild was then the subject of an Internal Security - C
Matter. (44-24016-1622}
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SOL A. DANN |

'ATTORNEY & COUNSELLOR : :
B754 BOUNTY BT. : ‘ - (1") m—:us

SAN DIEGO, CALIFORNIA 92120 . - e "
A M&%*@&"ﬁ«' ‘
. May 28,1973 R G see
, ' L _:, . _-‘_‘J:_‘;%;; - '«}_‘_,", ', a)w R o’
_%.,in. INFORMATION CONTAINED . T
~ HEREIN &§ UFCLASSIFIED RE: EXPLOITATION OF "HATEB-GATB COVEB ﬁ?".
ry) BYSba klﬁn!bhz ) T g e AR L

kS MTE
; . Uillien D. Buckelshaue,

: Lrnida t (2 R I 2
Pl ar "!r Buckelehaus, O U s i
iﬁiﬁ"’l e {ﬁmww %

Enclosed are copies of letters I sent to Elliot Richardson end Professor .
““llexander Cox that I feel should also be brought to your attention. P

g L - TR
T+, As I watched McCord and Caufield testifing last week, I thought I was seeing |

. & re-play. in many respects, of my experiences in the Jack Ruby eeee. %*gv

;'- ' .‘.rter I wae substituted for Melvin Belll I learned that Judge Bro'.m !-..e..“
~zeceived $5,000 from a publisher to write a book, DURING THE TRIAL. ..J. 8-
C TP . ) g
s»I £iled a motion to dlsquelify Judge Brown because of his "pecuniery
est”™ etec, even tho this mbtion was made after the death verdict. As ysu:
.. Xnow, the verdict of the jury must be vacated if at any time XHEREAFTER, "
.4 judge becomes disqualified. (He cannot impartially deternlne motions fo
~a *new trial’, settle bills of exceptions etc.) xii

{ A As =on can check with the mners in Dallas, he not only denied ny no og*-»
*"Me disqualify, but held a ‘news cpnference’ condemning me for making falsd
s eoeasetlons against him, because he told the press he didn't receive en:‘}

ney, and had never been writing a book about the Ruby-Bameld case.: ﬁ;«' ; \

'l'he deposition of the publisher was then taken via'subpeona duces ta]mn' | R
#c ‘I‘hloh disclosed the cancelled check to him and the attached letter Trom -
‘ *Judge Brown explaining how he intended to lie about his writlng a ‘boock ete
) . ﬂ&}wuﬁw“ .

hearlng was then held before a specially appointed judge, Judge Eolh
'h ,

g N“""‘\ qﬁ' ?i" )
de the aisqualiricetlons of Jndge Brom the nal e
% wparently out of sympathy for Judmﬁﬁo the Texas @ourt or Appeghle
g e__;l the verdlct on other grounds. RE 10 JUN 6 1973 f;' PN
o ot - b
1 only nention thls because when Judge Bronm appeared be!-e:-e' répe
gfﬂlrﬂ THE 190 PAGES OF HIS MANUSCRIPT, that he previously denled . wrltlng, hg
sorted Lo a maze of 1lies in an attempt to excuse his misconduct,’ em atg=
upted to ‘uwolve and blane everyone, except hlmselt, for his ‘ﬁlsgpﬁubto; -
r*s"* : T B P
I had a aillliar.experience in the 1nramous Chrysler 1itigation with corrup
executives writing books about the 'conflict of interests® in.Chrysler, that
taught me to suspect the motives and accuracy of any witness who “was wrltlns.

s

or lntended to ltrlt:e. a book about the matter he was testiryinam; ¥

McCord was ‘arranging to write a book about the “Wat
l'.rullr IumeSt you determine, if pqsslble&e 2onspire
Ty el R

i
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**Shonxman 5!25)23' N i s R

?“l‘t’ o sl g TA* ‘ : 31
%as 1lus ed his expertise 1.n marm turing sltuations et's
?Aﬂsiam ﬁgQEO raoth%r sltuations and posslbilltless in the interests &f JUSTICE
\ND' FAIR PIAY:
) Caufield has been, "and still 18" McCord’s friend. He knew HcCOrd's tele-~
.w,g, . phone number, and could contact him for the purpose of transmittlng any

‘~-message, of "clemency™, eto. - ."¢;g§~ K g-ﬁr
h,E_ W

321. that wouldn't serve either his plans or those he arranged ‘with Caufield.
*‘e;mrererred to always put these plans in the form of letters,on an overpass“
@ Ycops & robbers' atmosphere, (He had the uriting of & book in mind) -

b 'ﬂhy d4idn't he tell Caufield that he rejected the “"clemency-offer®™, lnstead ;
of putting it in an anonymous letter? Wasn't that by pre-arrangement 80 _
g%;that Caufield would take it to Dean? {(Where they had previously planted the
jgﬁ clemency-idea®™) Why couldn't Caufield take McCord's oral rejection to Dean?

.
- If the Government had his llnes bugged 1t would have 1nured to his benefit
to refuse such offers. Also he could have used that in the same manner he
1ntended to use the so-called bugging of the Israel Embassy. ~V;_g;9‘i'

awwﬁ)-Caufleld sald he knew the offer was improper and 1illegal, so attempted

sy . to avoid it. BUT, he didn't hesitate to involve his"friend" Ulasewloce
" 4n these "dirty-tricks", 8o he asked him to arrange meetings between him
=; and his friend McCord etc. (as part of their conspiracy?) - »w=»ﬁwwm§&w
ol
;jﬂeren't all these items, the "Israel embassy bugging”, planting the'aizi-“'
-ency-offer® in Deans mind...the C.I.A involvement etcetra part of a general
ssCOnspiracy in McCord's "paranoid® mind on how he could best serve his owm
.vsmrposes and the book he intended writing; REGARDLESS WHO HE SPLATanEn?

K S
) Why didn't he go to Judge Sirica instead of writing him a letter? If 2% ¥
Frwas to protect Alch”; why did he make all those accusations against lloh?
as that to "protect Alch"? YR B Y
“Why was he improperly conferring with other 1awyers. without Alch‘s'knou-
edge? To what extent are those other lawyers involved in McCord's oon- E
gomplracy to defame without cause or provocation?

1 4%iho conspired with McCord to create these "SELFP-SERVING* dgcumen;g gnﬂ _
“# " 8ltuations? . ; : : A‘-;4§fafﬂww

- FIREL AR Sl VWU
One of the oldest forms of advice to & witness 1s to tell him that if asked,
_"D14 you talk to your lawyer before you took the stand'? Is to tell hinf
: t you were 1nformed to "tell the truth". el '

; 14 HcCord ‘call Caufield to tell him, “his friend” to 'tell t ei‘ruth*r
14 he have reason to belleve Caufield would 1lie, or was 1t to again Play
he part of 'Hr. Clean"? And again manufacture a self-serving Situation?

Tl W RN W e W ok &

) ,?hy did he walt until March 1973 to write Judge Sirica? Heren't tﬁg%plans
ks “fcomplete before that? - ,@&__

) i e,: B g
Jj;,ngkenator Irwin, & lawyer and former Judge knows full well that‘dhflei'
B3y have been formerly legal, Burglarly or “breaking-in" to plant the “bugs -
yp¥Mas and 8till 1s 1llegal. Then why did this astute Senator ask Alch why he

“"d1dn’t predicate his defense on "legal-bugging™? Why did Senator show.his bias
- and prejudice .against President Nixon by asking “half-full or hnlf—amntr' e
dﬂiquestlons, whlchever made the Republlcan administration look worse? '

7

As” "NEWSWEEK or_5/28/73 said, "McCord's talk electrlfied the hearlngs » VMO R
‘?Cord implled, "he was the only honest broker". For which Senator Irwin prof- .
; usely thanked him...but neglected to thank Alch for Informing the ‘committes %

of McCord’s falseshoods, &3 it was Alch's duty to_do, ag_g?fawygr. to proy”

o cEhe committans af\wall ae Lta-.1a



a-(~PEHSONAL & coNFmENTI,‘

.#i' ﬁ - _‘ "M L2 . -

“e . ' SOL A. DANN
ce to Gerald Alch, (Retired) ATTORNEY & COUNSELLOR

1 Center Plaza $734 BOUNTY T e o m -y

s+ -Boston, Mass. 02108 ""”'ﬁ‘;"yc‘;"s":'i"g'-;g"“ D e g &.,R
- '-"-f.'w C ' - pt .
e ’Hr. Bernard Shankman, : T
m, 1511 "EK* St. N.W. HE: A 'COVER-UP' of a “COVER-UP* '

L. Washington, D.C. 20005
* 23 (Lawyers are also entitled to 'humn rlghts"‘
* % "I}ear Mr. Shankman, and "civil liberties”) ﬂ;
Illh to again thank you for accepting my call yesterday ‘'out of the blne'
%38 & courtesy to just another lawyer. This is what makes our profession so
Wreat, and worthy of our sacrifices. U s et i

-

=

e -As I stated on the phone, after practicing law for almost half a century in

ggwllchigan before my retirement, I still enjoy being a "Monday morning quater-
back™ when legal situations are involved. I was therefore much 1mpressed by

%mlﬁ Alch's testimony. He was terrificl :

W

-On the other hand, Senator Erwin and some of the other 1nterrosators framed
‘ﬁgithelr questions ln a manner designed to conceal, rather than to clearly reveal
s Tallacies 3in James McCord's testimony. "The flrst 2 days of the Ervin hear-
4+ Ings ralsed more questions about Watergate and the cover-up than they settled®
{NEWSWEEK 5/28/73 P. 30) To put it mildly. WHY IS THIS COMMITTEE ACTING AS

| @m@ﬂ *COVER~-UP" FOR THE INCONSISTENCIES IN McCORD’S TESTIMONY? e e

. 2 Jea &
;‘ﬁiaa part of the *public-jury®' to which these proceedings are addressed and
‘ esigned to impress, I found the following items unpalatable and not clearly
-;explalned by Mr. Alch, and other questions of Ervin not sufficiently chall-
enged. (paraphrasing will be resorted to,to save my two-finger typing) o

: 2
‘ g_‘ﬂ.) Senator Ervin accused Alch of having an ulterior motive 1n testifying, i.e.
?rotection against disbarment because of unethical conduct; (Irvin forgot
it's the duty of a lawyer to protect the court from perJury)
" But that'McCord had no interest in staté#ing any falsehoods. because he
‘wag merely awaiting sentence, and had nothing to gain.¥ ‘ . Y. el

NOT_SO. McCord remembers Judge Sirica’s statement after senten ing'fnddy,

...he uould review the penalties if they spoke up..." g : :

> *w”‘.‘; 3;.,. g o
cCord doesnt "SPEAK UP" at that time. but begins manufactnri
Hr. Clean™ circuﬂggcgy ‘qpo&ng himself to 1mplement his prevlous p'lans.

- L‘_- ‘‘‘‘‘

- These plans ilnvolved,telephione Cdiis the Israel and Chilean Embassies,
s for the purpose of having the 1ndictment against him dismissed; NOT §03
“¥x THE PURPOSE OF “SPEAKING UP". Let's examine some possibilities s

e

Arranges for clrcumstances to have “offers of clemency" made to him' go:ﬁ ;
zthat he can reject them "IN WRITING", but adds that he wanted his ,?gx;eedon <
: now...wlthout waiting one year... if they ‘'wanted him to remain quiﬂ:.;%"

Py vy Q—n"l\n.- o AG

Fland tam ”ar M an=m®
Illll' 30 viiAv fic an TIe J¥w LGN o0 =& l’l.l.o i8N .«

? did HcCord keep praising Judge Sirlca throughout his testlmony *‘bet'orc ‘1
. Dhis Senate~committee? Wasn't that to curry favor with and ingratiate *?’3%"
%himSelf with Judge Sirica? Doesn't he have a very definite interest ingg.

FEINr

- "speaking up® and ‘accusing everybody 1nc1ud1ng his own 1a %r? ?fog%lf' ;

11 td ASnmabsavmaa?



. : - 2 et
t 'ia "haygﬁ oxisted between HcCOrd cnd {hnfield =13 gmt ltl«-.u':ﬂ'L a _,hf mind
?‘Doan that MeCord would be receptive to “Executive clemencyy ar the blame
being put on the F.B.I. or to “pleading guilty” and remaining quliet stc.
in "grder’ ‘€0 enable’ McCord to mke documentary refusals of such otrorlﬁ. in
j,,»x.J.aan fashion. L L I e TR b ,_,’ :

% 'y " Ty

&h rusﬁa could also 1nf1nence Judge Sirioa 1n being lenient kith%c(':ord
n the dentence, since he refused "Executive cleneney to remin gnlot gmu
‘gighest lihlte House aou.rce" R o z g

i‘"ﬁ‘ g 15 M’V“gw y

vé{. ‘1 ﬁ"' 2 'I:
e G, i R
4 %ve ealled surricient possibﬂities as to 'ho IRST mt ‘those
eal An peanamlnd without belaboring the point, and the eed to 1nvestlgatc
$he interests of JUSTICE & Fairy hy : ,

-,~..! %" wl';:«“".u h el L

s,; N

AORESR
W T R

. - - % - . v“
.‘."'\‘:'P@t{:; Rt I L s -’#&?t'g ’b-g

. "'f-.? e

:
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1y, Som qwuuu, Baiti

i.Nev York, New York 3% Ll
LI . .-‘H $ '..:.".._: "
: Daar Bam: ', N R

B e _ About the book--It perhaps 18 @ good thmg“ ]

e

] ,' : I think that_you will fina that the, Work

. .. . - -.- 4._,‘.__‘_:" s'(ﬁ.‘f.",.‘,'ﬁ
[ ’ : Give my ree;ama' to Mri”

> Sholt, Rinebart & Vin ton
" =383°Madison Avenvs i, -ulW

-~ "In your lett.er of March 3rd, you mntionadl
-not.having had &n ansver to your lotter of Jenuaryi4
4th. I have moved and my nev address is 5924 Dublin *
“apartment 2108. I moved during the Christrmas ’hol.'.l.i.-
_aays and dia not recaive your letters © . v el

- p

1

-
“that 1t is not t‘miahed, because they have riled’ay:

. [ .;

¥ Motion to u:l.squa.l.:l.x.y me on the grounds of mvulg-.
a pecuniary interest in the case. --I can refute !
“by stating that there has been no book publ.tahed

t.hat I have not 'begun to wri.t.a a book: o -
- we are ooming along nicely. Ve have appr'oic-

"imately 190 pages complete. I have been oh Paul,; th
“trying to hurry mm, .nave called him, gone to, aee
.him and everything else I could do to hurry;it;: :
Paul hns been sick and -has not 'bean abla 4‘.6 do

3

K

_ .much as he wanted toon A, ..., ¥ we- A

- - _..'_-- . .?.u-
'-o.- ur' m“

| but .4t is my op:lni.on that they will never ‘prov
<insane, but the -case is far from being over.is
i 'Tore, I asx.xoural.ndulgence Mmtience a

--entioipated' dbut I do ‘not want to put
# pogtit on of 'being disqhuanfiea.-:-,; :

.'-.....\. .t - "'-o. .-;vq. '.'

. that Poul and ‘X have dons Willibe 'Very Titecust

- My sister,.who is e mok-reviewerjma Yoad 1t BN
- comngnted ‘that. 1t was: one of the ‘MosY .‘m '
‘bh.'mga she.had read in a long ima

%o, see you in: the
- "
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0-63 (2-24-67)

TO:

Special Investigative Division

FROM: [] Domestic Intelligence

[] Genoeral Investigative

A S

. -—,q-‘

[C¥Specigllasestigative
_—

REQUEST FOR SEARCH OF SPECIAL INDICES

Date of reque st

S-11-73

Requesting Agent

W. A - HAaeS00

D

Please complete following and retum one copy to:

3 dr—

[C71 Domestic Intelligence

Secton

, Division - [_] Geng estigative
pecial Investigative

NAMES TO BE SEARCHED

Nomes . he ©
T

Butile

Results of Criminal and Security
pecial Indices Searc
(ottach separate sheet, if necessary)

KNOWN ALIASES

o

D

Fhod

— AL S .S peSh,
1, 4 ’
Jofi9/>% A
M&./ Crt .D:d.

/

Searche

-
Dote S-1t-973




ALL INFORYATION CONTAINED
HEREIN IS UNCLASSIFIED

DATE  6Glayiyo
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BY 3P4 JRmioms

*" UNITED STATES GOVERNMENT o . _—
Mr. Baker
Memorandum P
// /’i : _‘74
TO . MR, FELT (/N DATE: 5/25/73 Mr. sm:
‘,J Mr. Miller, E.S.
Mr. Soyare ..
rrom : L. M. WALTERS | " M. Toomparn
' : A Befiers
\ A "‘! g Tele. Room
l VRS S Y Wr. Baise
" supjecT: WATERGATE Ny Moy k:‘) L./ AT A /’)):qj e g;-;:
Mr. Herington ____
. ” U_ !u ~ Nr S;::y
Mr.
SA Angelo Lano (case Agent on Watergate), Washington F‘iM‘ Ve Eardley
Mrs. an . ..

Office, telephoned Inspection Division this date, speaking with
Inspector's Aide Garry O. Watt, wherein he advised that Assistant
U. S. Attorney (AUSA) Silbert desired to be furnished a copy of the

Interview Report Form applicable to the recent interview conducted of
Robert ardian, Lano explained to Silbert that WFO did not have this

Tnterview Report Form as it was in connection with a special investigation

|

conducted by the FBIHQ Inspection Division, Silbert requested it be obtained for
him immediately. Lano's inquiry was whether this could be furnished by FBIHQ
to AUSA Silbert,

You will recall this interview deals almost exclusively with the series of
events in July, 1971, when Mardian received from former Assistant to the
Director Sullivan (through SAC Brennan) all of the FBI file material related
to the 17 wiretaps on newsmen and staff members in the Executive Branch.
One of the most significant comments in that Interview Report Form is ——
Mardian's comment that he ultimately delivered these documents to the ""Oval
Room" of the White House. Although Lano explained that according to Silbert,
Silbert is interested in a possible Obstruction of Justice case against
Mardian and wants to compare the results of this interview with Mardian's
prior Grand Jury testimony, there are substantiald her questiops, raised,
The Mardian interview which Inspection Division conducted doegﬁappear to
relate in any manner to Watergate nor is it apparent how the delivery of national
security documents to the White House through the Internal Security Division
of the Department could be held to be an obstruction of justice,

Inasmuch as we have furnished this Interview Report Form, along with
that of Mitchell, Brennan and Sullivan, to Assistant Attorney General Petersen
on 5/23/13 for any action the Department deems necessary, it appears that it
would be more proper for Mr, Silbert to direct his mqu1ry to Attozt'/e/y General

Richardson and /nr r‘:pt:r_nn'l “"GSQCH‘CO! Cox, EEC—Q - // e Q
v P .
e R |
RECOMMENDATION: - ~' % 16 JUN 11 1973

That AUSA Silbert be advised thtough WFO that the Departige ‘
the Mardian Interview Report and ‘Silbert should address his reguest to them, ,O'

1 - Mr, Mintz 1 - Mr, Miller

IJWWW*M;Q s LM\)‘/ \U'“

PSRN Pv F
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ADDENDUM OF THE INSPEC TION DIVISION LW.WALTERS:wmj 8/1/13
M

For record purposes Mr. Eardley in approving the foregoing
recommendation obtained a copy of the Mardian Interview Report Form
in order to transmit it to Mr, Cox so that Mr. Cox could determine
the advisability of furnishing it to USA Silbert,
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MOBERT M. C. NIX, FA.
FOCHARD . WHITE, TEX.

i oS, e U.S. Bouge of Repregey
ELwoos MILLIS, WD, SUBCOMMITTEE ON POSTAL FACILITIES, Y
Eairan £ rOWELL, 00 LABOR MANAGEMENT igiii
EX OrFmc- “ m o .'q
THADGEUS J. UK BN, WY COMMITTEE ON POST OFFICE AND €

M, . SROSS, WA

'~ Honorable E. T./Klassen
Postmaster General

United Ttates Postal Service
Washington, D, C, 20260

Dear Mr. Postmaster General:

I have been contacted by members oOf press. 34
asking me to confirm the actuality of j?ﬁeraf&tqnﬁ%
investigation into charges that one or mpore postal offié
had illegally opened first-class mail, “thereby vealln
contents of such letters to persons outside
for political purposes. .

Inasmuch as I was not aware of &iich an”
not able to confirm or denv the axi gtence o

AT L 4 el AVt N S WP YT » o i
However, I am aware that your Egggl%mgi 1o
is a close relative to the specia tergate Yrose
Archibald G. Cox, which leads me to the hope ' -

States Postal Service will not resist a fullfgiq
any involvement of the Service in the Water

I am, therefore, requesting théé‘¥bh “odk@ nto_]
matter and let me know as soon as poss ble }T there s

validity whatsoever to the reports that £mp

ALL INFORMATION CONTAINED
HEREIN IS UNCLASSIFI

3 & LomlomS
%: \ ‘ﬁ@/ 3 DATE_ 64\3ilgo  BYshd lemiom
é x /
3

B8 CHW:ggc QL

6'7 JUN 121973

N . T T S TR AL AT YT o P
2 - . - -, +



B SOL A. DANN
, ATTORNEY & COUNSELLOR
5754 BOUNTY BT, (714) 287-1253
SAN DIEGD, CALIFORNIA 92130 '

May 26,1973

L

Br. Klliot Rishardson, ‘ I S
"'C “”m’ mml. ! s ‘ ' T L

: ant
Prefessor Arehitald Cox,

s

lnuosoa 12 a 00py of a lettor asddresed $0 Bornard Shanksan that explains

- -1 mespectfully sutmit that 'I&P{&Mﬂt’ OF THE WATER-GATE INCIDEXT & ANY
OOVER-UP®", should receive your impaertial expertise investigation., Both #ig~

>

b
H

Justice Department,
Vashingtom, D.C. 20530

I B R GRO) W TS WY W

untlu-n.

lv interest 1in the obon satter,

uations are equslly represhensibvle. ires

rs
" % would especially invite you to determine, if sidle, who/pu§ the 'nu-
u;ln elenency” idea ln the mind or Deani as well as tho 'C.I.A." .ult tm—
aler, ST

' Gontrary %e Br. Dean's own ego and deliefs in Shis respect, these 1deas »ay

- the Pnudm'a repusation, at any m;{ 18 is understandable that Dean % 2l
a
@lutd $had KoCord was amiting such an eoffer,

have originated with FoCord, and Sarefully planted or directed $o Rr, Dean
1% order $0 snadble XoCord to vielently rejeot them in evidentiary fashiom,

In making this suggestion as a prodvadility, I 4o se Yecanss I an not unfam-
1llar vish this type of pre-fadricated “evidence®, Unfortunately the vietis
of uoh fadbrications rarely bdelieves that such & scheme was played upos

him, bearing in sind thal Er, Dean and the others were mfou %o save

22 would Sry S0 use S$hat suggestion, e 11y if someone clou l,e@ri n

1.’ . .d ‘._*_ ,“' ¥ F
!bcrc 18 q/pn played salled “2.8,7, or eoneontrauoa'. vhere & dlcwnion
i@ comenced as %0 ite merits., &Souneone is selected t0 leave the roon mu
those resalining sslect an objees for thelr soncentration. Regardless what he
Says on his return he is told he 12 gorreas, btut Ls ascused of eavesdropping.
The fun begine when he denies he was, and others are sent ocut ¢f the room who
on thelir return maXxe it appear they 1dentify the odjeots that were mvlmlr
20lected, when the ‘scapegoat’ wens ous of the room. , e

The point I wish to make 1s that the "scapegoat®, in this case Dean or the '

ather-. will studbornly resist any sttmpﬁc to cxplain that thia was merely

- n.‘_ menlli i L8 8wl h Shid.ds ad e @ e B dwm Mala anea
WIWA ¥ UlLuI U VHLIIR Ui FHU ;agrw UBJ'BQ ﬂ] DQD.I’ V&' &Ik ViAW Vapw

tha hot thas MoCoxd planted, or had others plant these *Exeoutive ideas™ eto.
in Dean's mind, McCord demonsetrated his sxpertise in manufaesturing aml pro-

fayrications of evidence, 4&77 G‘QV
| /jf (Bin‘:oro/r /‘ Wﬂ)@amn"

xi.uxk
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Memorandum

MR. FELT

Uy

FROM

DATE:

6/1/73
e rog ‘_/{/J.lj-{ 2y /I\fﬁ/‘j
supEcT. RON -Gom:'&vasnmnons INVOLVING

L. M. WALTERS },l'\

WATERGATE, ELLSBERG, AND RELATED
MATTERS

Memorandum Walters to Felt 5/31/73 requests the Inspection
Division to set forth the current status of an on-going investigation
and inquiry dealing with the possikhi lity that former Acting Director

hj‘:-’-,.."_: N . R e - - - — B
QPTIONAL FORM NO_ 1§ 1184 -
MAY 1747 EHTION
Osa Ot 81O w0, 27 { )
UNITED STATES GOV'ERN MENT ~

wE }?‘% W

S5 3JUN 111973

Gray caused delays in the Watergate case at the outset of the Bureau's
mvesugatlon This is item two in Mr, Eardley 8 memorandum to Mr,
Cox a/ 01/ 73, which is the only item being handied by the Inspection Division,

i
Interviews and inquiries have been completed by the Inspection '

Division and the results therefrom are being incorporated in a suitab

meno randum which, when am pleted, will be sent forward, (

L - Mr. Miller &
o coe wo ¥ 5 \
1 - Mr., O'Connor ~
1 - Mr. Eardley —
phat BT-101
iﬁ.%?’%
Ve . —~
e A S S e P e
.o |~ Teller ‘ &
* I Y
- f5)et -
s q\' "

@" B ) - -

ALL INFORMATION CONTAINED
HEREIN IS UNCLASSIFIED

&.‘, .
BYSP4 JRm{ BmS

DATE_ Ll23l%0
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FD-3% (Rev, §-22-64) Y ' ’
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Mz, Conrad
Mr. Gebhexrdt ______
Mr. Jenkins _
Ma, Marsha®

- Fel

ﬁ'a}‘%ﬁﬁ-mt 5/22/73

(Type in plaintext or code)

. Transmit the following in

AIRTEL Tele. Rooss _
Via (Priority) Mz, Kioiev T
Mr. Armstreng __
—————————————————————————————— e (T et of
TO: ACTING DIRECTOR, FBI ATTN: CRIMINAL |M- Herioowm 4
INTELLIGENGR AND |
FROM: SAC, WFO (139.166) ORGANT ERIME-
SECTION [
ELSUR 5
JAMES W, MC CORD, JR.
ReBucall instant date. ’
,///
P 'j‘i h
%
AND p L‘IEAGEM N
4 ;SADVISIE?:yﬁFICES m / ~ ¥
~
Df,g (5)op . NG S
- —~ L
i
. CLASS. & EXT. BYSPRTRmlOMS 6/ Q,._
i RELSON-FCIM II, 1-2.4.2 9

) w - T - 1-;\‘3 . _' . 4 _:; _ Y )
: d'ﬂ DATE OF REVIEW S| 7_ s

s w5y 4oy

k|

k¥ Y

APCTOSRIATE AGENCIES .- .. . %

™ : : . - L - o
2 ] Caeth-i o [£5] : a
. a g: ((:gg'jak Exempnt from YD3, Catogory 3o ’ 10 JuN 2 zmé; '
fa kg ALL INFORWATICN COBTR M PO:lsbiNcation Indolinite RS
gf»«; HEREIN 1S UNCLASSIFIED EXSEPT 9/]:-?!73 76m ——
CEHRG WHERE SHOWN OTHERWISE. \
8 7 o @ Bty "'CB
BRI 4,
% =i < Rpproved: Sent M  Per

T .
' L W.5.Government Printing Office: 1972 — 455-574

6'7 JUN 1 2 {87y Aoent in Chasae pomrrie 91
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TO -Mr, CleVelan:\‘V DATE: May 23, 1973 o 5
" 4 E—’ :
FROM :J. Kei v JUNE 1 - Mr, Miller .
- 1 - Mr. Gebhardt
1 - Mr. Cleveland
BJECT. JAMES W. MC CORD, JR. 1l - Mr, Keith
4 ELECTRONIC SURVEILLANCE MATTER 1 - Mr. Harwood Pu
1 - Mr., Eardley 7 et
by, Eardley
Mre. Hoges
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On May 22, 1973, James W, McCord, Jr., one of the

AW Ay WAy wa 2 ¥ —

Watergate defendants, testified before the Senate Select Committee
on the Watergate Investigation that he had made telephone calls to
the Chilean and Israeli Embassies, Washington, D, C., during
September and October, 1972.

!

He indicated he identified himself as & defendant in the
Watergate matter and made inquiries with respect to obtaining visas,
- T

By memorandum dated October 19, 1972, from the Acting ~ -
Director, FBI, to the Assistant Attorney General, Criminal Division,
Department of Justice, captioned "Bernard L. Barker, Et Al.;
Electronic Surveillance" the Department was advised that a review
of Bureau files disclosed that McCord was mot the subject of a
direct electronic surveillance nor were any of'his conversations
monitored by an electronic device of the FBI. "Further, this Bureau

PPN R Y T
did not maintain any electronic surveillance on premises which

were known to have been owned, leased, or licensed by McCord.

CONTINUED - OVER
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MEmorandum to Mr, Cleveland
¢ James W, McCord, Jr,

Attached for your app¥oval 14 o

Bemorandum dated
» for the Attorney Genera} reiterating the &bove
1nfbrmation.
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My 24, 1973

AT :‘f .
N 1 « Mr, Miller % . ..
Acting Director, FBI { ,}g»—‘f"ﬁ) 1 - Mr, Gebh_n_rd.t-'é‘é?"-_%"’--* .

; ' 1 - Mr, Cleveland ‘
1 - Mr, Keith )
JAMES W, Il::ﬁm. JR. 1. - Mr. Harwood -
ELRCTROM VEILLANCE MATTER 1 - Mr. Eardley ..

\l
a_/ Reference {s made to this Bureau's memorandum dated
October 19, 1972, to the Assistant Attorney Ceneral, Criminal

Division, from the Acting Director, FBI, raptioned ™Bernard L.
Barker, Bt Al; Klectronic Surveillance.® ‘

) ’.j/ry"'"

-
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G4 On May 22, 1973, James ¥W. McCord, Jr., testified RN
E] » Defore the Senate Select Committee on the Watergate Investigation - 3
X that he had made telephone calls to the Chilean and Israell
‘a}} Embassies, Washington, B. €., during Septeaber and October, 1972. &
& ! :

L ]

Classilied 4
Exwnpt fr::%.
Dete of Decisés

Referenced memorandum dated October 19, 1972, advised = §
that James ¥. McCord, Jr., was never the sublect of a direct '
electronic surveillance nor were any of his conversations il
monitored by an electronic device of the ¥FBI. Further, this ...
Bureau did not maintain any electronic surveillance on premises
ch wvere knovan to have been owned, leased, or licensed by McCo
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FOR IMNEDIATE IELEASE-
N May 3 N
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= Mmules MOII (D.-Calif.), Chairman Of the

i’tu. Wl .

1etter to Postmaster General Klassen requesting his assxstance !.n :
R TLEY

determining the validity of allegations that certain posta.l -

$-rs\“‘

outside the Postal Service. L .

- L
e

5 = S Wilson has been approached by members of the press -a.n the

44*'! o

wh - - @asking him to confirm a story that the Grand Jury 1nvestigat1ng
ﬁ iﬁ-" o
#wi; . the Watergate scandal was given information that certain pos

—:r-'?w‘r««

-detailing t‘he unauthorized tampering of the

o with this appeal, b guarantee £u11 anonymity. i

e T .y I TR
"}‘%"my understanding that the Genera]. "Counsel ofa

Lo - s
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‘therefore, hopeful that the U. §. P. §. will confer Uith-l;ill Qﬁgﬁ
80on as possible as to the validity of reports that the Servioce -~
has been involved in illegally opening first-class mail for the

s R
; -

political gain of the incumbent Administration. However, if *%

such incidents have occurred, I will immediately launch an -

intensive 1nvesti§§tioﬁ-iﬁto the degree of political 1n£1uenq.J§gﬁ -

resulting in illegal activities withig the United States Postal

Service." & e

~30-

A

Attached is a copy of Chairman Wilson's letter to Postmaster ... ..
General E. T. Klassen,

P . . St e 3TME SR T i roh A

Press contact: George B. Gould
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BNITED STATES GOVERNMENT =~

emorandum
~§ﬂr gl
r. Uilliam D. Ruckelshaus

ting Director i
ederal Bureau of Investigation S

Archibald Cox
Special Prosecuto

I would like to have the following materials
furnished to me as quickly as possible:

1. A full chronclogical docket of all 1nterndi
‘requests or instructions about the Watergate,
Investigatlion and any other Investligations

m + o % |
Brnuing therefrom, whether written or oraa,.

with copies of all written instructions.

2. A full docket of all requests, instructions
or communications about the Watergate affair
or any Investigation growing therefrom from
the Attorney General, Assistant Attorney A
General in charge of the Criminal Division
or any other official or employee of the .-
Department of Justice, whether written er -
oral, with coples of any written communications

3. A full docket of &all requests, instructions or,
communications about the Watergate affair or any

Qearoes + & o~ o e A W=t Py Py

.LI.I.VCDU.LGCI.D.LULI &LUWJ—IIB Wic oA LAl -‘-Lw.l aily UI.I.LL.I.Cl

in the White House or Executive Offices, whether
written or oral, with copies of any written
communications, . o T e

, A full docket of all requests, 1nstruo§%¥igr;
<Y or communications about the JWatergate a¥y

" *or any Investigatlon growlng therefr trop
‘any other Government agency. c#g

l..‘

Kl

A full chronological docket of‘gﬁl contac #
with the CIA about the Watergate affair or 10
any matter arising therefrom.
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l’llst and short descrlption of all
Investigations on matters within my
Jurisdiction which are currently being ~
pursued. I understand that they include:-

¥

"~ the possibility of delays in the 'Watergate"
s 1nvestigation or the alleged cover-up. '

[

th

Mr. Mardian's delivery 6f informaticn and
materials, to the 80- called plumbers

- the question of_perjury bg Richard Helms.
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HLNRY JOSEPH
the

MC CORD

affair, Mr.
went to the €IA f
: dl.shked the FBI.

INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

INFORMATION CONCERNING
HENRY JOSEPH SWIRCZYNSKI

Qn the evening of 5/23/73, at 9:00 PM, bne
WIRCZYNSKI ;elephonlcally co

T m' fice

wiretapping and that MC CORD was lying at the
Senate Committee hearings investigating the Watergate
SWIRCZYNSKI also said that when MC CORD

|
|
. 1
i
% { .
% PRl FBI ‘ E I A
ot &"‘%‘ 8 | B 5
i b Date:  5/31/73 -5
?; _ Transmit the Ifllowinq in 1 ;
% g FeE {Type in plaintext or code/) ( ’
L AIRTEL AIR MAIL /éﬁ
£ 8 ))\ (Priority) 717
\Pff.? ( T T T T T T T T T T T T T T T T S T T T T T T T T T T s s s s s e e e e
% *’“anmjh%m
ANDFI:’L.D OF»FICES o
ADVISED By Ropy {
TO: ACTING DIRECTOR, FBI (139-4089guIPfs) O joS - -
23 TS
FROM: SAC, SAC 0 (139-19) (P)
ALL INFOR:ATION CONTAINED
SUBJECT: JAMES WALTER MC CORD, JR,; HEPEIN IS UNCILASSIFIEN FXCEPT
5T AL WHERE SHOWN OTHERWISE.
BURGLARY OF DEMOCRATIC PARTY
NATIONAL HEADQUARTERS
6/17/72
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During interview, it was determin
SWIRCZYNSK rinking 7‘,
5 g,

SWIRCZYNSKI furnished his
m as !!!0 F!orln Road, Apartment 44, Sacramento,

SSAN 448-22-7388, and a date of birth as 10/7/26.u

W 3

/
4

o

Investigation at 1310 Florin Road, Sacramento ,Z?t
revealed no cne living in the apartment complex by the

name of SWIRCZYNSKI, however, Apartme was occupied
by HENRY JWWJRUSKA and HELEN JEAN HRUSKA since March
of . » in his application for the

apartment, furnlshed his SSAN as 448-22-7388 and -

4 i=] Troam -y
indicated his C.lul).LUjull:.l.lL A4S I .D. .LJ.uL.,l.\..LuE \.-umpd.uy,

850 Delta Lane, West Sacramento, His wife was
employed by the California Department of Justice,
telephone number 445-35302, The application noted

the person to contact in an emergency as SALLY WILSON,
3511 South 106th Street, Omaha, Nebraska,w

It is noted HRUSKA and SWIRCZYNSKI have the
same SSAN and are possibly the same person, No effort
is being made to intexrview SWIRCZYNSKI or HRUSKA Ol
because he became abusive in his language in subsequent S
telephone calls. It is felt no useful purpose will
be served in interviewing him at the present time.
However, this is being furnished for the information
Had ‘of the Bureau,w

RN
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5 SC 139-19

*” RRR/d
A 0T

On 5/25/73, Mrs. HUBER, manager of the

apartments at 1300 to 1310 Florin Road, advised
HRUSKA had contacted her that date and advised they

are moving as of 5/29/73.

No further action is being taken by the
Sacramento Division.
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- . 1- Mr. Gebhardt
l- Mr. Eardley
1- Mr. Long

LS T he Ul 1- Mr. Nusum ¥
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Mr. Archibald Cox df? Lp

Special Prosecutor : o

U. S. Department of Justice . Ba

1425 K Street, N. W. ALL INFORMA

Washington, D. C. 20005 TION CONTAINED

HEREIN IS UNCLASS .
Naayr My» Crver o DATF__{._‘%}L&:___-BIYP;{?- 2= h\
ARl Fih o o Adms u__mlm___

Reference {8 made to your letter of June 4,
1973, captioned "Inventory of White House files bearing
on the Watergate investigation or the 'Plumbers' operation.® -

In response to your request, FBI files indicate
that items have been inventoried concerning certain former
Staff Members of the White House and I am enclosing for

your consideration copies of the inventor

1. TItems received from Mr. John Dean, Legal

Counsel to the President of the United States, from the -
effects of Mr. Everette Howard Runt, Jr., provided to us L E s
on June 26, 1%972. .

2. Items received from Mr. Fred Fielding,
Asgistant ¢to the Legal Counsel to the President of the

"nirad Satvtam Thaaa raAncarn +ame n'h almald Frroam l-h
AP RS A A A * ] A b i

IIIOQG N WP R BN e b BB i e SEA NP A7 LA L1 1ACRA

effects of Mr. Hunt given to us on June 26, 1972.

FAE
>

3. A detailed listing of the above items pre-
viously received from Mr. John Dean and Mr. Fred Fielding.
This detailed listing was made on May 2, 1973.

4,H'Invegtpry of docunenta and files removed
from the former-o6fflce of Egil Xrogh, Jr., at the United

C:l-a!-nu honarmnni- of 'l'ranqrng\’r!-aﬁ-lnn on -:}’ 11 and I..l:y ‘l

1973. 1In, add 1tigg 1t tha items inventoried on the

attacﬁhd Iist we°Hdve obtained the oriqinal of a teletype
- . from owr Cleveland Office dated May 12, 1370, concerning
: _investigation at Kent State Universitz

i Yearshall L _ L

. C"v L, 1 s R T

. Tele. Boom S dmeo o SRS . T 4,
: s . . A & C bE'.“"
EE VIR “,9‘.,_ CAFTIENE
" Mr, Bowers wr . [
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¥ Farfley .

Mo, WU,N R??éﬁ ' ’f‘EIfETYPE- UNIT ] |

ST



N
&'m._u-,
~/

e Rl Tha FBI has not inventoried files of Messrs.
aldmn, Ehrlichman, Colson, Chapin and Young.

Sincerely yours,

William D. Ruckelshaus
Acting Director

Enclosures (4)

o



: ° 'ﬁv 8%
ol

4

Lt
=Y

*.

=

WA,

L)

PEE LR

sa eyt

¥ e A
B s e Bl e v

e

5

R T

. e e L

) :
) . D)
’ WATERGATE SPECIAL PROSECUTION FORCE
United States Department of Justice ol Mgy,
1425 K Street, N.W. Mo By

Washington, D.C. 20005

TO: William D. Ruckel shaus OM
FROM: Archibald mmgﬁ%iz——"'

RE: Xte_n&ory of White Hoyse files hearing on the Watergate -
investigation or ihe ers” operation . —

~ . <
>‘T’L «.\t_ﬁ’t) (/]\, 2 (/i[/ - / //;C)/@L J

I have heard that\the F.B.I. may have inventoried the items bearing
on my responsibilities in the files of some or all of the following
former staff of the White House: Messrs. Haldeman, Ehrlichman,
Dean, Colson, Chapin, Young, Krogh and, perhaps, others. If any
such inventory has been taken, I would appreciate being furnished
a copy as promptly as possible.

EXEEEEEEREE

June L, 1973
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\LL INFORMATION CONTAINED
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[ ‘f Mr. Baker

Memorandum T —

Mr. Conrad _

Mr. Gebhardt

TO : MR, FELT DATE: 5/23/73 Me. Jenkins

Mr. Marshall

J Mr Miller ES _..
A

Mr. Soyars .

¥r. Thompson ~
LMo iert

Tele. Room ___.—

sugiect: WATERGATE e g:-:s

FROM : L. M.

A. PUBLICIZED ALLEGATIONS CONCERNING FORMER be- Vints
ACTING DIRECTOR L. PATRICK GRAY, II V. Hogan

With reference to your memorandum 5/22/73 instructing an analysis
of captioned allegations, I have assigned Inspector's Aide Garry O. Watt to do
preliminary spadework and will call back an Inspector today from the Los Angeles
inspection to work on this project, Mr. Mintz has advised that he personally
will participate in it on behalf of the Office of Legal Counsel,

You will recall that one of the publicized allegations (specifics not
available to me at the moment) was possible perjury on the part of Mr, Gray
in connection with his confirmation hearings. Consideration will be given to
a review of that testimony by Charles A, Nuzum, who is the supervisor in the
General Investigative Division thoroughly knowledgeable with respect to the entire
Watergate investigation,

B, MEMORANDUM OF PERTINENT EVENTS AT INITIAL STAGES OF ¢
CASE BY FORMER ASSISTANT DIRECTOR BATES AND QUESTIONS J
RELATIVE THERETO POSED BY MR, EARDLEY

Attached hereto is Bates' memorandum of 6/22/72 constituting a running
log of events up to 7/6/72, which was returned to the Bureau by Assistant
Attorney General Petersen 5/11/73. It is here noted that this memorandum first came
to the attention of the Accounting and Fraud Section in the General Investigative
Division on February 23, 1973, when Mr, Bates, SAC, San Francisco, came to
Washington together with SAC Kunkel of St, Louis to have a briefing session with
Mr, Gray prior to the opening of his confirmation hearings. Apparently Mr, Bates
had retdined this memorandum in his personal possession and I am informed that
that original*brought in by Mr. Bates has now been made a part of the Bureau file,
l'y e .
.g(, ‘Based: primarily upon & review of the Bates ﬂﬁz,ﬁzz memorandum, Mr,

Eardley as posed the following questm |ENCLOSY
13 \mﬁnﬁé‘\/ﬁn w27 4087 9‘9"(0 1 X

L MesSTs. Eglf, Nuzum, Gebhardt, Mintz / _ apr—

Enclosure 'y ‘* 18 APR 5 1974 4
LMW :wmj (or 2 copy)

WLL INFORMATION CONTAIN D—gVE T
(6) HEREIN IS UNCLASSTFIED CONTINUE (% *@HT’P
DATE 124190 BY$he Jemiom ™S
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Memo-for Mr., Felt O
Re: Watergate

1. Following FBI information concerning the break-in at Watergate
was the Federal Government's interest due to the apparent violation of the I0C
Act?

2, When did the Bureau learn of the break-in?

3. What steps were taken within the first 24 hours to determine criminal
Liability?

4., When was the involvement of Hunt and Liddy discovered by the Bureau?

4a, When was their connection with the White House and CREP
discovered by the Bureau?

5. When was this information communicated to the Attorney General?
To the Acting Director of the FBI?

o e T
] R
PRTCRR . A B X a4 ey
b ‘E"-lg‘?"'* e P Y L e R th T LN
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6. Did you receive any special instructions from either Justice or the
Acting Director as a result of this development?

AT
N e

7. Was the investigation impeded in any way by instructions from either
Justice or the Acting Director? If so, give full details,

G R
o T i
..3mr L ¢

8. Did any senior officer in the Bureau in a position of responsibility
conclude that there was an effort to cover -up White House or CREP involvement
in the break-in? If so, explain,

e el

IR b“?:,'r{,'—.a;g
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9. The seven Watergate defendants were all under indictment by
September 1972, and until McCord wrote his letter to the Judge in March 1973,
it would appear that a cover -up had succeeded, There is widespread belief
that the Washington Post reporters did more to uncover the truth than did the
Department of Justice, What did the Department or the FBI do or fail to do
to uncover the criminal involvement of high officials in the White House and
CREP? Is there a lesson to be learned from this matter? In other words,
if a similar operation occurred in the future would the Bureau be dependent
for success upon a gratuitous circumstance as in this case?

A

(KRR

Pl

10. In a memorandum dated June 22, 1972, prepared by C. W, Bates,
presumably for the assistance of Mr, Gray, there is a recitation of fact referring
to developments in the Watergate investigation, In this connection:

a. What was the purpose of the memorandum?
b. Why, if known, did Mr, Gray on June 21 and again on June 22
order that information developed to that date be withheld from the White

-2- CONTINUED - OVER



"Memo for Mr, Felt
Re: Watergate

House and the Justice Department; and why were interviews with the
White House employees held up? (Page 1, paragraphs 2,4 of Bates'
memorandum, )

c. In the afternoon of June 23, 1972, Gray informed Bates
of his conversation with the Deputy Director of CIA, (Page 2, paragraph
4 of Bates' memorandum.) What was the information passed on to
Bates by Gray?

d. What happened in that conversation which impelled Bates
to advise Gray that the Bureau had no choice but to continue the
investigation? What was the alternative under discussion?

e. With regard to the Time story: (pages 2,3 of Bates' memorandum)

(1) Has anyone checked to determine whether Gray
and Mitchell were staying at the same hotel in California?

(2) Was there any direction or suggestion by Gray that the
case ought to be wrapped up in 2 hurry?

f. With respect to the meeting of Gray and the Agents on
June 24, what was the leak which had angered Gray? (Page 4, paragraph
4 of Bates' memorandum, )

g. Did the leak involve or tend to involve the White House or
CREP in the Watergate break-in?

h. In the summer of 1972 or later did Gray express any opinion
that someone in a higher echelon than Hunt and Liddy must have organized
the Watergate break-in?

i. Why did the FBI wait until Dean's invitation on June 26
to attempt to secure the records in Hunt's White House Office? (Page 5,
paragraph 3 of Bates' memorandum. )

j. What did Mr, Gray mean when he gave his opinion on June 27
and again on June 28 that this was possibly a "political operation'?
(Page 5, paragraph 5; page 6, paragraph 3 of Bates' memorandum. )
At this time was there a reluctance on the part of Gray to continue
the investigation, which prompted Mr, Felt and Mr. Bates to urge
an aggressive investigation?

-3- CONTINUED - OVER




Memg for Mr, Felt |
"Re: Watergate

k. Did Gray advise any FBI personnel as to why the meeting
with the CIA had been called off ? (Page 6, paragraph 3 of Bates'
memorandum,) Was there any consideration at that time of the
rnoailhilifter that AffAants orana 1Y Aff fL o TIT o

POSSIOILILY thal SOl were uclug, made to call off the FBI itwes
because the break-in was a CIA affair?

1. What was the conversation which preceded Gray's statement

that he would resign if anyone requested him to hold up the FBI

investigation? (Page 6, paragraph 3 of Bates' memorandum,)

m. Did Mr. Gray express any reluctance at developing White

. A
use involvement through John Dean? Was there any discussion con-

cerning the possibility of John Dean being himself implicated ?

n. Why was the interview o f Chenow held up? (Page 6,
)

F da u- AAANT & -cu.v- . J

o. The eight leads (attachment 1) relate to McCord's activities,
Were there no leads arising from the fact that Mr., Hunt had had an
fice at the White House ?

p. What did Gray advise Felt which led to the delay in
inved igating Ogarrio and Dahlberg? (Page 7, paragraph 1 of Bates'
memorandum, )

q. Why did both Bates and Felt feel it necessary on June 28
again to reiterate ''the absolute necessity" of a thorough FBI investigation ?
(Page 7, paragraph 2 of Bates' memorandum,)

r, Didn't Gray report the result of his White House meeting
on June 28?7 If so, what did he say? (Page 7, paragraph 2 of Bates'
memorandum, )

Nrns | Cerdlidadbite o

«
£
e
-
=
v

FeiR s. Did Gray or any FBI personnel protest Dean's determination
5 o4 to sit in on all interviews with White House people? (Page 7,
i paragraph 4 of Bates' memorandum, )

B t. What caused the reversal of the instructions to hold up
interviews of Chenow and Young? (Page 7, paragraphs 4 and 5 of
Bates' memorandum. )

u. If it is known, why was the interview with Dahlberg again
postponed? (Page T, paragraph 7 of Bates' memorandum. )

-4 - CONTINUED - OVER
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Memo for Mr. Felt ( '
‘Re: Watergate

v. What was Gray's full statement with respect to the
involvement of Dean, Colson and Ehrlichman? (Page 8, paragraph 1
of Bates' memorandum. )

w. On July 5 or at any other time did Gray or any other Bureau
official suggest that it might be possible that an effort was being made
to have the CIA accept responsibility for the break-in so that the FBI
investigation of CREP and the White House would end ?

11. Why is the memorandum dated June 22 since it refers to matters
as late as July 6?7

12. Why did this factual account stop on July 6?

PROPOSED ACTIONS TO BE TAKEN

The questions posed by Mr. Eardley can best be answered in an interview
with SAC Bates and by preparation of responses by Supervisor Nuzum in the General
Investigative Division.

My Number Two Man, Odd T. Jacobson, is currently conducting the
inspection of the Los Angeles Division, and I propose sending him to San Francisco
during the next few days to interview Bates to obtain his answers, particularly
with respect to questions 6 through 12, - It is suggested Mr.

Felt be considering an input to responses to appropriate questions affecting his
responsibilities, particularly questions 10-j, 10-p, and 10-q. With respect to
qu¢stion 10-e, I will have the Inspector now at Los Angeles check this out
a:trough I do recall a publicized statement by former Attorney General Mitchell
aftirmirng that Gray and Mitchell did stay at the same hotel but did not see each
other.

R is not being proposed that a new review now be undertaken by this
Division of the entire Watergate file and investigation conducted. This is a 30~
volume file and is under review by Mr. Eardley as well as by representatives of the
Ervin Select Subcommittee as they choose to make such review. Supervisors
Nuzum and Clynick in the General Investigative Division are thoroughly familiar
with the file as is the case Agent in the Washington Field Office who had
primary responsibility {Angelo Lano)., We will draw upon their knowledge in
having responses prepared for the foregoing questions.

One general observation with respect to question 9: There are many
cases investigated by the FBI, particularly those involving highly placed
persons or otherwise of a sensitive nature, wherein known participants ina
crime or members of a conspiracy do not confess and will not respond to Agents’

-5 - CONTINUED - OVER



. Memo for Mr. Felt
Re: Watergate

questions. It is not uncommon in those cases to use the technique of Grand
Jury inquiry and immunization., Also, it is not unusual to find, as in this
case, that after some of the culprits have been convicted and face a possible
heavy sentence they are then persuaded that it may be in their interest to
reveal facts theretofore kept secret, Such circumstances are not gratuitous
but are a natural evolution within the criminal justice process,
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RECOMMENDATION :

That the proposed actions outlined above go forward,
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Mr. Petersen 5/11/73. Vol
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ANALYSIS OF POSSIBLE INVOLVEMENT BY L. PATRICK/GRAY, Il

ARG A

§

This is a separate project underway by Inspection Division, General —
Investigative Division, and Office of Legal Counsel and results will be
separately reporied, Mr, Gray's testimony before the Senate Judiciary
Committee is being reviewed against material in the Watergate file, (It O"‘\
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is noted that we do not have the Grand Jury testimony of Mr, Gray.)

“ RECOMMENDATION:
f§ Forwarding of attached letterhead memorandum to Mr. Cox.
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Jume 7, 1973

WATERGATE - EVENTS AT INITIAL STAGE OF CASE - .-

Replies to questions one through seven were handied by Special Agent Charles A,
Nuzum, principal supervisor at FBI Headquarters of the Watergate case,

L PFollowing FBI information concerning the brek-in at W.tergate, was
the Federal Governmenat's Interest due to the apparent violation of the
I0C Aet?

The first aotification recelved by our Washington Fleld Office (WFO), at
about 4:30 A, M, , June 17, 1972, was telephonic advice of the arrests of five
.-, - men apparently in the act of burglarizing the Democratic National Committoe
. . - Headquarters' (DNCH) offices at the Watergate, This represented a possible
: - - . Jaterstate Transportation of Stolen Property violation if the value af stolem
i * - preperty amoumted to $5,000 or more, Later, Metropolitan Police Department
{MPD) detectives observed a white plastic box which Indicated it was & "smoke
detector. " A detective at the Second District Precinct Headquarters elosely
examined the bex, saw It contalned wires and batteries and thought it was a
bomb, Notification of this fact was made to WFO by telephone at ahout 6:30 A, M,
At approxzimately 8:30 A, M, , Special Agent Angelo Lano, WFO, was instructed by
_8AC Kunkel to obtain the facts from the MPD and Secure the Bureau's interest,
He determined after arriving at MPD Headquarters shortly before 1000 A, M,
that devices recovered by the MPD at the burglary scene were electronie eaves -
~ droppiag devices which lmmediately made the crime one within the primary
mEe 88 . Jurisdiction of the FBI since investigation of the JOC statutes has beem - ..
e TR ﬁeslgnatod by the Department of Justice to be handled by the FBL, =~ " =.s%%
; ' ALL INFORMATION CONTAINED
m..is When did the Bureau learn of the break-in? HEREIN 1S UNCLASSIFIED
o DATE (1 oa\se _ BY
= - Atspproximately 4:30 A. M, , Jue 17, 1972, WFO recelved te’lephonle
w%',iue ol the Lreak-n,
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2y 'trucuom were issued to WFO, to be passed on to auxiliary ommgg;
ehds developed, that the tnvestigation was to recelve immediate atténtioh .

under bo,rsonal direction of the SAC and that as many Agents as nx;;:m%
weore tobe utilized, All loads were to be set forth by telephone or L

teletype,

Bureau Agents assisted in the obtaining of search warrants for the two
Watergate Hotel rooms at which the subjects were registered and assisted in the
search of these rooms which resuited in the obtalning of considerable pertinent
physical evidence, Including a substantial amount of cash in new $100 bills,
an envelope containing E. Howard Hunt's check in payment for his bill at
Lakewood Country Club, Rockvilie, Maryland, and two address books, ons
of which belonged to Barker and the other to Martines, The electronic devices
recovered at DNCH were obtained from MPD and were taken to the FBI
Laboratory for examination, Indices at FBI Headquarters and WFO were checked
oa all the subjecis as well a8 Hunt and Attorpey Michael Douglas Caddy, Since
Hunt had been a subject of & Special Inquiry Investigation, this gave us an address
where he could be contacted, Since the Special Inquiry was for a position at the
White House, Mr. Alex Butterfield was contacted on the evening of June 17,

1972, concerning Hunt and he confirmed that Hunt had been employed as &
consultant at the White House but Butterfield believed be had not worked
there in recent months, Hunt was contacted the evening of June 17, 1973,
admitted the check located at the Wahergate Hotel was his own but declined te
furnish any Information aa to how it got there and what he was doing at the

Watergate Hotel.
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NCIC was checked with negative results concecning the $100 bills recovered
as well as the Bell & Howell equipment recovered at the Watergate, The [ive
arrested men were positively identified, Leads were set forth for Miami t.o
develop background Mormatloa concernlng the subjectl McCo d's e B

n regarding the salé of electronic equipment to McCord and MeCuln was
1 lntorvlewed on June 17, 1973, by Philadelphia Agents, Alexandria obtained
background information from CIA on June 17, 1972, concerning the subjects,
%1% The Avis Rent-A -Car used by the subjects was searched on June 17, umz 4
Michae) Douglas Caddy, the attorney who gratuliously showed up at tie MI:R_ 4

_. m— A ) e, o~ dmw Podn  mnan - o Bae Y
jaimldg o represent the subjects was contacted for Interview but decif g

to disdush the matter, Eastern Alrlines In Miami was coutacted concem
travel of the subjects to Washington, D, C. (WDC), and the travel ageat whd Bokd

i
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Watergate - Events at Initisl Stage of Cnse
B e s ;
e ckets was contacted in Miami, Investigation was conducted fn

Fk City concerning the name and address furnished by McCord at thq Snis
hé Wis arrested, which name and address proved {o be fictitious, New, Yoek

eontaétod Bunt's publisher as Hunt's country club bill indicated it was m
sont fu care of his publisher in New York City, Avis Rent-A-Car was
‘eoutacted by WFO concerning cars rented by Barker, Hotel registration
records at the Watergate Hotel were reviewed extensively on June 18, 1978,

4, When was the Involvement of Hunt and Liddy discovered by
the Bureau?

4, When was thelr eonnoctlon with the White House and CRP

discovered ny the Bureau?

Hunt's apparent involvement was learned the afternoon of June 17, 1978,
when his country club bill and check in payment thereof were found® the
Watergate Rotel in one of the rooms rented by the subjects, Hunt's connéction
with the White House was discovered in the late afternoon of June 13, 1973, after
search of the field office indices showed a Special Inquiry lnvestigation os Hunt
for a poattlon as consujtant at the White Housa. That evening, Mr, Alex

| - P Yoy ) e oh o B DB b A T o BB e B AL m bk TWoied Lad Caa.

pmwruv;u, epuLy AsbBibaiL W ihe "“Blam CONMITrMed Wkt JUnc oRi owen

employed at the White House but Butterfield beuovod he was no loager working
there, We never did develop that Hunt worked at CRP,

Apparent invoivement of Hunt caused WFO to obtaln his toll czll records
by subpoent from the C&P Telephone Company, Among the leads set forth
to identify and interview subscribers to the telephone numbers cailed by H
SaIbat L an Lodividual named Jack Bauman, Wiater Haven, Florida,

Cn June 28, 1972, Bauman to0ld us of efforts by Hunt ta nire him

to wa on & project involving the setting up of & special security staf{ to work
- on behallf of the Republican Party. Bauman related that Hunt had been

. accompanied by an individual who seemed to be Hunt's supervisor, On
~ June 26, 1072, WFO obtained from MPD the address books which belonged
to Martines and Barker., Oue of the entries in Barker's address book was ;.
the pame "George™ and the telephone number 333-0302 which was dotermlul
on June 28, 1973, to be a number at CRP utfized by Gordon Liddy.

_ Liddy was contacted on June 28, 1972, but declined to be lntorviewod G
b did eay he was & former Bureau Agent, It was on this date; iRl
¢ 268, 1973, that Liddy's connection with the CRP was lnitially detecmingd, &
Mddy’a doscr!ption was similar to that of the unknown individual —-%-%. 55
fohed by Bauman, & copy of Liddy's photograph from his FBI persggabl e
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Wl.torzl}o s Events at Initial Stage of Case

Bemeny
waji ent by telecopler to Tampa for display to Bauman. On 6/29/73, ¥
Bauman 8ald he was almost positive that Liddy was the individual who "‘“
mnommniad Hunt but requested a photograph of better quality be di snla ol £
On July 3, 1072, & more up-to-date photograph of Liddy which WFO had
obtained was shown to Bauman and he positively identified Liddy as being the
one who accompanied Runt.

In addition, on July 3, 1972, Hunt and Liddy were positively 1dentified
by Mary Denberg in Los Angeles, Callfornia, as being two frequent visitors
to the Morton B. Jackson law firm in Los Angeles {Jackson's identity was
obtained as a result of Hunt's telephone toll calls). Subsequent to efforts to

tnterview Liddy on June 28, 1972, iavestigation determined that he worked
for several months at the Executivo Office Bullding at the White House as a

staff assistant on the Domestic Council.

s. When was this information communicated to the Attorney General?
To the Acting Director of the FBI?

The Attorney General was telephonically advised by Mr. Felt of the
initial facts received and that the FBI was conducting !nvestigation on the after-
noon of June 17, 1972. The Extra Duty Supervisor In the General Investigative
Division (GID) was informed of this fact at 4:39 P. M. ; however, the time of .
Mr. Felt's call to the Attorney General is not known. At that time McCord
had not been identified and was still going under the allas of Edward Martia
which he gave at the time of his arrest., Possible Involvement of Hunt was
not known at that time. Acting Director Gray was briefed by the Resident
Agent at Santa Ana, California, between 2:00 P.M, and 2:30 P.M., Eastera

- Daylight Time. This Included only the initial facts of the break-in and did

aot include the 1dentity of McCord or the Involvement of Hunt. At 6:45 P.M,,
Eastern Daylight Time, June 17, 1972, the Los Angeles Office was advised

by the GID Extra Duty Supervisor of McCord having been identified as an ex-

¥ BI Agent and security officer for the CRP. The time this Information was

Mmently furnished to Mr. Gray I8 not known. Possible involvement of Hunt

~"was telephonically furnished to the Extra Duty Supervisor by WFO Supervisor
‘John Ruhl at 7:11 P, M., Jumne 17, 1972, and Mr. Felt was briefed toncerning
developments up to that time at 8:27 P. M., June 17, 1972. At 8:20AM,,
Bastern Daylight Time, June 18, 1972, Mr. Bates was briefed by the E!ﬂgl % 1
Doty Supervisor and he sald he would advise Mr. Fel* who would advise .
Mr. Gray. At 9:50 A .M, , Eastern Daylight Time, 8 conference call /
with the Weekend duty Supervisor, Mr. Bates and Mr. Feit. Following this; 51§
Mr. Felt Instructed that Assistant Attorney General Petersen be briefed as 'w 73
to developments which was done at 10:05 A, M, At 11:50 A, M., June 18, 1972
the FEI Headquarters switchboard record showed conversation between tho
Attoraey General and Mr, Gray.
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atgrmtp Events at Initial Stage of Case

] -
O:‘%@ﬂ you receive any special instructions from either Justice or ¢
sirzActing Director as a result of this development?

“**Xo special fnstructions trom either Justice or Acting Director asa =
result of this development are known. It was aot necessary for anyone to
order the FHI into the Investigation since there was preliminary indication
of a erime within the Investigative jurisdiction of the FEI. Although juris-
diction {8 concurrent between the Bureau and the MPD, U, 8. Attorney Titus
conferred with Assistant Attorney General Petersen durlng the morning of
June 17, 1972, and it was decided by them that the FBI should assume the
investigative responsibility for this case. WFO was instructed on June 17,
1972, that the investigation was to receive immediate attention under the
personal direction of the 8AC, and that as many Agents as were needed were
to be utilized. . ,

At 7:40 P. M., June 17, 1972, Washington Field Office Supervisor Joha
Ruht advised that Assistant Attorney General Henry Petersen, Criminal -
Division, telephonically contacted Washington Field Office and advised he
desired immediate Investigation at CIA to determine if the subjects were
actively employed by that agency. He said he desired all pertinent infor-
mation by 11:00 A, M., June 18, 1972, in order that he could briel
the Attorney General. He also indicated he was closely following the
Investigation relative to Hunt and desired that all new Information developed
be furnished to him (Mr. Petersen) for passage to the White House, At
8:08 P.M., June 17, 1972, Assistant Director Bates instructed the Extra Duty
Supervisor that briefing of Mr. Petersen was to be done by FBI Headquarters
in accordance with established FEBI practice. Washington Field was instructed

.. not to furnish information to Mr. Petersen and if he called again to tactfully

inform him that he should seek Information through FBI Headquarters rather than
{rom the field. Mr. Petersen was telephonically briefed of developments at

that time by the General Investigative Division Extra Duty Supervisor, upoa
-instructions of Assistant Director Bates, at 10: 05 AM,, June 18 19712, ..

s .,,. ,_,»r

..y, “'Was the Investigation impeded In any way by Instructions from either - =

" Justice or the Acting Director? If so, give full details.

Investigation was not Impeded by any instructions from the De en{
of Jusﬁcc. Certain actions of the Acting Director may poesibly be view §
baving Impeded the investigation. Specifically, the decision to allow J

Dean fo #it in on all interviews of White House pergonnel had & deleterlqﬂ
effect on the investigation at the White House, particularly in light of recen
disclosures of the involvement of Dean in the attempted cover- up of the
Watergate matter by senlor White House personnel. Obvliously, having Dean
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Wat_orp.to - Events at Initia] Stage of Case

éat st Interviews may bave had the effect of imiting pertineut 1nfo “*“e |
~ hod to our Agents, Although eventually all leads which WFO desiped g
bbi éovered wore covered, with the exception of in®rview of & CIA eon
delays wore encoumtered in conducung pertinent interviews. The reasduns lek i+
these delays are not paitively known, but it is easy to speculate that Mr, Gray
beld up coverage of leads wmtil he could discuss such leads with Dean o

someone else at tho White House or CIA. Bpocmcany by ulotypo dated

Teer . 1A 107TH /D wmsnbad o g, T . o JS Prpriy
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for whom White Hous ¢ records showed that Hunt worked, A memorfndum was
prepared on the afternoon of June 19, 1973, recommending that Bureau liaisom

handle this interview but M not ﬁgrond ﬂ m M“ ﬂ ‘uno nl
1079
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July 3, 1072, in Dean's presence, lurnlshlng lcant tnformauon of value, 7 4/

| N ——r
lelays were encountered relative to Interview Dahlberg,

Gray on June 29, 1972, instructed that he not be interviewed or investigated

= Ewr T st

at that time because of national security considerations, He was nbaeqwntly
iaterviewed by Minneapolis Office on July 6, 1973, vith Mr, Gray's approvtl.j V

In considering impediments to obtaining the full storv of this mo the

"".Iernishing by Mr, Gray to John Dean of coples o FBI reports as wellas  ..;

" " eoples of other WFO communications must be considered, In retroapect, Yeview

of these reports by Dean at the White House would indicates to him what information

had been developed which would be of value in the devising of strategy to eover

up this case, In addition, the destruction by Mr, Gray of documents Apparently

taken from Hunt's safe Hkely impeded the luvestigation aithough it canngt be .-
4 muvely what information was contained in the material he des royed. 1
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Watergate - Events at Initial Stage of Case
i&-{&mﬁ P

aght through twelve were handled by elther Messrs, Felt, E

g lndlor Nuzum as noted by their responses:

ﬁd Any senior officer in the Bureau in & position of responsibility’
that there was an effort to cover up White House or CRP involvement in
the Break-ln? I s0, explain,

Mr. Bates answered ~- "No, There were lots of discussions with Mr,
Gray lavolving Mr, Felt, Mr, Kunkel and myself, at which time Any one of
us discussed chagrin over lack of complets cooperation from the Whits House
or the Committee, I did not feel that the Iack of complete cooperation was
anything other than is sometimes encountered in other major investigations, ™

As cue of the senior responsible officers, Mr, Felt stated ia his own mind
there was much more involved in this case, ¢ither at CRP, the White House
or both, On several occasions in conversations with Gray Mr, Felt advised
that he recommended to Gray that the President be urged to get the whole case
out in the open regardless of who was involved., He stated he was acutely aware
of lengthy delays in getting access to certaln individuals, which delays were
gaused by Individuals in high positions at the White House and Committes te
Reeloct the President, Mr, Felt stated he rocalled that Gray In response te
his suggestion indicated he did not think communication with the President was
& proper course to pursue,

8S8AC Kunkel advised he did not conclude there was an att empt to eover

up either White House or CRP involvement in the break-in; however, from
Als personal experience in supervising the extensive and continuing investigation
In WFO he stated he was unable to explain the reluctance to cooperate by various
persoanel in both the White House and ia the CRP, He stated that even simply
questions raised to various phases of the Investigation brought numerous dalays
while decisions were made in the White House 2nd in the CRP as pertaining .

" $0 authority to proceed in certain aAreas of WFO's investigation, He cited as
. .gxamples the checks belng made of the toll records and conteats of the desk

~ mnd safe belonging to B, Howard Hunt in the White House, He rocalled that

" at the CRP, employment records and the background information on James McCord
were delayed by & decision to be merde by Rabert C, Odle, Jr. N Dlrecter d
- Administration, CRP, ¢

YRR 'ﬁr«és“q
9, . Jbe Beven Watergate defendants were o1l under indictment by Septémbes e
3, and wtil McCord wrote his letler to the Judge in March, 1913, _:‘?:.;
Wwould appear that & cover -up had succeeded, There ls widespfoad > g
selief that the Washington Post reporters did more to umcover th§ lruth %
than did the Department of Justice, What did the Department or the FBI

: 4
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é?*?mm in the future, would the Bureau be dependent for success S '*’ L
wonamttntous circumstance as fn this case? ’

Mr, Nuzum responds that if there is & widespread belief that the Washington
Post reporters did more to uncover the truth than did the Department of Justice,
this is a myth of monumental proportions, Those newspaper reporters
undoubtedly did more to publicize this case than did the FBI since the FBI doss
oot make press releases advances made in & pending matter, The
FBI was well ahead of all matters reporied in the press with regard to the
Watergate incident, except for Dahlberg's revelation in a deposition given om
August 38, 1072, to Richard Gerstein's office (State's Attorney, Dade Cowmty, Flor.
jda) that Dwayne Andreas was the source of the $25,000 cashier's check which
passed through Barker's bank accout, That development was publicized in
the press on 8ugust 26, 1972, and was contrary to information furnished to us
in & signed statement by Dahlberg on July T, 1972, when he claimed $325,000
was money he had obtained through solicitations in Florida, the tmplication
being that there were a pumber of contributors making wp that $25,000,

With the advantage of hindsight, It is apparent the Bureau would have bul
a great deal more successful In the development of this case had the
Acting Director

(1) refused to allow Dean to sit in on interviews,

(2) directly comtacted the President and clearly spelied out interterence
by Dean in bringing facts to light such as the week's delay in furnishing Hunt's
effects to WFO,

{3) tsuchana to the President fafled, the Acting Dlrectoc
eo\ﬁd have submitted his resignation with attmdant pcbuclty as to !in rmou;

imovor, in the absence of taking the !oregoms rather strong steps, It Appears

- that investigation In a similar future case or situation would be uniikely to achieve

" more than was achieved In the extensive far-refching handling afforded the r

mrpu matter, It is simply a fact of life that thinking that one 1s bojng M :

tp n Qt provide evidence wnd If no one lnvolved in & couspiracy will fal
lho only way to obtain & breakthrough in the development of }i
od used In this case; 1, ¢, , development of an alrtight case &
¢ndants who can be convicted, coupled with the courageous action’ol tbt

courts In giving & maximum sentence to the convicted defendants, Thia is
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sacerning the overall FBI investigative effort in captioned case  Se. s

M amd bLa o P Yy | [ (TN | To Py ueagey whyemgege - W

cenad PR LLT
Felt lmlwu that he comsidered this investigation o be indesd uowworm? W SIS

of the ditficulties encountered, He stated it was & penetrative, very de
and completely thorough investigative effort which subsequently resulted in s

- successful trin] wherein all seven defendants were found guilty. The coavictions

1n turn led to stiff sentences against the defendants by trial judge Sirica which
provided the ultimate break in the entire case when convicted conspirater
McCord decided to talk rather than face a jengthy seatence,

B A M Wem ol .A-pl-;‘ bl b '-.A— Man bunssedd oo A.' thien avoe lu- fald Mo Y
BN DUWMATL 8L WM WY LA WVIL WIV MYV VA WLD VADE U AVAY WV & DA

and his Agents in parﬂcular vlgoromly pursued all facets of the investigatiom,

It was handled from the beginning a8 a speeial with various techniques being
wsed in WFO, such as special indices on Individuals, phone numbers, and other
ftems which would facilitate the necessary checls and inveatigations to be made,
He stated the ouly lesson in his opinion the FBI could leara from the Watergate
investigation would be that under no circumstances should the Bureau have
porm.ltted mlous legal eomel at the White House and CRP to sit in on inter-

pnandionbnd alk hobh ol sss | - 9 -MQ&A InA nﬁ'AM his
'“" “ 'Wlm w"m‘l \!M“‘w A% UL LR DS, AW YNL T WA L

opposition to this arrangement with Gray and other omculs at tho Bureau by
gbserving that the individuals interviewed were paturally inhibited by the
Attorneys preseat,




Watergate Events at Initial Stage of Case

lﬂfE ﬁﬂiemonndum dated June 22, 1973, prepared by C. W. Bates, b
*‘f&* Qum‘bhr for the assistance of Mr. Gray, there was a recitation .
_ berrtng to developments in the Watergate investigation. In thls 2

a. What was the purpose of the memorandum ?

Mr. Bates'response (s - "After our meetlng with Mr. Gray on June al,
1972, 1 asked Gray if he was going to write a memorandum or wanted me
to write a memorandum reflecting our discussions, and he said, 'No,
keep your notes.*' Upon returning to my office, as has always been my
custom, I dictated from notes taken and put it in the form of a running
rough draft memorandum rather than retain notes."

b. W‘hy, i you kno' did Mr. Gray on June 21, 1972, and again on June 22,

T o e [ 7.9 “-n‘ Anba Ihn weibbhh 14
l"‘. Ulu!u ul“ I.ILI.UL mlull ucvvlupw W LIS UaLT UG Wikl .lut:m l.l‘Ul.I.l

the White House and the Justice Department; and why were interviews
with the White House employees held up?

Mr. Bates responds - "The normal procedure which I suggested to
Gray would have been to prepare a letter to the White House and to the ., :
Department of Justice setting forth facts and indicating the Burean lnveati-
gation. When I suggested this, Gray instructed that such dissemination

m he'ld up ne dl‘d rn" nvp‘oln 'nl-l'hn'll ﬂnfl "\‘n was nn" wrsuaﬂ !Mn‘t

. remember why a discussion was had to hold up interview of employees at
the White House but there should be something in file to show why inter-
views of White House personnel were pgrtinent at that time. R is my
further recollection that WFOQ Agents had already made contact at the White
House."™ “e s

¢. Inthe afternoon of June 23, 197

gation wlﬂ-u the ‘nannhr ™ rantar

v‘. W s

besed on to Bates by Gray?
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Watergate Events at Initial Stage of Case

¢}w

% happened in that conversation which impelled Bates to dﬁu ol
y that the Bureau had no choice but to continue the investigati T“»}

was the alternative under discussion? i B

Mr Bates refers to his angwer above and adds - " recall no '
patives discussed. In this regard it may be helpful if coples of CIA
memoranda which have been referred to in Congressional hearings be

R TN Y | AL onee vl Alanlncs tha dAatalla A bha nanvanacatisan haborasan
LVLALALIFCRA ‘uv, m‘l‘ HIDVIVOUT MIU UTLWRLLED Vi LV VAWALY Ui DRV IV W\'W“

Gray and General Walters.”
e. With regard to the Time story:

(1) BHas anyone checked to determine whether Gray and Mitchell were
staying at the same hotel in California ?

Inquiry by Inspectors at Gur Los Angeles Office disclosed the
following summary of activities of Gray Mitchell: Both arrived
at the Los Angeles International Airport June 18, 1972 (Friday),
approximately six hours apart. Gray stayed at the Beverly Wilshire
Hotel and Mitchell at the Beverly Hills Hotel {approximately one and
one-half miles away). On June 16, 1972, Gray visited the FBI Office,
had a press conference and a dlnner-speech at his hotel while '
Mitchell's activities and/or ltlnerary were not kmwn to the Los Angeles
m+-FB{, On Saiurday, Juné 17, 1572, Gray departed his hotel for
Santa Ana and arrived at the Newporter Inn, Newport Beach, for lunch
and at approximately 2:30 P. M, cancelled orlglnal plans to go te
Palm Springs and arrangemenis were made for overnight stay at
Newporter Inn. Mitchell's only known Itinerary on June 17, 1973, .
included Republican meeting with Governor Reagan, press conference
and ultimate return to his hotel after 2:00 P, M. On Sunday, June 18,
1972, Mitchell arrived at Newx)orter Inn at approximately 3:00 P. M.
and an unidentified member of Miichell's party inquired of our Agemis
where Gray was. When asked why, the individual responded that
inquiry was made for "Mr, Mitchell.” This individual was directed i
" to the pool area of the Newporter Inn where Gray and his wife were -
sunning. No Information was developed regarding an observed con-
. tact between Gray and Mitchell at that time or any previous tlme durlnz
.. fhelr respective stays in the Los Angeles area.

" 1972, while Mitchell departed the same date from Loa Angeles at
approximately 10:15 A, M,

-11-
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Details of these intorviews are attached. R is noted fors
ﬁAc Wesley G. Grapp (now retired) declined to be interviewed
sdvice of his counsel.

i il) Was there any direction or suggestions by Gray that the ’
-~ ought to be wrapped up in & hurry?

Messrs. Nuzum, Bates, Felt and Kunkel all state they hadno
suggestion or direction along this line.

f. With respeettothemeetludGrayandtheAzenuonJumu 1972,
what was the leak which had angered Gray?

Mr. Bates responds - "I don't recall specifically but, in reviewing
my memorandum, it is noted that Gray informed me on the 23rd of June
that Smith, a reporter for "Time" magazine, had called him, stating
*Time" had information that Gray had refused to permit Agents to check
Colson's telephone toll calls and to interview him and that Gray had
instructed this investigation be wrapped up in 24 to 48 hours, the inference
being # wae & whitewash of the investigation on Gray's instructions. I
can, thereforo, conclude that this could have been the basis for Gro,y'. i
talk with the WFO Agents on June 24, 1973,

At 11:00 A, M. on June 24, 1972, SAC Kunkel, Gray and I met with
27 WFO Agents in Mr. Gray's conference room. He pointed out his con-
cern for leaks to the news media, the seriousness of them and then became
quite agitated. In a strong voice he accused the Agents of this leak, .
demanded that the Agent ranmnnlh‘n step fnmnnrl and later said that 7
vhoever did lt would be fired. My recolleetion la that this confrontation

with the Agents lasted 15 or 20 minutes, after whlch he curtly dtsmlssed _
. the Agents.™ i i . ’ TR

.‘ '. ’:‘H- t‘",?,

t . . 8AC Kunkel recalls that the "leak" was allegedly brought to ﬂw atten;

e - ;',tlon of FBIHQ by Sandy Smith regarding a proposed article in Time ;.25
T2 Magasine. He recalled the tenor of Smith's remarks, according to Gray,”

’  attacked Gray's integrity, but not the Bureau in goneral., He atated he 1

.. did not specifically recall any other specifics concernlng this "leak.™ - &
After the meeting with the Special Agents from WFO on June 24, 3,,

Gray had informed Mr. Kunkel that he was quite agitated over.¥
K" and had felt that it emanated from one of the 27 Agents wogilig
base or {rom a Bureau official who was privy to certain unusug
s of the Watergate investigation. Gray stated that he was sO):¢

g

)

o LT
L

o -m;_ggh,‘d”.w
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"edmdconcerned that while driving to the office that morn
Fying to make up his mind where he would send SAC Kunkel ¥ off
JFO Agents admitted being the source of the "leak.” % o

= ‘ -‘. . Dld the leak involve or tend to involve the White House or the CRP
;o the Watergate break-in? . L e

L ¥ ol aw wlobdh o= PPRVald An . - _.Ba . _ - _a & am _a&

~ - wr. Dates slaies - "INOL (0 my recoiiection. 1 don't recall that ai that
time there was any information to support the involvement of the

Committee or the White House. R was my feeling at the time that such

- deaks-could have come from the White.House, U. 8. Department of

Justice or more probably from the Police Department who bad all of the

material taken from the subjects at the time of their arrest, and the

subjects were also in their custody."
8AC Kunkel advised he could not rec:ll specmully He dld bollen,

however, that the first possible White House connection came to light

through an address book found in the Howard Johnson Hotel room in which

Hunt's White House telephone number was noted as well as a peraoml

check of Hunt's made out to a local Country Club.

h. Inthe summer of 1872 or later, did Gray express any opinlon thd ' ‘%
someone in a hlgher echelon than Bunt or Liddy must have organlzed fid s
the Watergate break-in?7 R e TN

- ety faﬁ#‘
Mr. Bates states - ""Not to my knowledge. " EE

Mr. Felt recalled Gray advising him that {n Gray's opinion there were
- possibly bigher-ups involved in the Watergate case. Felt frequently ..
- emphasized to Gray the need to aggressively pursue the Investigation . .. .
- regardless of to whom it led. L G e R TR
4- f‘“ﬁ .8 e ";—1'-"'-'-- S
_ .- BAC Kunkel stated he has no nmund knowledgo that Gray g
e S :.;éﬁlny opinlon relative to someone in the higher echelon other than Bunt or - wvé
R '_,L!ddy had organized Watergate break-in, - . - . i

R

re the records in Hunt's White House Office? .

Mugum points out that the FBI did not wait until Dean's i rRRLY

2 26 to attempt to secure Hunt's effects. Set forth below afeé Hhi§: "¢

: 5{iona taken which led up to the obtaining of the materlal from Déth and™ %
S l"ieldll‘. _

47 L L

-13-
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(49

(8)

(0)

2" gxamine the office, Dean advised the White House would
the FBI with any eontetta belonsins to Hutt

his office that day.

incident eame to WFO’'s attention because of his country SBs
bill found in the Watergate hotel and because ot Infor matlo
contained in Barker's address book.

WFO, about 6:00 - 7:00 P, M., June 17, mz, eonueud -

Mr. Butterfield of the White House and learned that Bunt had
previously worked as a Consultant to the White House. -

Mr. Butterfield was told Hunt may be Involved in tho Democrntte
Committee Headquarters bugging.

On June 18, 1973, Mr. Butterfield recontacted WFO and advised

- that Hunt had worked for Chi¥les Colson, Special Counsel to

the President. ‘ e

On June 19, 19732, 8A &unders reviewed Hunt's personnel file
at the White House and also called White House number 456-2283
(which number was contained in Barker's address book), asked
to speak to Mr. Runt and was informed that he had not come to

- _;sz--.

On the afternoon of June 19, 1972, WFO by teletype requestod
Bureau authority to idorview Mr. Colson. On June 32, 1972,
upon Mr. Gray's instructions, then Assistant Director Bates, -
at about 10:25 A, M., authorized SAC Runkel to have Agents con-
tact Mr. Dean to discuss an interview with Colson and discuss
obtaining of telephone toll call records involving Hunt at the
White House. Thereafter, 8A Saunders contacted Dean to get up
interview of Colson which was conducted on the afternoonof
June 23, 1972, in Mr. Dean's office with Mr. Dean presed.
BRTR E\
During the interview when Mr. Colson sald that he belleved Huﬂ_
.~ had worked on the third floor of the building, SA Lano asked .~

d f-, - Mr, Dean i the Agents could accompany Mr. Dean to Hunt'p ™
"% office on the third floor to determine if Hunt may have left Rny<’

thing there. Mr. Dean stated that this was the first he was
aware of this office. In response to an Agent's request to iz

.

On the morning of June 26, 19?3, Mr. Dean ca.llod SA
advised hehadaomethlngtoturnovertotho FBL B8As Mg
and Michsel J. King were then sent to Mr. Dean's office.

- L. PR ) .
-3 - N . o e ‘.Q_“,:,-,a_: .
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June 26, 1972, Mr. Dean's assistant, Fred Fleldlw, ,
Agents a second box of Hunt's effects. a

ey Yy

j. (1) What did Mr. Gray mean when he gave his opinlon on Jm 27,
1972, and agaln on June 88, 1978. that this was possiblys : .-
"political operation?" U e _;.ifw *
Mr. Bates responds - "Our dlaeuulon about this matter at the

time included various theories advanced with no supporting evidence.
I don't recall any facts that would support Mr, Gray's theory but do
recall that various theories were discussed by all of those present.”

Mr. Felt stated he was unable to recall specific references during
the early stages of the Watergate investigation by Gray theorizing that
g Watergate was a "political operation.” During many conferences

U various theories were discussed pertaining to ideas and possible

e involvement in the overall case. Mr. Felt atated he never detected a
reluctance on Gray's part to vigorously pursue this investigation except tha
s he did feel Gray was somewhat hesitant to look above tank-and-mc
S relpomibtlity for this matter. ; o -:,f? j .

o (2) At this time was there a reluctance on the part of Gray to continue

. the investigation which prompted Mr. !‘olt and Mr. Bates to urge

an aggressive Investigation? - ﬁ?{r}

Mr, Bates' answer is - "There was none. Ido reu!l, and this h

*~jiot reflected in my memorandum, which can be supported by
- Mr. Kunkel and Mr. Felt, that at one of these discussions early in the
case, the suggestion was made to Gray that he should personally go to
the President, tell the President that we were receiving less than full
_,. -eooperation from the White House staff and the Committee, suggest "« -
2« that he instruct all of these people to ¢cooperate completely i

>, of where the chips might fall, it 18 further suggested that the Pru"iaent
*" ¥ might want to consider after that a public statement to the effect that

" the FBI was goling into this matter thoroughly with the President's
romplete backing and that anyone responsible would have to hluﬂw' ;
ebnsequences and that the President would countenance no one gy
‘¢tated with him to do anything illegal or underhanded. Gray
Holt he could not do this. s

bl
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g
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& R was then suggested that he might have the Attorney GonSr
b 50. He then called Jeb Magruder on the telephone but wad,
B Jo reach him. He gave no indication as to what he intended tQg
rerdngs with Magruder, R - k

My memorandum discloses that on June 28, 1972, Mr. ﬁl and

. Imet with Mr. Gray. I pointed out that under no circumstances should
7" we back off from any Investigation at the request of CTA without

W Ermw e WS W e WP T e WaEE W RwsTw

“foreing them to reveal completely their Interest. Tn addition, at that
time T suggested that Gray ask for a letter from CIA explaining In
detall, if they were involved, their complete operation, what it entailed
and who it involved and expressly stating in the letter that such

- e == VT e oiig = TOW INwews

investigation by us would have an adverse effect on the natlon‘s
security.”

Mr. Felt stated that he recalled on several occasions that ho had
repeated to Mr. Gray the need for a continued aggresslvo approach
toward the FBI's investigation. s

k. DU Gray advise any FBI personnel as to why the meetim_r with the CIA
» had been called off? Was there any consideration at that time of the
~ possibility that efforts were being made to call off the FBI lnvestiga-

_ tion because the break-in was a CIA affair?

Mr. Bates' response is - "To my knowledge he told no one ol the
reasons the meeting was cancelled. [didn't consider it significant at the
time. Idid not consider at that time that this was a CIA operation = .
although the possibility had occurred to me that it might be a "spin-off*

"~ of some operation of theirs. There was no indication of any attempt to -
" call off the investigation since 1t might Involve a CIA operation,” - . -
. R f
_ _Mr. Felt was unable to recall any specifics asto why the CIA moetlnc
3 Jn the early stages of the Watergate investigation was called off. .He -
= vecalled that there yas no consideration for ealling off the FBI iny¢stiga-
. Hon for any reason although the FBI was Initially concerned thé 3pe: io-“‘"‘
- - ... .detected at Watergate may have been a CIA or CIA-backed operatlon due
--;‘\;;_ - .{$o the CTA background of several of the subjects. He stated he was RWare.
- J_’ gortaln Interviews were temporarily held up because of direct ¢
b2 3.

el _,_#' Involvement. Until the matter was completely resolved be

¥Ry and CIA Deputy Director Walters, certain lxtorvlews wore :




3 at was the conversation which preceded Grly'l statomeu he
g Yould resign Y anyone requested him to hold up the PBI_lnve :

My, Patos angwers - " fael that this was Mr. Gray's o1 '

e k-
L eme:t that ve lhould not bold back under any clrwmatancu and M ‘
he made reference to the President as emphasis on this point. 1

% R .'a :
. Did Mr, Gray express any reluctance at developing White ﬂouu
iavolvement through John Dean? Was there any dlscussﬁon concernlng
. - the possibility of John Dean being himself hnpllcated?

H‘. &“m &“ viaad thab '.t |.= i b‘nm Pt ur. G‘“ 'n eXDress -

any reluctance to deal through John Dean; rather, at his confirmation
hearings, he testified that Dean was the individual on the White Houpe staff
having liaison with the Justice Department and the FBI and he was the one
the FBI should deal with. Until recent disclosures by McCord and

Jeb Magruder, there was no information indicating that Dean wvas o
implicated in this case. \ itatnd

-~ - ‘j_w&.,“. T

“ 3
Mr. Nusum reports that while it 1s only speculation, it now seems m@hm
likely that interview of Kathleen Chenow was held up in order that she
:kai be brought back to the United aates !or brleﬁng by Deu. : _-.« ‘—%

o. “The eight leads (attachment 1y Folate to McCord's adiivities. W ore .
there no leads arising from the fact that Mr. Bunt had had anomco %

-" .‘-A m"g Pnn’-‘lsaq

o
:
€u

et ,CLL *‘ D
Mr. Nusum polnts out that there were numerous leads ar!slng from
.me!aathatnunthadworkedatthowmtonme The eight leads - °

i i_mgdloned in Attachment 1, as the mhn on that Mhmf:.m'

"%, What 4d Gray advise Felt which led to the delay In tavestigat|
- vaik o Ogarrio and Dahlberg? [Page ¥, paragraph 1, of Bden’ me_

e , . Felt advised he recalled Gray suspected Messrs.‘bnr
phiberg and others were possibly involved In CIA activity
275 ¥esulled in some delays In conducting immediate lﬂervlev of thes

“individvals.
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;@iscussions with Mr. Gray, probably based on the fact that he was hew
. im the FBI and that we were reiterating a long-standing policy of the
L _m-pntnnon. There were no specifics which pmmpted this.” B

0 Mr. Yol advised that as he recognized the g'rowlng magnltude otthn

" Watergate investigation and the fact that certain investigative delays were
being encountered, he and other Bursau officials {elt that Gray must be made
aware the investigation must be vigorously and agg-resaively handled in
order to preserve the Bureau's reputation.
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idn't Gray report the results of his White House moothg of 3N
ie 33 1972, Iflo, what did he say?

"W“"”m Bates states —"He did not. Tbad no knowledge of why e m *-;5’-

- going to the White House and received no information as to the results

danymoettns there. 1 tolt that if it had been pertinent he 'oun hn*L
L told me.™ A _\___:4_: ,‘_:;_ 4;7-?’«

‘ 8. Did Gray or any !'H persommel protest Dean's detormlution to

sit in on all Interviews with White Bouse people ?

&P,.

r--»- - gy
’

Mr. Nuzum says the decision to permit Dean to sit in on hterm!u
with White House people was apparently reached by Mr. Gray. Super-
- visors in the Accounting and Fraud Section were not ia & pouttlol to .-
overrule the Acting Director's Instruction. U,
8AC Kunkel stated he has no information relative to t'he detormhaﬂg
of John Dean to sit in on interviowawlthﬂmwmtoﬂousepeoph L

clpr .

IS Lo
o
AETREELS, g v

. Whatcmdmerwormuthomstrncumtoholduphw
of Chenow and Young ? L _

Mr. Bates states --"My memorandum reflects that at 12:50 P, ll.,
June 30, 1972, Mr. Yelt told me that Dean 8aid to hold off interviews -- .

of Young until Dean talks with Gray. Thirty-five minutes later, st

‘ ’5 P H.’ F%‘t th‘l‘ me 1 %as all -Ii-‘n. [ 7 I-"-"ia' ‘n-_.- -“ P b

- - -+ be would be made anilable on July 3 1m ‘'He said that Chenow '*;: e
$:..c “>¢> < was returning from England and would be made avaflable next week, * “7:#
. 1 know of no reasons why these interviews werobold up gvea W
ltmtoraverylhortpcriod" E il A - ;

- leel = al momon e
‘.{r. Rusuma advised that according to memorandum dated Junée lt. ey %

1972, trom Mr. Felt to Mr, Bates, Acting Director Gray Instructed that
h foqunc CIA employees or contacts not be interviewed or io Vs
" at this time because of national security considerats

L e 2o Lt e s ]

-1.-




" record conversations based on my notes. As more conversations ensued

-y
.y
o

E ”l(r. Pates® response is -~ 'Y cannot recall Gray‘s ﬁﬂi Mnﬁﬂ”
. in any specifics. Many of these sessions we were having with Mr, Gray
with regard to Watergate were what I would now describe as ‘rap
-sessions’ because in the days of Mr. Hoover whenever any discussion .

mhudlthdtobenpportodbyhctamummumamw
to me. Therefore, In these 'rap sessions’' many names, theories
and possibilities came up which would include the names of Dean,
Colson and Ehrlichman. ™

w. On July §, 1972, or at any other time, did Gray or any other Bureau
official suggest that it might be possible that an effort was belng made

to have the CIA accept responsibility for the break-in 80 that the FH
investigation of CRP and the White House would end? .

Mr. Bates states -- "Absolutely o, ™ .+

A;‘ R

as late as July 6, 10727 .

Mr. Bates explains -- "This was first dictated on June 33, mz u“**" "’"_

‘l merely added to the memorandum so that I would have a retereaco to thom.
T 5 .{ i_ i".s .

13 Whydidmu!actmltecomnltopmhly‘ 1072? S
Mr. Bates states -- "My reeol!ectlonuthattfterthenrst three veekl i

ihu investigation settled down and developments were on the record through
e ]nomounda and other commmjcationl ‘l‘horo was no other reason _u hr as

-| Mr “Bates was lntorrlcnd ecncern!ng the quest!ou poud
prd 3!. additional interrogatories were presented to him inan a

i1, Why is the memorandum dated June 22, 1972, since it refers to maum

““",
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Brized on June 32, 1971, a contact with John Dean regarding Ji8
ews and Information needed at the White House. Why with

o '*-‘3.: Mr. Bates -- "I do not know specifically why with Deu It was Guy‘o
Fap pronomcement Dean was considered to be the liaison eontact in thh nM -

8. With reference to the 4th Paragraph on Page 3, ltlnnotedtlm;t
3:18 P. M., Jene 13, 1971, Gray called Bates and informed him fa
dohnotaconversation wit.h tho Deputy Director of CIA. Does

'ﬂr

23+ I, e o B 08— b o B - ~—1% @

Bates recall who cialled whom, 1.e., who initiated the call ? /

Mr. Bates -- "In refreshing my memory I have referred to my memo-
" randum and it 1s to be noted thatWaltors, the Deputy Director otcu\ bhad

_ o ok B i - .-_ on ol Bn ctame [y Yy B Y e T S . Y

muumlmm 1 G0 R EROW wnvprompwuuuvuu. I.J

B - A,

'S, Referring to Page 3, Paragraph 8, Item 3, sandySmithot "Time” -
magazine talked to Batu. 8Smith telling Bates that Gray told him -

g Y NI o R Bt Mos moaando cmo maolntodaod of White Hevas as ta Hunt's
ST e wmll.ll) UIAT N0 FeCUIUD RiIT 1URMHIMWLUITU &t IWIHIW LIVUDT &0 W LUy »

i ,,gh“n. What prompted this alleged statement that there wereno +* -
- did havo an office there. Did Bates ever discuss this with Gny? o
Mr. Bates advises -- '1 don't ever recall having discussion with an

7, onthis pomt but I do recall some difficulty WFO had in obtainlng theu e

-~

lh.t Mr. Dean prompted this meeting, claiming that the leaks were

. A ! aamtncs within the Bureau lhh-n thae aonld hiva hasn samine feam ¢

w’ 'm SENT W PR v—-u“’

i Leak Lt L R X«ﬁ,
e ._‘1..;._;{.: ”'ﬁf‘ff*;ﬁ%é ,’;._:. e e e ;-)_“‘,;35;_‘,‘.‘;_ ?%@

) llr Batea states -~ "There m nothing to ndicate that at that time,"

Fosminy what wa hava laamnad ainsa that time that sould hnv. '\aen_ a

g¥ring to Page §, Paragraph 3, under whose instractions did e
‘ lnt:xt_gkepa:‘apu;hlm from tha Whltn Houasa office of Himt and

W WA J ARG S5 WAL VELW FU At Tw waw e AW W meeeee~ Trewte

; 3i80g Into boxes? They were under guard by whom? {(Note that
| .- _— .

Caen A vy o RSt R N
e LT

.

records at the White House regarding Hunt noting he did work thm,

€, ¥ Referring to Page 4 Pnragraph 4, which is the meeting of Mr. Gny, w
.. Bates and Kunkel with the 27 WFO Agents, was there any indication ...

w

- ‘ K]



16d they were allegedly under guard was from June 19, tm
2 26, 1972.) Why wasn't this material tarned over immedis

Mm states -- "1 have 1o knowledge who authorised Fleld!ncl |~y
take this action. I am aware that WFO had been sttempting to oblain the -
— _-uaterial from Hunt's office and that there had been considerable delay. WFO

a8 concerned as to the chain of evidence. I instructed WFQO togetfull ~ -
““Wformation as to who removed the material so that we could reconstruct
» .the chain of evidence if required.”

q—on
{

AVPLEL L LAE W r-.' v, Za: 3 Wy A I BUWDA a

the margin in red ink, "CIA?" Do you know why this reference was
scratched on there? -
Mr, Bates' answer is "No." - ,,r%

CATE
El Y

© 4. Referring to Page §, 1ast paragraph, did Gray mention to Bates that = -
B he (Gray) got the !dea from convemtions with John Dean that the T

Lt om Ald ool senwmd YW ba am v Bim men =¥ s nadh e Y v . ——— e pru.
Iatter did act want FEI (o engage in aa all-owt, aggressive lavestigation

.- wh‘ Watergate? B f&w —*ﬂ‘"
| Mr. Bates states -- "No. We were faced with some delays which T ...,
T “have described previously, all of which I did not feel were unuanal slnco

o .-lneh delays were common in other major investigations. ™

. W Rderrlng to Mtachment No, 1, Rem No. 3, there ia a statementby

o gty B . PR PR -8 ._-...__I-I. ﬂ_.._l._ [V | IRy | PRy Egp - TEFL.AA_

umcrummunmmnecomumrmmmuwumxrommwuu
.+ House, which possibly conflicts with Page 3, Paragraph §, Itenlt,
" when Gray allegedly told Sandy Smith that there were no records ,
—mamhinedatthowmtenmnnmt'lnm Cnaatulnmf o
lll' mmmm--"umxmmm.wrom RYe Yun
mommummummmmmmmmm"dto_

L - & & — o A=

: m obtained mll informatiom. *
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_ M. _ A W _s&a_m

usrgRin y Events ai Initial Siage of Case

A M June 20, lﬂ!),hororuedtotalkonadﬂcodmahormy
K B furr hﬂmlttorney'lume. This appeared strange to me a8 3
% €ncelve of an attorney wanting his name withheld when he
nmtodacllent This, plus the fact of the numerous contacts whieh >
were uaproductive, promptod this statement. I do recall information from
WTOhhrﬂntdurlngmeumvcvmtrmtohterﬂe'Damborg.h -
mmuupmeummeRi"" R
10. Referring to Page §, Paragraph 8, Gnyshxu 'Notthoappropruto
time to sit down with CIA." Who sald 8o - John Dean? 1/

o - ‘f4'*l.i-‘--'wf-
Ly

‘Mr, Bates states -- "I have no recollection otmrofemcetoloh P o
_ Dean. UIn cur discussion with Mr. Gray, the only reference as to why we ... ..
lhouldnots!tdmﬂthmmthxﬁutvoshmﬁgeteverythingtogehr
umncoummlcmtthtxorﬂﬂ:CIAtromaposmondm M'
11. Also in the same paragraph, Gray remu-nd, "CIAcovertuuﬂty. ,

What prompted this remark by Gray? . g m »%

Mr, Bates states -- '!omdrmu.moptwhhdmuond!”“
urnenndttm!nthvehouthoory,umulmemmd.' ‘

13, Also in the same paragraph, Gray said, "Hovonidnotholdback. .o,

this investigation at anyone's request, ™ yet he had already mcondl
the meeting with CIA, '!'hladoelnotlppel.rtoboemsistent Cu ;‘
Muehrl!y ml?

this romuk'ﬁr
.l“? A o et N

tes -- 'Y M no foellng ofa possiblo cover up attempt but _
luch leads did get into a CIA operatiom, I eould see n,_,

' L;{;‘dﬂ&_jﬂ’fme‘--

q.*;& £

prae | regardless,’ -
T Pates? Didhcteolltmuaﬂompttoconrup byGruyoraqy_ 0.




- Sequence:

7 DATE: 8/11/12

e TIME: 4:39 PM,

-+« Extra-Duty Supervisor

e 7 uyag informed - time of
+ Mr, Felt's call not

é/18/72
10:05‘A.ll.

- l(r. Bttu'mworu--'!havenohrthoruphnationotherm'ht
1 set forth earlter, except to explain that our discussions were trnundopu
o mdthtmanvﬂzaoﬂumdmvnamuwmdimsm "_ [

‘who were arrested. ..

- Director Bates regarding an inquiry trom}

.

r“

ﬁ:"‘rtm

CHRWOI.OGICAL LOG OF FBI CONTACTS WITH THE DEPARTMENT -
. . CONCERNING EARLY DEVELOPMENTS IN THE WATERGATE CASE

et S

For possible added clarification me material shows the follovlng

f,;’g ) - -

The Attornoy General was telenhon!cally adviud
by Mr. Felt of the initial facts received and that

the FHI is conducting investigation. s,
e T ‘._: e ;i__‘%‘% .
[ ™ 'f'-_r"a:.“::. ‘ .
= * * iﬁ:wﬁ’ﬁ‘ﬁ!’* &
i *-af:mé@ .

Assistant Attorney General (AA Pelorses .. 7
telephonically contacted Wasgh FibMd a-.j_; e
Office and requested that the FBI find out the ..
CIA assignment or umution ot the nvc mea ..

AAG Petersen was telephonleany brlefed by %—f-%

- Extra-Duty Supervisor R, K. Besley, General ‘*=
. Investigative Division, on the lnstmctim d | T

;’w.'_ il

William Proxmire's office relative to the
of the $100 bills vh!ch wero recaured n-om 3
mbjecta ;

- u - . \



T

Thirteen investigative reports were persoulny
delivered to AAG Petersem. L ) il ‘lﬁnid,a

1‘{. -

A dlank memorandum regarding Keaneth Dahlbep
was forwarded to AAG Petersen. . . . e

Thirteen investigative reports were perlonllly
delivered to AAG Petersea.
" g! i

Ten Invectiptlve reports were permny - Gt
delivered to AAG Petersem. "

A &

- LN "',
- i 2 3
v e

R ‘rumty-two tnvestigative uporti 1m mouny n
.4_donuredtoM0P¢tm Y o

ﬁf

Porter and Jeb Magruder at the Committee tg
Reelect the President until Mr, Petersen ¢qg
confer with Committes to Reeloct the Presi
attorneys Xenneth Parkinson and Paul O'F

.
s
i

: - bl s

e - T

. w o

. e 2
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Wlhmh

*ur-* ,'""- i
DATE; 1/18/1
TIME: 3‘50 P.M,

per Bates to Felt
memo 7/18/T2

DATE: 1/18/72

DATE: 7/19/72
TIME: 5:00 P. M,
per Bates to Felt

mama "/10 Il s

Feaw; 8

vonts

nitia

Mr. DPetersen called

Stace of C
Stage of

O

- ——

attorneys

their meeting with him s
with interviews of Porter and Magruder ifwe .
desired, Mr, Porter was interviewed on July 19,

b

1973, and Mr. Magruder was !nterrlcnd u “"”_m,;__‘

Jaly 20, 1072,

Twenty-three Inveltlgat!re reports were persomny
delivered to AAG Petersem.

Then Assistant Director Bates telephonically
contacted AAG Petersen to determine If he could
see any objection to an interview of Joba D, ... .
ﬂ\rllnhmnn Aasigtant to the President for
Domestic Atfaira, regardlnc the activities d i
Hunt and Li4dy who previously worked under ~

Mr, Ehrlichman, He was interviewed on

July 21, 1972,

iy

PRRF AR

ot ¥ A e
DATE: 7/20/72 One Investigative nport was dellvered “ e
AAG Petersen. s
ENCLOSURES ’4‘"‘“*‘%?"
Copy of June 33, 1972, memorandum of former Assistant muetoi 2
Charles W, Bates. e T %:

Coples of memoranda reneeung interviews by Inspectors with Bpecial -

Agents Joseph C, Alston, wmimc Carroll, John F. Morrison, Chester

-l T anm o “

| 1+ 4 PoRgeprgey

.0‘0

June 1919, 1972,
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M.
Mr. Callapan
Memorandum G
. '
. Mr, Gebhardt%ﬁr DATE: June -5, 1973 . Mershatl ——
Wr. Millee, ES. ..
| 1 - Mr. Felt M- Sorars
FroM : R, E. Longlf)fn? 1 - Mr, Gebhardt _ﬁ’v *. et
" 1 - Mr, Long \JGF" ¥ Tele. Roow
1l - Mr, Nuzum ““g::
SUBJECT: JAMES WALTER WcCORD, JR,; ET AL. 1 - Mr. Walters . B
INTERCEPT ION OF oomwmcxrlons 1 - Mr, Eardley Mr. Heringtoo
M. I
i
br. Eardley

This is to advise that officials of the General s Hogm
Investigative Division have conferred with Special Prosecutor
Archibald Cox and members of his staff, Thomas F. McBride ~ ﬁ?uﬂ"‘

and James Vorenberg, on 6/1 and 5/73. W—
At the beginning of the conference on 6/1/73,

Mr. Cox outlined his mandate as Special Prosecutor received

from the Attorney General and the Senate Judiciary Committee.

This mandate as explained by Mr, Cox is three prong, namely, !

(1) allegations and violations growing out of the Watergate

break-in; (2) other related matters not directly concerning the

Watergate break-in and (3) administrative misconduct on the

P BLL el aT e memd aceamT oo o e Bemmetd deran Duamal 3

Tes AL
par v U.l. U.I.l.l.(.,].d-lb auu emp;uyecb UJ. Lheé sxXecutive or auLn, AnCiGaGL

the White House, Department of Justice, CIA, etc.

On 6/1/73, detailed discussions were had with respect
to the request from Mr, Cox for certain information relating to
Donald H., Segretti and Daniel Ellsberg. Separate memoranda
concerning these items have been prepared - by the sections
handling these cases.

On 6/5/73, Assistant Director hardt, L. M, Walters,
Section Chief R, E. Long, Number One Man W A. Frankenfield and
Unit Chief C. A, Nuzum discussed in detail Mr. Cox's 5/30/73,
request for certain material in connection with the Watergate
case (copy attached).

After dilcussion of Mr, Cox's afore-mentioned memorandum

it was resolved that a complete chronology would be made concern-
ing instructions issued by the Bureau to the field offices

regarding the Watergate matter. This would be done by the

thorough review of all serials in the Watergate file and would
take from ten days to two weeks to complete. It was agreed

. i WP A AT Y
25Ty b g Vhet 2 SR TNR A
-+ ded, nagihir ey ) o

e that this list would be accurate, complete and thorough in order

gé that a repetition of file searching would not be done at a later

o date. i : 3

4 RE( /ig QZJ)C‘EZ;- G?:D
74 nclosure Cg/er
:.‘. REL:DC o\ oo JuN 11 1973 (91—'

(6) 11 INFORMATION CONTAINED !
ﬁERELN 1S UNCLASSIFIED l El ONT IN GED=v. "QYER = !
67JUN 12373 DATE_ Glaal\go  BY em D
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Memorandum to Mr. Gebhardt
Re: JAMES WALTER McCORD, JR.; ET AL,

It was further agreed that a copy of the appropriate
document would be made concerning the issuance of Bureau
instructions. Instructions are to include all levels within
the Bureau beginning with the Acting Director on down through
and including the unit level.

In connection with the review of the file, personnel
from the Accounting and Fraud Section would be assigned to
this immediately and if further instructions needed to be
resolved they would be cleared through a staff member, Mr. McBride.

ACTION: For information.

o)

2 WM

2
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Fﬁl- —_
Date: 6/5/73 '

"CODE

{Type in plaintext or code)

URGENT

ransmit the following in

ACTING DIRECTOR FBI (139-4089) BUREAU u mssgnm‘
& SAC CLEVELAND (139-165) - ,’. »e w‘s.vf, 5-- “,,, a‘ B
FROM: SAC, %(139 -166) P XS fg._“

I ¥

JAMES WALTER MC CORD, JR., ETAL; BURGI..ARY, DEMOCRATIC NATIQIALV

COMMITTEE HEADQUARTERS, WDC, 6/17/72. 1oc oo WFO

BE PROVIDED AS GUEST SPEAKER, CONTIRBUTION OF SkI)OO 000
TO CRP. ; 2t

AT THAT TIHE, SOESECRETARY OF AGRICUL% BUTZ SPOKE m

{ cou'mmmou oF sso ooo ims mouzsm.'c ' é s
-,._' 1..‘ . Lo o .'ll].!r}'dﬁ—.a,f oo ,’,j;_=l -ﬂ ’%‘a_
“~msmrwrmsmmumecmmuTWMDWm
' ME LSl
MINSHALL; $25,000 IN CASH HINSHALL was THE ASSIS

E "‘%ﬂ’;t_

e e
Hﬂ@Aummtmrﬁmsmmmncmm,mwmﬁm
ALL INFORMATION.CONTAINED

AT o AJL/aj 1 ConE
Approved:

67 JUN 1"2
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 FT T (Rey. s-234) ("} - /) :
» LY ‘
E ™ . o L. ‘
- : 1
1
FBI 1
"o 1
aie o |
s i
Transmit the following in : 4
(Type in plaintext or code) 7'
wr. . |
vig -
(Priority) "
__________________________________________________ ; IO
PAGE TWO
WFO 139-166

(R SR TAIA
A el TR AT I A g
R TL Y B R

B B o M

R

" | HOW HE WAS INTRODUCED TO FRANK CARROLL.
B

FACT PRESENT AT TIME MONEY WAS XTURNED OVER. ALSO BSCERTAIN

TIME THE ABOVE PAYMENT WAS MADE. SEVERAL DAYS AFTER THE SPPECH
FRANK CARROLL TURNED OVER TO HERGE THE SECOND PAYMENT OF
$25,000, WHICH HERGE TURNED PVER TO PORTER. : e

INVESTIGATION BY WFO HAS DETERMINED THAT WILLIAM MINSHALL

AKA BILL MINSHALL IS THE SON# OF CONGRESSMAN WILLIAM E. MINSHALL

OF OHIO, CONTACT WITH THE CRP AND CONGRESSMAN MINSHALL'S OFFICE

DETERMINED THAT BILL' MINSHALL CURRENTLY LOCATED KELLEYS ISLAND,

OHIO AREA CODE 419-746-4974. RPT 419-746-4974,

CLEVELAND IS REQUESTED TO LOCATE AND INTERVIEW WILLIAM

MINSHALL REGARDING HIS ACCEPTANCE OF THE ABOVE MONEY. ON WHOSE

AUTHORITY DID HE ACT AND DETERMINE WHETHER OR NOT MC CORD WAS IN

sysE. ¥

e Ty Vi
£ A %
RN o o o B
- N

SUTEL FOLLOW WITH FD 302 TO WFO.

Sent M Per

U.S5.Government Printing Office: 1972 — A55-574

Approved:
Special Agent in Charge

.‘ﬁ"« *:‘.L.w .



3 FRou; BIRECTOR, FBI (139-4089)
: ,)A JANKS RoCORD, JR.; RY AL

ReBucall 6/8/7S. -

This will eonf ¢ furaished ia referenced sall
to the effect tiat '{1son, 1ste General Counsel,
coft of Livi o

B, od to have expressed surp aot
ﬁ&vm mmn11 this uu.uzmdlu to information
received at FBINQ, Wilsos ormerly worked as an assistant &t
the Yhite Kouse to Joha Dean and professes to have extensive
information relative to Dean's activities, as well as those of

,{3&"%&% -
l&lm-huuhmommnmtodﬂo ’
whatever informatioa he has provided that the AUSAs handling ..
the grand jury inquiries have mo objection. Bureaw is to be
gromptly informed of results of iaterview. : N

[ -

CAN:DC . rm
W - T

NOTE: Referenced ¢all was made by 8A C, A, Nuxum to 34 *
Angelo J. lano, WFO. The mource of the information
eoncerning Wilsoa is fr. Carl Eardley. PR o P S T 5 ¢ -

e
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A £C- ALL INFORMATION comlfm

HERFIN IS UNCLASSIFIED ™\
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ALL INFORMAT

JERI
DATE

BY 3P4 Jan (pmy

TON CONTAINED
; UNg(I;ASSIFIED

IN IS

iy
u
-
-
{
]

}conspiracy perpetrated, or planned by or involving in any-way any &

at Y

G e ek e

i ekt - — Ao, . e e -

e 7{3 R
UNITED STATES Gy <RNMENT &
Memorardum 1T 2 Marrington B Sm—
G = NLe 1o o= Mr. Cleveland ___
em ¢ 1 - Mr. E. S. Miller M. Conrad
1 - Mr. R. L. Shackelforq MGt —
TO Mr. E. S. Miller DATE:  6/5/73 - M. Marshall i,
! l - Mr, F. B, Griffith :,mne.zs’:i(
¥rom : R. L. Shackelford R\h , M. Thompeon
’ : ¢ Tele. Room ____
\/ w
¥ sunject: REQUEST FOR INFORMATION BY | S, e Dames
SENATE SELECT .COMMITTEE , . r M. Heringlon
N - =, P G Me. Commy
. \ "(‘f;‘fif' R '}!u j,( L e Mints
- L e A T : e Eadey %
PURPOSE: - Hoom S\

-
By memorandum dated 5/29/73 Mr. Henry E. Petersen,
Assistant Attorney General, Criminal Division, forwarded a recuest
from the Senate Select Committee (SSC) on Fresidential Campaign 7
Activities for information in Department files and requested to .
be advised as to whether information of this type requested by the -

Committee was ever furnished to the Internal Security Division by f"
the FBI. Our reply to Mr. Petersen and a separate letter to o

- Special Prosecutor Archibald Cox are attached for approval. . .
. \. \

BACKGROUND:

Based on a motion by Senator Daniel Ken Inouye, the SSC I
requested the Department of Justice to furnish "all evidence and i
information received by the Internal Security Division, Department
of Justice, which indicates or alludes to any criminpal act or

Democratic Fresidential Candidate, including Senator Muskie and
Senator Humphrey, or the Democratic National Committee, in
connection with any violence group or disruption group carrying
out eor conspiring to commit any unlawful or disruptive act."
This request was forwarded to the FBI by the Criminal Division
of the Department. It is very broad and general in nature and
in the absence of a specific allegation is @ifficult to resrond to.
However, we reviewed logical files on the Democratic National Com-
mittee and Senators McGovern, Mu-kie and Humphrey and no information
was disclosed in the context of that requested by the Committee.

We also canvassed appropriate personnel within the Intelligence
Division for personal recollection of any such information with

namakira »aocrléen
IIGHQQLVG Aedbld .Os

ORIGINAL FILED

. We have prepared a reply to the Department and Mr.. .
Archibald Cox, Special Frosecutor, advising of the results of our

file review. 37 _’szo (7 — Bt

ACTION: ~  NOT RECORDED 7
3 Comwmuncd 3
£3%Z wien your approvil JUBhES d88dve i11 forwarded.

PR
=

N A |
i A | N
FBG: nijg -‘5) %ﬂ} cﬁ{ En’k b,]'ﬂ/

BT T T e T i L T R S R U S S,



. . - B - . —
- ] " ) T S
~ - - i - a2 :
¥ - L . - . . .2 . . wmiTmae A e
SR . - £ Lt ‘ H x .o - w P
- o : .. . . . g

b - R ' - ) e

. - . ' . H - s 8T

e ) . . o " #5 O LRI S .
s : ' e

e 4 ‘ ' " pog v
% X

& ¢ - :

e S

i‘ L, r - !
'-§-' 1155 Rev 3211 — A oo
- AT__ \03“'}‘.‘-‘12:?;. Fa.‘wmaz:.’_ L :
k 3 QE: S P § *LD i r -
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Q ntelligence Division "'

IHFORNATIVE NOT

E
5/31/73 .

a o
%f__ Attached Departmental letter forward
:P\ of Senate Select Committee on :

|

1%.\3 Presidential Campaign Activities for
jnformation jn Justice Department files i _—

jndicating OF alluding to any criminal ' L

act or €O

\\‘) President
ANy Muskie and Humphrey or the Democratic

National Committee connected to any
A violence prope group- pepartment request%d
replies a8 whether our files contain any

jnformation of this type.
p had been received

i\t y - b Gra we sl _ Ry R
T R Ao, e (% 2 il v D bl
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i1f such 1n£ormatio

,__.-—-n-....—, .
F1%b£r“38

.&:' PN .f .
SN 1t would have peen furnished to the
Department on 2 timely basis. However,
. % )| we are searching indices and reviewing .
R A jogical files and canvassing appropriate
' Ii 3 personnel jn order to reply to the
L Ry Department’s request.
el 1 ' This is for your information. . .
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Memorandum | czem

TO P\ Federal Bureau of Investigation DATE: |

B . o mmeme

y < Cr:.mlnal Pivision .
1 Sl Lo M 6o A o
wnjncrr Re uest for Information by ! ::l:':j&

T e

e et mme ey wnn o bh.-—: e e T el by L

,‘P Henry E. Petersen
A Iy Ass:.stant Attorney General O

M

Mr

v

Mr

Mr

Mr.

M

» [ w.
Acting Director W MaY| |w
e

M

Mr

Te

M

M

e

Me

M
Senate Select Committee Mrs. Hogan

-

Attached is a copy of a letter dated May 24, 1973, u:a :
from Samuel Dash, Chief Counsel of the Senate Select Pl gy

[y
Committee on Presidential Campailgn Activities, requesting t "Aif
any information received by the Internal Security Division, '
Department of Justice, which indicates or alludes to any -~ x
criminal act or conspiracy perpetrated, or planned by or p \
involving in any way any Democratic Presidential Candidate, m 3‘*
including Senator Muskie and Senator Humphrey, or the i
Democratic National Committee, in connection with any b "
violence group or disruption group carrying out or 3~
tonspiring to commit any unlawful or disruptive act.

There is also attached for your i‘nformation a copy
of that portion of the transcript of the Committee hearing
in which Senator Inouye requested production to the Committee
of this information.

expeditiously as possible whether your files reflect that
any information of the type regquested by Mr. Dash was ever
furnished to the Internal Security Division of the Depart-
ment of Justice by the FBI.

&
It would be appreciated if you would advise me as : g
8

Attachments ‘s, > / , N r// >
/ J /

'N'OT RECORDm

| \ oS ;’;:0 ad jiN 16 1973
. ' - } ——— E——

O - e e e i - 1

T U O PO PP e :
5 . R T T - . B, . . e i a s



o it
S

Y

W Py

WA A e b A S £ :

&
-
Y
'

ol

s Ry

¥

BV TNIE Ty C U S
; H

o

B TP PR [T S . -.....w‘.n.hm&m.\;. e

!
|
%
|
1
|
f

B .- v
- -
- . B
] - ; - .

-~ '&..-q- .. ' i - . . ~ e
bl * SAM L TRV, W, NC., CHATRMAN ¥ . i . 7
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g Alnifed Slates Denafe

FRED O, THOMPEON
MENORITY COUNETL . FELECT COMMITTEE ON
WU L SCMrETEN . ‘ PRESIDENTIAL CAMPAIGN ACTIVITIES
EErUTY COUNSTL. (FURSUANT TO 5. RES. W, O CONGATIS)
WasHINGTON, D.C. 20510
May 24, 1973

.\ : :
Mr, John A, Davitt, Chief Director , o .
Internal Security Division .

Department of Justice

Federal Triangle Bldg., Room 503

Washington, D, C, - '

Dear Mr, Davitt:

Pursuant to a motion By Senator Inouye approved unani=«
mously by the Senate Select Committee on Presidential Campaign
- Activities, I am directed and do hereby request that you forward
to me copies of the following records, documents and files of your
department:

All evidence and information received by the Internal
‘Security Division, Department of Justice, which indicates or
alludes to any criminal act or conspiracy perpetrated, or
planned by or involving in any way any Democratic Presidential
Candidate, including Senator Muskie and Senator Humphrey, or
the Democratic National Committee, in connection with any vio=
lence group or disruption group carrying out or conspiring to

Jgp—— . [ Y N | Al o mbiera o md

comanit any uilawiilll O UiSTUpPLIVE &ali,

‘Upon receipt of this letter, and as soon as you have
determined the location and volume of the requested documents
and mechanics involved in making durlicates available to the
Committee, I would be grateful if you would phone this information
to me so that I might inform the Senators approximately when they
will be able to obtain such documents for their review,

With thanks in advance for your assistance, I remain,

ALL INFORMATION CONTAINED

/
.Vgfy trul ,
HEREIN I?:UNCLASSIFIED . y truly yours

DATE al¥>  BYSP4 JRmiomS -
- A te(Lece
.y, amuel Dash’ (
w/ e == Chief Counsel
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' 1 - Mr. Eardley
” 1 Land Hr. E. s- mller
Asaistant Attorney General . June 6, 1973

% _Jj Acting Director, FBI / 3 ? 5 d./ :)g/ o _ .

‘ REQUEST FOR INFORMITION BY .
SENATE SELECT COMMITTEE

This is in reply to your memorandum of May 29, 1973,
in cartioned matter.

' In the absence of a specific allegation it is most
aifficult to respond to the broad, very general request of the
Senate Select Committee on Presidential Campaign Accivities.

Any such information of that type would have been disseminated
to the Department on a timely basis; however, a search of the
Democratic National Committee and Senators George S. McGovern,
Edmnd S. Muskie and Hubert H. Humphrey through the files of this
Bureau disclosed no information relating to the Committee's

request.

) Mr. Archibald Cox, Special Prosecutor, is being advised
of the above separately.

meimijg .o
@) D¢
NOTE:

— See memorandum R. ﬁ. Shackelford to Mr. E. S. Miller
_-dated 6/5/73, captioned as above prepared by FBG:mig.

ALL INFORMATION CONTAINED - -

— HEREIN IS UNCLASSIFIED
; DATE_ Glaa\we ~ BYSP4& Pmipms J{

MALED & R
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FBI 1

d‘m g} Date: 6/ 6/ 73 g Je “ e, -
: LA I .
CODE q

_ Tmn.smlt the Iollowtnq in

{Type in plaintext or code} } !

3 "

Vvic JTELETYPE _URGENT M
{Priority) ‘
L

TO: ACTING DIRECTOR, FBI (139-4089) BUREAU BY MESSENGER
SAC, NEW YORK (139-301) & MINNEAPOLIS
FROM: SAC, WFO (139-166) P
JAMES WALTER MC CORD, JR,, ETAL; BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL

COMMITTEE HEADQUARTERS, WDC, 6/17/72. I0OC. 0O:WFO S

RE NY TEL TO WFO AND BUREAU TODAY. ' L
WFO TEL CALL TO MINNEAPOLIS, 6/5/73.
THIS WILL CONFIRM TEL. CALL TO MINNEAPOLIS, 6/5/73, REQUESTING |
=, | TO DETERMINE FOR USA, WDC, IF DWAYNE ANDREAS WAS A FUND RAISER _.
FOR SENATOR H. HUMPHREY DURING 1972 CAMPAIGN,

FOR INFO OF NEW YORK, ONLY INPO AVAILABLE RE COOPERMAN IS ' 4

THAT HE RECEIVED TEL. CALL FROM MAGRUDER, MARCH 30, 1972 WHILE

HAGRUDER WAS IN FLORIDA. NO OTHER INFO IS AVAILABLE TO USA OR

wFo REOOOPERMAN o | RECSS /B f‘_., Lf[}

2 5 23wt
o e e T * X - P . Ay
R SRR LR : . - . ——— oy
E e T : . -
e . i i

;‘ # ) - . P :
e . - ALL INFORMATION CONTAI ———“'
AJL/ajl O HER™TN I35 UNCLASSIFIED el

DAT.__ Glaal®e BY&?_!_J_cLQ@_*L_,

§

Sent M Per

Approved: C{
al A in Charge o U.S.Government Printing Offlce: 1972 — 455-574
B 6 7 JUN 12 19?3 % | _
y l A S SR G S B O e N




June 7, 197“ ‘ Ja
NERAL INVESTIGAT DIVIS

This cencerns burglary of the residence of ;
Robert S. Strauss, Democratic National Chair~ "
man, Dallas, Texas, between hours ¢f 5:00
p.m., and 9:00 a.m., 7/7-8/72.

No connection is known between this
burglary and the Watergate matter but Strauss
brought the burglary to public attention after
he heard of the break-in at the office of
Daniel Ellsberg's psychiatrist.

Official, Dallas Police Department, advised
crime scene search conducted 7/8/72; no latent
prints or other pertinent physical evidence
developed. Master bedroom of residence
ransacked. Striauss on vacation at time of
incident. No property reported stolen and no
suspects developed by Dallas Police Department.

Strauss was previously interviewed by
Washington Field Office but had no pertinent

information.
° Aﬁi INFORMATION CONTAINED

HEREIN IS UNCLASSIFIED :
DATE__ Llaalge BY3SPe [T &a/
3ic/jak ﬂ / e
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615 P BITEL €-6-73 QLH Tola Bowm _____
M. Botse _______
TO _ACTING DIRECTOR (139-49E9) | B boifsimadg
' " f Mi. Heringrom . 1
YFO (135166 . Coamg |-
Mr, lh?a
MOM DALAS (139=245) : :‘m__i
__;,f—ﬂ '::

O poRp
b yw.?.x

%+ AMES YALTER MC CORD, JR., ET AL, BURGLARY, DEMOCRATIC NATIOPAL -

" QOMMITTEE MEADQUARTERS, WASHINSTON, B, C,, 6-17-72, 10C, 00t wro. e
‘ . : T . L #ﬁ‘i-.ﬂr o

wgr 'f{-‘x-__* ﬂfﬁi!ﬂ. '

) ;_'-t,‘a' .
AND WFO, S-31-73, |

| ASSISTANT COP THOMAS A. HUTSON, DALLAS PD, ON 6-6-73, “mﬁ
MR 155 i

‘ovxm CRIME SCENE SEARCH BY DALLAS PD CRIME SCENE SEARCN -
tNIT OF RESIDENCE OF ROBERT 8, STRAUSS, 6223 DELOACHE AV!N!. 3

AN
H

" DALLAS, ON 7-3-72, DEVELOPED WO LATENT PRINTS OR OTHER PERTINENT
PRYSICAL PVIDENCE, HE FURNISHED COPIES OF DALLAS PD OFFENSE '

. ”: PORT NINBER 186384D, WHICH SHOVS BURGLARY OF sﬂuuss' m
.lm PAGE ONE, L Bf -

b _ _ L 2O JU| 1973

IR TR
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o 1y ALL TNFORMATION CONTATED -
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e @YIUNT2 3 DATE__ Glea\fo  BY 3P4 lemlOms . n © oidn
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-ffamz Tvo A
nns REPORTED BY JIVEL AELSOW, COLORED FENALE,AGE a5, OF
' 9ege72, THE OFFENSE MLEGEDLY OCCURRED BETWEIES THE NOURS OF . +v.

wEy W AT

%sﬂ.ga.' ARD S5-88 AN, 7/7-877
« UNKNOV B PERSON ENTERED AND RANSACKED THE MASTER BEDROOM WKILE =~~~ -
“'“"smuss VAS ON VACATION, STRAUSS VAS AVAY AT THE TINE THE

- COMPLAINT WAS MADE AND WOULD FURNISH LIST OF ANY PROPERTY

“ nﬁ'ﬁg 'ﬁ"

{1 TAXZW UPON WIS RETURN, R
[ 50 . . CAPTAIN DOUGLAS M, GASSETT, CRINES AGAINST PROPERTY - st awws Jf

§ 323 A-! af

mnstol. nnu.ns PD, ADVISED tHE STRAUSS® BURGLARY WAS namu ,@,,q,,.ﬁ.m
BY HIS orqms ARD %O SUSPECTS HAVE BEEN DEVELOPED, WO ~ - i%F

MOPERTY WAS REPORTED STOLEN, HE VILL ABVISE DALLAS OFFICE  § 3 ;
ANY SUSPECY OR PERTINENT INFORMATION DEVELOPS.
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. TJﬁ!“SO"ﬁL HE ADQUARTERS, 5/11112: 1003 @o:usuueron rm.m A

* +

‘»n‘,r««

sEFEnEICE nsuxmron FIELD orncz ta. 10

i Doy gh.qrcan:nﬁ‘eﬁ“'ﬁ A?,.k

Y, -‘taou ADVISED MER HUSBAND IS rat-:szm*t 18 ;:uaop: on g

."J

SINESS _AND EXPECTED TO BE AVAILABLE FOR INTERVIEV 1N lvc[
0N 6/B/75, OR &/14/73, ME 18 CEA!R.IAN OF BOARD.
iy - Com R

: musmx:s, A Rsczmr SPUN OFF suaswuar!@ OF GULF aunl
_?‘m:n IS Eueaszn IN CABLE TELEVISION brmnrions. nﬁsﬁ

H e -

LIS At R : ’bl"‘i

3 OPERH&l ADV!.SED HER HJSBAND UAS ASSOCIﬁTéD UIIH GREP alD“'

Bt ool et b
yom.o BE, o;ﬁ:ﬂ
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£ EF 712 PM NITEL }/7/73 RWM ‘ [/

‘ TO ACTINGDIRECTOR (56-4549) (135-40889) )\/ V2

f it ST. LOUIS | ;v""

I SPRINGFIELD | (g}aﬂ“’

E s | .

R WASKINGTON FIELD (139-166) f-\\-}/

TAMPA

fsf FROM LOS ANGELES (56-281)  (139-306) (P) 2P. X oa (b _
5 ,;' . i Q
‘g DONALD HENRY SEGRETTI, AKA, ELSCTION LAWS, 00: BUREAU,
: £l | N
63 .
§ ¥ JAMES WALTER MC CORD, JR., ET AL; BURGLARY OF DEMOCRATIC ‘A
58  HEADQUARTERS, WASHINGTON, D.C., 6/17/72, 10C, 003 WASFIRSTON FIELD. <3

-

L7

RE TAMPA TEL TO DIRECTOR 6/6/73.

ON INSTANT DATE BARBARA GAMBLE NORTON INTERVIEWED BY

FRID D¢

BUAGENTS WITH REGARD TO SEGRETTI MATTER.
NORTON ADVISED THAT HER HUSBAND JAMES ROBERT "BOBZ NORTON

HA§:THE ROOMMATE OF SEGRETTI AT PHI SIGMA CAPPA FRATERNITY

oy

HOUSE AT UNIVERSITY OF SOUTHERN CALIFORNIA, NORTON CONTINUE

v 7 - ; ORIGINAL

THAT SEGRETTI AND HER HUSBAND HAVE MAINTAINED AN ACTIVE 1
FRIENDSHIP SINCE THEIR UNDERGRADUATE DAYS. T e
NORTON STATED THAT HER HUSBAND BOB NORTON AND SEGRETTI
VERE ACTIVE IN"CAMFAIGN WORK TO RE-ELECT NIXON, HO?V R, /<UW
END PAGE ONE ‘ | NOTRECSLEE— (a r

ST _
o 5”@@' e
SIFIED
Cc DATE_.QL?._\.?Q_BY SP4 m:% _—

S
] A o Y ol Ty BT A g D R T v g T b e s+ s




LA 36-201 135-306
PAGE TWO
SHE RELATED THAT SHE HAS NO IDEA OF EXACTLY WHAT TYPE OF

WORK MER HUSBAND DID WITH SEGRETTI

(A% Felwdd % (L e L4 L

NORTON ADVISED THAT ALERT ANSWERING SERVICE IS

"VAGUELY FAMILIAR™, HOWEVER SHE STATED SHE HAS NEUER
EMPLOYED AN ANSWERING SERVICE IN EAST ST. LOUIS, ILLINOIS.
SHE ADVISED SHE DOES BOOKKEEPING FOR NORTON FAMILY AND IN
SUCH CAPACITY OCCASIONALLY SIGNS CHECKS AND HAS HER
HUSBAND FILL OUT AMOUNT AND THE PARTY TO BE PAID.

LOS ANGELES WILL ATTEMPT TO LOCATE AND INTERVIEW “BOB"

; i S 2deza - HCRL i L B
y i s 9 i " .
tqu R ‘_‘_‘,mﬂ a_f‘i‘m" gk g ‘ G T ek ey T e -
Lo SR uﬁ.-:.-‘-;fi-m’.‘%i?;y, TSHARIY o % i e I .\'u: et

Y
-y

NORTON ON 6/8/73.

FOR INFORMATION OF BUREAU, BARBARA NORTON ADVISED HER
HUSBAND JANMES ROBERT NORTON WAS SUBPOENAED BY SENATOR EDVARD
KENNEDY®S COMMITTEE ON PRACTICES AND PROCEDURES, HOWEVER,
SENATOR'S COMMITTEE APPARENTLY POSTPONED HEARINGS ON
SUCH MATTERS.

" BUREAU WILL BE KEPT ADVISED AND LOS ANGELES CONTINUES T
REVIEW DATA ON SEGRETTI AND LEADS-WILL BE FORTHCOMING FOR OTHER

OFFICES,

END
mS1 FBIHQ ACK 7 CLR
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A\ f s Date:6/6/73
rcmsmii the following in CODE
T {Type in plaintext or code)
TELETYPE URGENT
P riority}
___________ _Qu_e_fﬂv__b essensend T 6

“#4" -ASIA POLICY. ONLY SIX OR SEVEN THOUSAND DOLLARS WAS USED "”’nm'

. T D-38<Rev. 5-22.84) ‘M.-'f
< - | } o

. IN THE WASHINGTON,D.C. NEWSPAPERS SUPPORTING P‘RESI‘.DENT'S SOU'HEAST :

- B T L

FROM: SAC, %(139-166) P
JAMES WALTER MC CORD, JR. ETAL; BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL
COMMITTEE HEADQUARTERS, WDC 6/17/72, 10C. OO:WFO.
RE WFO TEL TO THE BUREAU TODAY. ~ ~ L e
FOR INFORMATION OF THE BUREAU AND :%% NEW YORK, ON OR ABOUT .

APRIL 27, 1972, LEONARD LILLEY, ON ADVICE OF FORMER WHITE HOUSE

AIDE BUTTERFIELD, ME DELIVERED TO ONE JOSEPH BAROODY, = 422

OF WAGNER AND BAROODY, PUBLIC AFFAIRS CONSYULTANTS, $22,000.00 f»»ll

LILEEY WAS NOT TOLD WHAT THE MONEY WAS FOR BUT WAS FURNISHED
BAROODY'S NAME.

WHEN INTERVIEWED, BAROODY ADVISED MONEY WAS FOR AN AD PLACED

V‘!’&{S@wf“- o3

"OK" TO HAVE THE ADS PRINTED, HE HAD BEEN DISCUSSING y/gu\m

LA e
AT REC-8B 5
YITH A MR. OHARA AT THE EXECUTIVE OFFICE v.am.ru/ 07 _,_,__
i‘r-.’;s-_:_.- ,_7—;'1 . L . n JUN
PAID FOR BY O'HARA WHO BAROODY FEELS PAID BY CHECK. |

b o HEREIN 1S UNCLASSIFLED o\ ,_
; pprov
6 7 J U N 1 2 gg7§>ecm Aqe n Charge U.5.Government Printing Office: 1972 — 455-574

AJL/ajl ALL INFORMATION CONTAINED /
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Date:

. it T R

{Type in plaintext or code)

(Priority}

WFO 139-166
ACCORDING TO BAROODY, O'HARA IVED THE MONEY FROM A

WHITE HOUSE EMPLOYEE, HENR
e

MADE TO LOCATE AND INTERVIEW HENRY CASHEN.

NEW YORK IS REQUESTED TO LOCATE AND ANTERVIEW O'HARA, %%

WHO IS IDENTIFIED NOW AS WILLIAM O'HARA, ATTORNEY FOR

SHEN. EFFORST ARE BEING & -

Y&

e -;W""*?W"‘-i

/ f
THE FIRM OF JACKSON, NASH, BROPHY, BARRINGER AND

BROOKS, 330 MaDISON AVE., NY REGARDING Hm
,4'0‘-‘-} L

WITH BAROODY AND WRe® HE CAME INTO POSSESSION OF THE

MONEY. DETERMINE IF HE IthCT DID PAY BY CASH OR CHECK.

e gy,

Approved: Sent . M  Per
e Special Agent in Charge . U.5.Government Printing Office: 1972 — 453-574
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This concerns burglary of Democratic National " I.
Committee Headquarters, Washington, D. C., 6/17/72. e
Attached relates to interview of William Edwin ‘=
Minshall, III, (Son of Congressman William E, Minshall
‘Republican - Ohio), on 6/6/73, concerning certain
funds accepted by him while employed by Committee
to Re~Elect the President (CRP}. Minshall states
he recalls accepting $25,000 in cash from one Frank
Carroll whom he assumed to be a lobbyist for Dairymen's
Association in Pennsylvania, date not recalled, but
same date Secretary of Agriculture Butz spoke to
Dairymen's Association in Spring of 1972. Minshall
stated he was instructed by Joel Curtis Herge and/or
Berbert L. Porter, both CRP officials, on that date
to meet Carroll at Page Airways Terminal, Washington
National Airport where he was given $25,000 in cash
by Carroll -dnd turned same over to Porter. He stated
it was his understanding that a $50,000 political
contribution was made to Committee to Re-Elect the
President by Dairyman's Association, however, has
no knowledge as to how or if remaining $25,000 paid.

ALL INFORMATION CONTAINED
HEREIN IS UNCLASSIFIED

jj@' DATE__Glzal¥o BYSPS Jrnioms
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COMMUNICA"HO’\S SECTION

| T 61973
4 . WR @02 CV CODE IS TELl'[YI?E
8131 PN unsznt 6-6-73 JSM

TO ACTING BTRECTOR, FBI (139-4088)

WFO "(135-166) |
FROM CLEVELAND (139-165) 3P

; MATIONAL COMMITTEE HEADQUARTERS, WASHINGTON, D.C., 6/17/12, o
3 = 10C, 00 WFO, , e e e N R 3"1‘}&‘?"?
Q)'RE wF0 TEL TO Eypfﬁu AND CLEVELAND, 6/5/73. o
//\!lLLIAH EDWINAMINSHALL, L1l INTERVIEVED BY BUAGENTS -~ “

2 e i

iy

0!‘ KELLY'S ISLAND, OHIO, 6/6/73 RE LEADS SET FORTH ll
REFERENCED TEL AND HE ADVISED AS FOLLOUS:

WHILE EMPLOYED BY COMMITTEE T0 RE-ELECT THE PRESIDENT

© (CRP), HE RECALLS ACCEPTING $25,008 IN CASH, NO RECEIPT,
""" FROM INDIVIDUAL BELIEVED TO BE FRANK CARROLL WHOM HE ASSUMED (ILQ;;gggé

i - Y S n by 1O F =y e W *, -
RS o . L N ] iy, ; 4
i 2 T O g A | ) LA RN L ) 3 ‘.
‘is u 1“ Ay B reth ~ ? X : Y .0 SN H | h W ¥
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i WAS LOBBYIST FOR DAIRYMER'S ASSOCIATION IN PA. UNABLE TO
";chALL DATE, ‘BUT PLACED DATE AS SAME DAY, SECRETARY OF , , %

. ,,vrxr

K ‘,{‘hsalcuuum-: % SPOKE TO DAIRYMEN'S ASSOCIATION DINNER IN

e ot
s

; “;‘PA. IN SPRING OF 1972. o e | gt
g -’vg‘: L R SV <,_ A ATOT AT
: E-?'PAGE ONE L REC-Q& /99_,@077,;2: )fpci
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CARROLL NEAR CARROLL®S OFFICE ON K STREET AT CONBECTICUT .. ... “WEwiin..
ks R R T S
& AVENUE, WASHINGTON, D.C., AND TAKE HIM TO WASHINGTON SRR Ly

Ber - .rﬁﬁé‘_'m;‘pu,., }*1hﬂQ'm$‘ v

& I“lnrldlAL AIRPORT WHERE CARROLL MET SECRETARY BUTTS AT R
: ﬂr;‘- DT . . ‘g_w e Wt
p <.~ PAGE AIRWAYS TERMINAL AND CARROLL ACCOMPANIED BYFES 0 o tx;,ﬂﬁﬁhtggﬁ
. DAIRYMEN'S ASSOCIATION DINNER IN PA. o

'ékn—. EN ROUTE TO AIRPORT IN CRP LIMOUSINE CHAUFFEURED BY

%§3Fuuas OVER TO PORTER. MC CORD ACCOMPANIED MINSHALL InﬂtfmﬁfidagJSg?

E'S REQUEST FOR SECURITY -~ - o s
1 -r’_ M ;g;‘:’- "t; A\;;ﬁ'ﬁ, m}-
- PURPOSES 1N VIEV OF AMOUNT OF MONEY INVOLVED.  ~ 10
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+  AIRPORT AT PORTER'S AND HER
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< T0 BE MADE, THIS BEING HANDLED BY HERGE AND/OR PORTER.

Zxe: . MINSHALL UNDERSTOOD THAT A $58,808 POLITICAL SR
CONTRIBUTION WAS BEING MADE go CRP BY DAIRYMEN'S ASSOCIATION
v U7 =

§ AT SAME TIME THAT SECRETARY BUTTS WAS TO SPEAK. HOWEVER, ....ovcce wvipmars

ik
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gx!IISHALL HAS NO XNOWLEDGE AS T0 HOW OR IF REMAINING R e
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' $25,866 WAS PAID. | i

FD-382 FOLLOWS. ‘ o

& END
iit ' DLM FBI HQ CLR

':"‘7-'1".7_' :
mr e e g e
" ¥ : ) v
V-
- S e i ralE .

s L . . o
3¢ E R . N s By R
e S (o O S e Tes 5

Lo s k‘,w -Aix}M i



s J

‘ ' N M. Pl ‘
Mr. Baker .
Gih 0D b
L. } ;I!!.l‘ae\-emnd —
: e L . Conrad
\ FEDERAL BUREAU OF RNVESTIGATION C o | My Gesae
““”wr' TIONS SECTION ' BRI Pl /7))
I S5 e | COMMUNICA  § ’: ::Hr;\al*—yﬁ i
wl 7 . ‘ : My BE
{ w815 LA CODE 4071973 PRI &~
. 4124PM URGENT & 7- 73 DAN TELETYPE | | | e e —
;»:}‘ . el e e ausn -
.70 ACTING PIRECTOR o ) ST b ',1;4— {.\,, LS M Bormes
’ . I, P Wr. Foues
‘ASMMET QN FIELD ) - v Femrson o
cre : . . My. Conmy '
B:¥  FROM LOS ANGELES (135-326) (P) IP | " Bomsiar
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; JAMES WALTER MC CORD, JR., ET AL; BURGLARY DEMOCRATIC 4 ,{ﬂf
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RE WASHINGTON FIELD TELETYPE INSTANT DATE.l

<At :qg_,p,-kga_“} »

MISS PRISCILLA EVERTS, 1888 CENTURY PARK EAST LOS ANGELES, - " ~'F%

o Lonan - A1l CEADETARDY AR MO TuAMAS w1 aAnme o CEET RN
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DENT AND CHAIRMAN OF THE BOARD OF NORTHROP CORPORATION,

" ADVISED MR. JONES IN EUROPE AND HAS RECENTLY ATTENDED PARIS
AIR SHOW. HE WILL TRAVEL TO OTHER AREAS IN EUROPE AND PROBABLY ‘

- WILL NOT RETURN TO LOS ANGELES UNTIL END OF NEXT WEEK.

ALL INFORMATION CONTAINED
HEREIN IS UNCLASSIFIED
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Memorandum

TO : Mr, Get%/ DATE: June 7, 1973

FRFFFERE

by
: E
R

1 - Mr. Felt Thoesp
FROM : R. E.Long ﬂ%ﬂﬁ 1 - Mr. Gebhardt . W
- 1l - ¥r. Long Tele. Roow

O 1l - Mr., Nuzum ool
SUBJECT: JAMES WALTER McCORD, JR.: ET AL, 1l -Mr, T. J. Smith Mr. Bowers
BURGLARY OF DEMOCRATIC Mr. Hermgton .
)/ PARTY HEADQUARTERS - .
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS W M. Eardley
Sra. Hogan

Reference is made to the 5/2%/73, memorandum
W. M. Felt to Mr. Gebhardt, captioned ‘"Invefitory of materia
taken from Mr. Gray's office 4/27/73, upon his resignation" ‘
which identifies five groups of items taken from Mr. Gray's ;
office and instructs appropriate disposition be made of these
items. It was further instructed that T. J. Smith be advised
of the final disposition of each item or group of items.

Item No. 5 in the 5/2%/73, memorandum is described
as a folder captioned "Watergate Summary"” which includes the
following material:

a. Memorandum 9/11/72, C. Bolz to Mr. Bates,
captioned "James Walter McCord, Jr., et al.; Burglary of
Democratic National Committee Headquarters, 6/17/73 -
Interception of Communications.” Attached to this memo is a
newspaper article dated 9/11/72, from "The Washington Post -
Times Herald" captioned "Bugging Participant Gives Details.”

CONTAINED
BYSP &

SIFIED

b. A mechanically reproduced copy of a 9/19/72,
memorandum, C. Bolz to Mr. Bates, captioned "James Walter
McCord, Jr., et al. - Burglary of Democratic National Committee
Headquarters, 6/17/72 - Interception of Communications."”
Attached to this memo is a mechanically reproduced copy of
an informal note from the office of the Acting Director and
a mechanically reproduced copy of a memorandum 9/15/72,

. Bolz to Mr, Bates, captioned "James Wdalter McCord, Jr.,

et al. - Burglary of Democratic National Committee Hegadquarters, :
6/17/72 - Interception of Communicitions." /3/., /&"
ENcHe-PEREDTIE  [.clo. Atfacled oo -

== . A mechanically reproduced copy of a 94;%/2@N e
memorandum, C, Bolz to Mr. Bates, captioned "James t 11 1973

HS UNCLAS

DATE__Glaa\te

ALL INFORMATION

HEREIN

Headquarters, 6/17/72 - Interception of Communications.” ~ .

\\ McCord, Jr., et al.; Burglary of Democratic Party NaWL__ -

Attached is a mechanically reproduced copy of a 9/11/72,

memorandum W, M., Felt to Mr. Bates, captioned "James Walter

McCord, Jr., et al.; Burglary of Democratic Party National
Headquarters, 6/17/72 - Interception of Communications." /,,Z9517“4

Enclosures
WAF:DC e~ J PR P CONTINUED - OVER
(8).s005 07 U“ L2903
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Menmorandum to Mr. Gebhardt
Re: JAMES WALTER McCORD, JR.; ET AL,

s

¥y
A

d. A Department of Justice press release dated
9/16/72.

o] ioiegm s e
1 ,'.’mﬂﬂ.'ﬁ’\‘?,‘l'wé.-m- faFis
RN o N ‘3?.‘1 ...’..35

e. The original of an informal note, Office of
the Acting Director, dated 9/21/72.

f. A newspaper article dated 10/5/72, appearing
in "The Washington Post" captioned "Watergate Witness describes
Bugging."

g. A newspaper article appearing in "The Washington
Post" 10/12/72, captioned "Bugging Suspects Complain.”

R LT

h. Informal note dated 10/19/72, for Mr. Gray
concerning suggested drafts for affidavits to be executed
by Special Agents. Attached are copies of the suggested
drafts for affidavits.

i. Mechanically reproduced copy of a 12/14/72,
memorandum C. Bolz to Mr. Gebhardt, captioned "James Walter
McCord, Jr., Burglary of Democratic National Committee
Headquarters, 6/17/72 - Interception of Communications."

. Newspaper article dated 12/8/72, appearing in
"The Washington Post - Times Herald" captioned "Bug Case Figures
Used Covert Executive Phone," with copy of a General Investigative
Division note dated 12/8/72, attached to this newspaper article,.

kK. A mechanically reproduced copy of an interview
report form setting forth results of an interview with
Miss Kathleen Ann Chnow 7/3/72, by Special Agents Robert E.
Lill and Daniel C. Mahan, WFO,

1. A mechanically reproduced copy of a WFO teletype -
dated 7/7/72, captioned "James Walter McCord, Jr., et al.;
Burglary of Democratic Party National Headquarters, Washingtoa, D. C.,
6/17/72 - Interception of Communications,” with a copy of a General

Investigative Division note dated 7/8/72, attached.

m. The original and one carbon copy of a memorandum
for the Attorney General dated 1/3/73, subject "Watergate” from
L. Patrick Gray, III. )

-2 - CONTINUED - OVER o
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Memorandum to Mr. Gebhardt
Re: JAMES WALTER McCORD, JR.; ET AL.

RECOMMENDATION: That the attached material be permanently retain
in the substantive case file captioned "James Walter McCord, Jr.
et al.; Burglary of Democratic Party Headquarters - Interception
of Communications," Bufile 139-4089.

e
.
’

%R\\
<
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MEMORANDUM FOR: THE ATTORNEY GENERAL

VTR

SUBJECT: WATERGATE

EW?":&%?#'

ol

We have received information from a newspaper reporter
that the wiretapping activities of the Watergate defendants included
areas beyond the Democratic National Committee Headquarters.

s e

A
by i}
A

According to the reporter, some of the defendants believe
that one Felipe Diego has already fully revealed their activities.
However, the reporter has since learned that Diego told the Burean
nothing., We have reviewed our interview of Diego to confirm this
for ourselves.

Apparently, the defendants' bugging activities included:
the Chilean Embassy; the Organization of American States; certain
undefined wiretapping in the City of Atlanta; and, at least a dozen
Democratic members of Congress, including Senators McGovern,
Fulbright, Mansfield and Kennedy.

The defendants also believe that Mr. Mitchell and Mr. Colson
knew of these activities.

In view of the seriousness of these allegations, I am requesting
instructions on whether we should take any further investigative steps.

//(I/7 Lo L. Patrick Gray, III

M" O -~ Acting Director

ALL INFORMATION CONTAINED
HEREIN IS UNCLASSIFIED
DATE__ Gl3a\se BY S34 Jemloms
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Memorandum ol —
. Conrad
Dalbey
10 Mr. Bates C? l‘*( paTe: September 11, 1672 deokins
1 - Mr., Pelt Willer, E8. __
1 - ll'. &te’ ;::: D
FROM C. Bolzquﬁp' a~ Mr, Gallagher  wutees . .
1 - Mr,. Nuzum M. Armatrong
supjEcT: JAMES WALTER McCORD, JR.; ET AL, Ma. Herwig
BURGLARY OF DEMOCRATIC KATIONAL Wre. Nocoun

COMMITTEE HEADQUARTERS, 6/17/72
INTERCEPTION OF COMNMUNICATIONS

The attached news article from today's "Washington
Post," 9/11/72, reports that the Democratic Party has obtained a
detailed account of wiretapping of Democratic Headquarters
at the Watergate from a man who claims to have participated
in the operation. This individual 1is described as having
served as a security guard for Martha Nitchell; as having
already furnished the FBI with a detailed account of the
Watergate incident; as having testified before the Federal
grand jury in late July; and as baving been assigned by McCord
to be the principal monitor of telephone taps on the Democratic
Hational Committee Headquarters at the Watergate.

The foregoing description of the Democratic Party
source accurately fits Alfred Carleton Baldwin who*we inter-
viewed extensively on 7/10/72, and incorporated the results of
this interview in two FD 302's, totaling 25 pages, which are
set forth in Washington PField Office report 7/19/72. Two
copies of this report were hand delivered to the U. 8. Attorney's
office, Washington, D. C., and one copy was hand delivered to
Assistant Attorney General Henry Petersen's office.

Baldwin's attorney was contacted on 9/11/72, at which
time he advised that neither he nor Baldwin had furnished any
information pertaining to this case to unauthorized individuals,
He commented that James Walter McCord, as well as the individuals
arrested with NcCord on 6/17/72, would have as much knowledge
of the case as Baldwin,

Information contained in the attached article,
attributed to & source who allegedly partiecipated in the
Watergate incident 18 consistent for the most part with the
information contained in the FD 302's prepared in connection
with the interview of Baldwin. L

S Y

These consistencies include the fact that (1) McCord
typed up summaries of monitoring logs in memorandum form and -
began each memorandum with phraseology "A reliable source"

ALL INFORMATION CONTAINED

CB:DC (»C-HEREIN IS UNCLASSIFIED [
(8) DATE  6lie\30 BY3Pe JeniamS
- OVER
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reported the following; (2) The memoranda prepared by NcCord
contained conversations by Democratic Party officials concerning
politics and the personal lives of the individuals monitored;
{3) McCord always took it upon himself to deliver these
aemoranda to unknown individuals except on one occasion when
he had Baldwip deliver the logs in a sealed envelopeto an
individual at the Committee to Reelect the President, the name
of which individual Baldwin could not recall; (4) Baldwinm, -
during his interview with us reported similar information to
that set torth in the uttached article regarding activity

the night of 5/27/73, in the vicinity of Seanator McGovera's
headquarters.

It is noted, however, that there are several
discrepancies in the information furnished by Baldwin and that
attributed to a "participating source"” in the attached article.
These primarily have to do with the fact that Baldwin did not
furnish any information that a telephone tap on the telephone

of former Democratic National Chairman Lawrence O'Brien failed
o wmarnlk Awananlwe -nd (9\ RaYAdwin did not ranort that the

activity on the night ot 5/27/72, in the vicinity of Senator
McGovern's headquarters was aborted because there was someone
sleeping ih the doorway of the headquarters and other workers
were inside,

OBSERVATIONS:

It 18 believed no contact is necessary with Democratic
officials regarding the foregoing news article, as to do so
would serve to provide fuel for more headline hunting on their
part. Democratic officials are well aware of our extensive
investigation and that the Federal grand jury is hearing
testimony and it 'ould seem that 1!, in fact, they have any

e oo o o om o [y v Y N

information, they have a responsibility to come forward with
sSAme,

It ia noted that Lawrence O'Brien has previously been con-
tacted regarding this case by Bureau Agents and Edward Bennett
Williams, attorney for the Democratic National Committee in its
$1 million civil damage suit, has also been previously contacted
and made aware of the FBI's interest in anything indicating a
Federal violation which comes to his attention, v Te
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Re: JAMES WALTER McCORD, JR.; KT AL.

In addition, Washington Field Office has advised that
on at least two occasions Assistant U, 8, Attorney Silbert has
directed written communications to Democratic National Committee
attorneys Joseph Califano and Edward Bennett Williams requesting
that they or any person with the Democratic Party who obtains

any information concerning a Federal violation immediately

bring same to the attention of Mr., Silbert's office.
ACTION: For information.

-3 -
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ToLe BURGLARY OF DEMOCRATIC PARTY Dalbey
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Times Herald . PEa. 4
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Memorandum

k'b‘m-Lgﬂb _,,,.::;:‘; - DATE: Septellber ii. 1972 J““““‘—'—._ ‘

' . Wit T 11 3'1‘ . Folt
: € POlz ' P o8 1 - Mr, Bates

- 1 -~ Mr. Gallagher
K < "1 =~ jNr. Bolz
JAMES WALTER McCORD, JR.; ET AL, 1l ~ ¥r., Nuzum
« , BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIONAL S

- ... COMMITTER HEADQUARTERS, 6/17/72

INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

The following is in response to the Acting _
Director's inquiry as to whether wher we located Barker's - . -
bank account at the Republic Nationsl Bank on 6/20/72, did . .
we at the same time receive the information re his cashing =< 77
. _ the $25,000 check and the four Mexican bank drafts totaling .=
PR $89,000, - :

COMMENT: When we located-Barker's bank account on 6/20/73??%”“1
an Immediate subpoena duces tecum was issued dated 6/20/72, -
and served 6/21/72, on Mr. Russell H. C. Vining, Comptroller

AL T : . ey e B T T I §
Wit Ch e o e L R S A N AT WL O R PRl

J?r and Assistant to the President, Republic National Bank, -:'9;3
T Miami, Florida. In response to t b :
_ on 6/21/72, made available

Full particulars as to the foregoing are being set ,°j"
] forth in the Watergate gsummary report being prepared in this '
:-. ’:- "_' ‘ iatter. ' B - - L . T

Tk, T .
- 5. ._-_' “ m‘:‘..”":‘-:} {.1 -' ot : - :\_Er,
.7- ACTION: For information, - o T

‘A/ - . AL INFORMATION CONTAINED
* . _HFREIN IS UNCLASSIFIED
blral§o  BYSR4 JRml Oms
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Nr. Bates /) /(5;/ oate. September 18, 1973 i ——
1 - n' r.lt : ﬂllhr.l.l..,__..:,: .

' 1 « Mr, Gallagher ;. pow _ -

l - Mr. Bols ) dr. Kivley

susjecT: JAMES WAIAER McCORD, JR,.; BT AL, 1~- ¥r. Nusum . Hoes-

BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIONAL 1 - Nr. NCGOWAD iin. N V¥
COMMITTEE HEADQUARTERS, 6/17/73 DU R
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

The following is in response to the Acting Dirootor*p \
inquiries concerning various information set forth im the S
attached Bolz to Mr. Bates memorandum $/12/72. RS

(1) The Acting Director inquired as to when we .~
determined that Dwayne Andreas was the source of the funds - ...
used by Dahlberg to purchase a $35,000 cashier's check which
was subsequently cashed by subject Bernard L. Barker.

COMMENT: Ve first learned of this information from the Jack ... .
Anderson column of 8/25/72, which reported that Dahlberg had A
given a signed statement to the Dade County State's Attorney's
office identifying Andreas as the source of these funds. The

fact that Dahlberg had given such a statement so identifying
Andreas as the source of these funds was confirmed in contact
with the State's Attorney's office on 8/25/72. Andreas conrir-od
he was the source of these funds during interview with our
Minneapolis office on 8/7/72. It is noted that in signed
statement furnished our Minneapolis office by Dahlberg om
7/7/72, he stated this check represented cash contributions
be had obtained while wintering in Boca Raton, Florida.
Dahlberg in testimony before the grand jury on 8/30/72,
admitted that Andreas was, in fact, the source of these funds.

BT
5

(3) The Acting Director inquired as to when and how -
we determined that Robert H., Allen, President, Gulf Resources -
and Chemical Company, Houston, Texas, and Co-chairman of the “‘%ﬁﬁ%%
Texas Committee to Reelect the President, was the source of _?ﬁ s
funds used by Manuel Ogarrio to purchase the four Mexican bank
drafts totaling $89,000 which subject Bernard L. Barker sub-
sequently cashed. : e

COMMENT: Allen on 7/27/72, refused to discuss this matter

a with our Bouston office, stating that Maurice Stans knew ... .-
< Bnclosure Cooe e G T )
CB:DC oo ,
(7) }jC/" g T 1 L 1 .
f pabelin predim CONTINUED - ovgg '+ - o
oA . b . L ¥ O/
t  ALL INFORMATION CONTAINED e »
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Nemorandum to Mr. Bates
Re: JAMES WALTER McCORD, JR.; ET AL.

full particulars as to this matter. Allen in secret testimony
before the Federal grand jury on 9/7/72, admitted that he, in
fact, was the source of funds used by Ogarrio to purchase the
toregoing Mexican bapk drafts.

{3) The Acting Director inquired as to when did we
first get at Bernard L. Barker's bank accoumt, noting that the
Dtd;/gﬁggty State’s Attorney had subpoenaed these records
on

COMMENT: We first located Bernard L, Barker's bank account at
the Republic National Bank, where he cashed Dahlberg's $25,000
cashier's check and four Mexican bank drafts totaling $89,000,
on 6/20/72.

(4) The Acting Director inquired as to when we .
1nterv1ewed Kenneth Dahlberg and Maurice Stans.

COMMENT: As previously indicated herein we interviewed Dahlberg
on 777772 at which time he furnished a signed statement. It is
noted, hotever, that prior to this time we attempted to contact
nahlberg initially on 6/22/72, at Minneapolis, at which time he
avoided us and departed Minneapolis for Buffalo to attend a
wedding ,via Washington, D. C. We located him in Buffalo on
6/24/72, at which time he refused to be interviewed until after
consultipg with his attorney, and stated he would contact our :
Minneapolis office on 6/26/72., On 6/26/72, our Minneapolis office
contacted Dahlberg and he stated he had been instructed by his
attorney, whom he refused to identify, not to consent to an
interview. On 7/6/72, Dahlberg contacted our Minneapolis office
and consented to the interview and omn 7/7/72, furnished a signed -
statement,

Maurice Stans was interviewed twice on 7/14/73, and -
again on 7/28/72, and in these interviews stated he could furnish
no information as to how Bernard L. Barker came to be ia
possession of Dahlberg's $25,000 cashier's check and four :
Mexican bank drafts. He also declined to identify the contri-
butor of these funds,

(5) The Acting Director inguired as to whether we are
certain that the only information State's Attorney Richard
Gersteln possesses concerning this matter is that set forth in
the attached memorandum.

-2 - CONTINUED - OVER
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Nemorandum to Mr. Bates
Re: JAMES WALTER McCORD, JR.; ET AL,

COMMENT: MNiami office has advised that based on its contacts
Wwith Gerstein and his Chief Investigator Martin Dardis, as well
as comments made by Gerstein in the newspapers, the only information
he has concerning this case was derived from bank records and toll
records of the subjects who reside in Florida. In addition, as
indicated in the attached memorandum, Gerstein also has the )
information furnished by Dahlberg as to the source of the funds

he used to purchase a $25,000 cashier's check; a signed statement
from Stans regarding Dahlberg's furnishing him this check; and
information obtained from Miami photographer as to his develop-
ment of photographs of correspondence of the Democratic National -
Commnittee,

(6) Tbe Acting Director has inquired as to the reason
why we do not initiate investigation into allegations of violatiom
of the Federal Election Campaign Act which became effective S
4/7/73, unless specifically requested by the Department. SRR

COMMENT: Pursuant to the Act, any person who believes a violation
may have occurred may file a complaint with the Supervisory -
Officer (Clerk of the House of Representatives for Congressional
Campaigns; Secretary of the Senate for Senatorial Campaigns; S
Comptroller General for Presidential and Vice Presidential C e
Campaigns). The Supervisory Officer, after conducting investi-
gation and determining possible violation exists, then refers

the matter to the Attorney General for civil or criminal action,
Accordingly, Bureau then conducts investigation only at request

of the Department.

In the event 1nfornation concerning such a violation
were furnished directly to the FBI, we would furnish it to the

Department with advice we were conducting no investigation inm
the absence of a specific request for such from the Department.

T - B e e e Mewir Y awe L —— e

It is noted information developed during the Iatergate investiga-
tion concerning Dahlberg's $25,000 cashier's check and the four N
Mexican bank drafts was fully set out in our investigative reports,
copies of which were furnished the Criminal Division., Our investi-
gation in connection with these checks was not aimed at developing

& possible violation of the Federal Election Campaign Act, but

rather to determine their possible connection with the financing

of the Watergate operation. /ﬁiﬁntj

ACTIOK: For informatiom. b T
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Memorandum  “+ | Curen
' ’ - "Cleveland
Mr. Bates ™ DATE:Sentember 12,: 1972w i’.’i:i"ﬁl____
' ‘ . L Miller, E.5.
- :1-C. Bolz 1- Mr. Bates =~ .. Soam :
- 1- Mr. Gallagher = ' fTele Rowm __
P 1- Mr. Bolz. M Xinley __
' Mr. Arsstrang _
SUBJECT: JAMES WALTER MC CORD, JR.; ET AL. 1~ Mr. Nuzum - T M. Bermig

BURGLARY OF DEMOCRATIC PARTY ‘ e " Mrs. Neesan
NATIONAL HEADQUARTERS T
JUNE 17, 1972

INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS “

The following is in response to Mr. Felt's memorandum
Sentember 11, 1972, requesting information as to (1) when
investigation will be completed; (2) observations as to any
limitations on investigation; and (3) contacts with State's

Attorney Richard Gerstein. w ALL IPFORIMTION CONTAIRED
HECFH] 1S WL S0UASSIFIED EXCEPT
INVESTIGATION REMAINING WHERE SHU‘: N OTHERW!SE.

J‘.ttorl‘m ’..
Yén's
G’V i!':wcu. -

ederal arand jury

(4) Miami is conducting investigation re Hunt and
Liddy's travel in April and May, 1972. This is newly developed
1nformat1 n. & GRS

(5) Additional subpoenas have been issued for the toll.

records of the seven princivals plus Jeb Magruder for June l?
Lizaigo
CLASS. & EXT. BYSP4 Jem\ DMS __
CB/amm, (6)  gmpson-rcI 1T, 1-2.4.2_ 9 3 _ CONTINUED - OYER -
w DATE OF REVIEW b\n\n 5 , PO
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C. Bolz to Mr. Bates : - C
RE: JAMES WALTER MC CORD, JR. . -:5;;4ﬂfﬁﬁ

through July 5, 1972, which will require analysis and 1nterviews "
with persons contacted “ _

(6) Additional bank accounts have been located for .
Hunt requirlng issuance of a subpoena to effect a review and
analysis thereof. 4 S

It is expected that additional leads will be requested
by AUSA Silbert as a result of his detailed review of Federal
grand jury testimony, his preparation of indictments and further
appearance of witnesses before the Federal grand jury. 4

It is not feasible at this time in view of the ,
fore901ng to glve a reasonable projection as to when this 1nves-
t:].gatlon may be compj.etea. i

OBSERVATIONS AS TO ANY LIMITATIONS ON INVESTIGATION -« - .o il

It is the unanimous view of Assistant Director Bates, L
his Number 1 man Richard J. Gallagher, Section Chief Charles i
Bolz and Supervisors Charles 2. Huzum and John J. Clynick, as e
well as SAC Kunkel of the Washington Field Office that there .
were absolutely no limitations placed on the FBI's investi- .
gation of captioned matter. It was understood by aiil personne; }
involved in this investigation that it was to be a most PO
thorough and exhaustive investigation with all leads receiving -
top priority and sufficient personnel assigned to assure prompt
handling of all investigation.wu .

Our investigation throughout has been aimed at developing
violations of the Interception of Communications and Conspiracy
Statutes. Investigation was directed toward identifying each
participant in the bugging, including identification of those ..
who may have recruited the subjects, financed the operation, or. ' -
participated in any fashion.w : T

In this connection we were particularly interested in

funds that may have been used to finance the Watergate incident.
Our investigation in this regard was directed primarily ati4 #

(1) Determining full particulars as to a $25,000
cashier's check made out by Kenneth Dahlberg and subsequently -
cashed by subject Bernard L. Barker. It has been determined

. that this $25,000 was a personal contribution to the Committee -

-2-
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C. Bolz to Mr. Bates
RE: JAMES WALTER MC CORD, JR.

to Reelect the President by Dwayne Andreas, a prominent businessg-
man in Minneapolis and close associate of Senator Bubert Humphrey.u

(2) Determining the source of $89,000 in Mexican bank .
drafts payable to Manuel Ogarrio which were cashed by subject .. .
Bernard L. Barker. It has been determined that Robert H. Allen,
President, Gulf Resources and Chemical Corporation, Houston,
Texas, and Co-chairman of the Texas Ccmmittee to Reelect the
President, was the source of funds utilized bv Ogarrio to
purchase the foregoing Mexican bank drafts. According to Allen,
these represented personal funds, and were not corporate funds,
which he desired to contribute anonymously to the Committee to
Reelect the President. w

(3) Determining the source and amount of funds o
utilized to finance George Gordon Liddy's alleged intelligence , .
activities on behalf of the Committee to Reelect the Presidentai A;

(4) Determlnlng the source of funds used to finance .
Donald H. Segretti's activities in harassing Democratic candldates.
Investigation disclosed that Segretti was a close personal .
associate of Everette Howard Hunt, a principal subject in this
matter and it was desired to know the extent of Segretti's
activities on behalf of Hunt, particularly as they may relate
to his possible involvement in captioned matter.u ‘

Full particulars as to all of the foregoing were
presented to the Federal grand jury.u

Extensive press reports following the General
Accounting Office (GAO) investigation of reports submitted by
the Committee to Reéelect the President under the Federal g
Disclosure Act which became effective April 7, 1972, indicate - -
GAO believes a number of possible viclations of that Act have .. "
been committed. The press reported that GAO was furnishing -  +. o
details of its investigation to the Department of Justice for
consideration as to action required. Jo date we have received .
po_raeguests from the Department to conduct investigation of
matters reported bv GAQ relative fo the improber reporting by

the Committee to Reelect the President of the collection and
disbursement of political contributions in accordance with the

new Federal Disclosure Act. It is to'%E‘ES?ZE"EEEE'Eﬂﬁﬁfiﬁﬁ—La ws
v1olat10ns, such as would be involved in the foregoing, are .
investigated only at the specific request of the Department u

/% Tt - AL
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Mr. Bate

SO _ o n s | | "-'.‘_.::
.. - . RE: JAMES WALTER MC CORD, JR. e AT

CONTACTS WITH DADE COUNTY STATES ATTORNEY RICHARD GERSTEIN -

J 7 f _ ] Gerstein has been contacted during the course of o
S this investigation on two occasions. On July -7E 1972, after A
2 information was received from the Comptroller of the Republic ' -

a 2 .J é_.“n National Bank whars Bawplar m=d

.......... Banx where Barker maintains his account, that the Dade -

""D“f"" W‘I‘ County State's Attorney had subpoenaed bank records concerning =
= ’L,l Barker, SA Robert L. Wilson, Miami, inquired of Gerstein as to T
¥ . 7 the purpose of the subpoena. Gerstein advised his office had JEER

m received vague allegations of a conspiracy in Dade County and

7 @ stated his office was looking into the matter.u

Gerstein was again contacted on August 25, 1972, by
SA William P. Relly, Miami, after Jack Anderson's column appeared - -

in the "Washington Post" concerning an interview by Gerstein's

. ., ©office of Kenneth Dahlberg. At that time Gerstein confirmed
w3 ‘A_ that his Chief Investigator, Martin Dardis, obtained a sworn
b,[yd statement on August 23, 1972, from Dahlberg and he had also taken
S Wa statement from Maurice Stans on August 24, 1972. Gerstein -

=7y gy, e ? advised as to the contents of these statements but declined :
B w;w under Florida law to furnish a covy of the statements taken. _
: It is noted Gerstein's information concerning this case is )

o ,‘ﬂ_? fragmentary and is limited to information obtained from Barker's
ﬂ5l&‘ bank account and toll calls of Miami subjects

e Y ]

. NI
nlus information .~

e ARF A e e N A

P If'”"' he obtained from a Miami photographer as to his development - ..

‘lef photographs of correspondence of the Democratic National
W Committee. W : '

ASAC Fox, on instructions of SAC Whitaker, who is S
presently attending a conference in Washincton, D. C., inter- ‘
viewed SAs Wilson and Kelly September 11, 1972, to determine if - _
in their contacts with Gerstein they had furnished him any L

-~ information. Both Agents deny that they had furnished Gerstein
: any information concerning the Bureau's investigation of this -3
. .. case. All Miami Agents have been alerted to be most circumspect
o in future dealings with Gerstein.w ' i

P
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oM W. M. FELT | | L

sussect- JAMES WALTER MC CORD, JR.; ET AL, e e
BURGLARY OF DEMOCRATIC PARTY e Harvie

A RMA —
NATIONAL HEADQUARTERS, 6-11-72  frrme it ?% Ugéﬁ'sggﬁég“m» .

INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS DATE (1341280 BYsPa ng\s‘

A story in the Washington Post for Saturday, 9-9-72, quoted Justice
Department and other sources to the effect (1) that the investigation of this case
is complete, and (2) that the FBI agents were not allowed to investigate any -
allegations of possible violations of the laws relating to political contributions.

Please prepare a memorandum for the Acting Director outlining the "
investigation still under way and your projection as to when it might be finished. __

Also provide any observations or comments concerning the allega-
tion that we have not been allowed to investigate possible irregularities in the .
matter of campaign contributions. Please mclude your own observations on this
point as well as observations of your #1 Man, Section Chief and Supervisors -
handling this case at FBIHQ. Also obtain from SAC Kunkel a comment as to
whether there is any doubt in his mind as to the scope of the investigation to be
conducted. : :

It appears that much of the information which has been leaked to the
press may have come from County Prosecutor Gerstein in Florida., Contact SAC
Whittaker and obtain the dates of all contacts with Gerstein together with the
names of the agents handling these contacts. Whittaker should interview these
agents concerning whether or not they have furnished any information to Gerstein
which has subsequently been leaked to the press. Whittaker should also alert all
his agents to the need to be most circumspect in all future dealings with Gerstein

| N7 It J 280 The article which appeared in the Washington Post this morning

1! tha FD._2N2 nf © inta ith farman QA
i1y sappears to have been taken from the FD-302 of our interview with former A

Baldwin. You advise that you are making an analysis of this matter which
&I analysis should be incorporated in your memorandum replying to this,

Washington Post or at least a reporter had access to the Baldwin ¥D-302. I told
him he should forcibly remind all agents of the need to be most circumspect in
talkmg about this case with anyone cutside the Bureau. Incorporate the results

i

»

3 Am-_nud-{
E Ul. yUUI utquu u-,'s LUnberumg L[le md[ler be[ Uut dUUVB .ln a sepd.rdl.e memoran

for the information of the Actmg Director. S
Mem P ok TO e o
WMF:crt. (2) rf! £, /“/47 <<, 9/ /12 o

'Z I personally contacted SAC Kunkel to point out that it appeared the
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FOR IMMEDIATE RELEASE
SATURDAY, SEPTEMBER 16, 1972

Agsistant Attorney General Henry C, Petersen, in charge
of the Criminal Division of the Department of Jushce, issued the

following statement today:

S

Senator McGovern's charges are completely unfounded

LR

and are a grievious attack on the integrity of the 23 good citizens
of the District of Columbia who served on the Watergate grand jury
faithfully and well.

This investigation has been conducted under 'my supervision.
In no instances has there been any limitation of any kind by anyone on
its conduct.

Indeed, the investigations by both the FBI and the grand
jury have been among the most exhaustive and far-reaching that I
have seen in my 25 years in the Department.

The FBI investigatioﬁ was carried out by 333 agents operating
from 51 field offices in the United States and in four foreign capitals. "
The'agents developed mo;'e than 1, 800 leads, conducted more than
1, 500 interviews and apent a total of 14; O98 man hours doing it.

The grand jury held sessions for 125 hours over a period
of 35 days. The jurors were most conscientious and thorough in

their examination of some 50 witnesses. All aspects of the break-

in and bugging were studied in detail including questions about the
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Federal Bureau of Investig tion

2
. Director mley, 5633
___Mr. Felt, 5744 ___ Mrs. Neenan, 5633
___ Mr. Baker, 5734 ___ Mrs. Metcalf, 5633
___ Mr. Bates, 5706 ___ Telephone Room
___Mr. Bishop, 5634 i
___Mr. Callahan, 5525 ___ Mr. Donahoe, 5734 F
___Mr. Cleveland, 1 742 ___Mr. R.J. Gallagher, 5710 é
___Mr. Conrod, 7621 ___ Mr. D.E. Moore, 1030 9&D
___Mr. Dalbey, 5642 ___Mr. Staffeld, 1742 i
___Mr. Jenkins, 5234 ___ Mr. Wannall, 1032 9&D 1
___ Mr. Marshall, 7746
—__ Mr. Miller, 1026 9&D ___ Mr. Feeney, 4509
___ Mr. Ponder, 5256 ___ Mr. Jones, 4264
___Mr. Soyars, 31141B ___ Mr. Malmfeldt, 4718
___Mr. Walters, 4130 IB __ Mr. Mintz, 5642
—___ Mr. Campbeli __ Reading Rm., 5533
___ Mr. Bassett ___ Mail Room, 5531

___ Teletype
__ Personnel Records

___ Miss Tschudy ___ Mechanical Section

___ Miss Smith

___Mrs. Mutter ___ For appropriate
_— action

M ____ For your approval
___Initial and return

Room ___Please call me

____ For information
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- Director ? ley, 5633.

—— Mr. Fel1, 5744 — Mrs. Neenon, 5633

—- Mr. Baker, 5734 — Mrs. Metcalf, 5633
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-— Mr. Bishop, 5634

- Mr. Callghan, 5555

— Mr. Cleveland, 1742 — Mr. Donahoe, 5734

— Mr, Conrad, 7621 — Mr. Malmfeld:, 4718

— Mr. Dalbey, 5642 —— Mr. Jones, 4284

—— Mr. Jenkins, 5234

— Mr. Marshall, 7746

— Mr. Miller, 1026 9&D —— Reading Rm., 5538

~— Mr. Ponder, 5256 — Mai! Room, 5532

— Mr. Soyars, 3114 IB — Teletype

~— Mr. Walters, 4130 IB —— Personne! Records
e Mechanical Section

— Mr. Campbell
—— Mr. Bassett ~— For appropriate
action
—- Far your approval
—- Miss Tschudy — Initial and return
—~ Miss Smith —— Please call me
— Mrs, Mutter — For information
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SUGGESTED AFFIDAVIT

To the best of my knowledge and recollection,
I have never made the suggestion, nor did I hear others
suggest, that Acting Director L. Patrick Gray, III, should
request President Richard M. Nixon to issue a directive
requiring all employees in the White House to cooperate
with the FBIY and Federal grand jury's inquiry into the
bugging of the Democratic National Committee Headquarters

at the Watergate on June 17, 1972,

Special Agent
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AFFIDAVIT

I, , being duly sworn do freely and

voluntarily state that I have not disclosed to any news media representa-
tive or other unauthorized person, any information concerning the investi-~
gation of the burglary of the Democratic National Committee Headquarters
on June 17, 1972. Neither do I have knowledge of any other FBI employee
who has made unauthorized disclosures in this case.

I have never made the suggestion, nor did I hear others suggest,
that Acting Director L. Patrick Gray, IH, should request President
Richard M. Nixon to issue a directive requiring all employees in the

~

White House to cooperate with the FBI and the Federal Grand Jury's

'f", inquiry into the investigation of this case. To the best of my knowledge,
E}'L_t
! no one made such a suggestion.

Special Agent
Sworn to and subscribed before me on
at
s
-
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AFFIDAVIT

I, , being duly sworn do freely and

voluntarily state that I have not disclosed to any news media representa-
tive or other unauthorized person, any information concerning the investi-~
gation of the burglary of the Democratic National Committee Headquarters
on June 17, 1972, Neither do I have knowledge of any other FBI employee
who has made unauthorized disclosures in this case.

I have never made the suggestion, nor did I hear others suggest,
that Acting Director L. Patrick Gray, III, should request President
Richard M. Nixon to issue a directive requiring all employees in the
White House to cooperate \with the FBI and the Federal Grand Jury's
inquiry into the investigation of this case. To the best of my knowledge,

no one made such a suggestion.

Special Agent

Sworn to and subscribed before me on

a -
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Black binder - Summary of Watergate Investigation was given

to BLH, 2-20-173.
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- July 8,~
v ,‘ GENERAT, INVESTIGATIVE DIVISON
’ . Summar

Attached summarizes investigation conducted
7/7/72; of burglary of Office of Democratic
Party National Headgquarters.
5 {1) Original cashiers check in the amount of

$25,000 payable to Kenneth H. Dahlberg received
&1 our Washington Field Office, 7/7/72, and .
15 will be displayed to Maurice Stans, Chairman of
£ the Finance Committee to Re-elect the President.
: 5% (2) 1Investigation at Maryland National Bank
84 regarding McCord Associates indicates 4/12/72, .
f 22 cash deposit of $10,000 in $100 bills made by .

£ James Walter McCord, Jr., and on 5/31/72, _
$10,000 cash dep051t made.,  On 6/12/72, $10,000

cash deposit made; bank employee receiving
. +hie denncit conlad not 1dentifu MaCArd Qavrial

DEL . il wF e S AT e Wl W A LA A AN S s ke e ¥ A A A b B RV A e
7% numbers of money not recorded.

T ~(3) Kathleen Chenow, former secretary to .
af David Youn rand Jury,

iyt .

RS T b

echeck of telephone records
to identi 'F'U thecse calls

a.n..--.nl ague calls.

(4) Donald Santarelll, Associate Deputy

§ Attorney General, interviewed and denied re- .
=¥ ceiving phone call from Robert Odle on 6/17/72;

k¥ stated his wife had called the Committee, 6/18/&2.
3 He said he only had one conversation with Odle

¥t around this date wherein Odle inquired for

¥sy reconmendation to replace McCord. Santarelli

¥ denied knowing anything about case other than

‘what he had rez=d in the nawsonaners
T idd b A= 4d! ekl e d A ke YW T r’ r’\-& - .

" A (5) Secretary to Maurice Stans advised Stans
f 3 departed Washington, D.C. (WDC), on extended

trip early 7/7/72; does not have itinerary;

#2 however, when he contacts his office for messages
g this weekend, she would have Stans personally

} 4§ received, appropriate lead will be set out to
3 23 interview Stans if located outside WDC.

. »
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8 contact our Washington Field Office. When this call
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§ g ' Ci COMMUNIZATIONS S:STK.' “)O } Sir. Bishop
& T : : : ' . }Me. Caliahan ___
5 ;.; = ‘ : N ‘J -("'2 ) i Mr. Campbell
A <UL i |, Cleveland __
- - F ; ' Mr, Conrad

—— ; -y - ! ¥r. Daltbey

W

MR 228 WwF PLAIN . - [ Qe | xf?‘:. Mr. Jenkiny _____

1
yd , £ Mr. Marshall ____
6:52PM- URGENT -7-7-72 ASW ! §r. Miller, E.S. _
- | i | Me. Ponder
H Mr. Soyars
T0 ACTING BIRECIOR _ , i ooy “J;m’
' PR . | Tele. Room.
RO*& WASl{INGxON FIELD THREE PAGE S ' | m: Kinley
& - ; Mr. Armstrong _=_
f;;ijf JAMES!_NALTER MC CORD, JR., ETAL'-BURGLARY DEMOCRATIC . |Ms. Herwis

; Mrs. Necuan ..

e - NAT TONAL COMMITTEE HEADQUARTERS, WASHINGTON,DC JUNE SEVENIEEN
g Interception of Communlcatlons

SEVENTY TWO0. &7 feo+dFe) , -
Office of Origin: Uashlngton Field Office - ‘

Reference | ) vﬂ?’— .

WFO TELETYPE TO BUREZAU TODAY.

e —— ke e s

SUMMARY OF INVESTIGATIOHMN.
ORIGINAL CAS‘{IEIRS CHECK NUMBER ONE THREE ONE ONE THREE EIGHT
DATED APRIL TEN SE U NTY TWO, DRAWYN ON FIRST BANK AND TRUST COMPANY

OF BOCA RATON, BOCA RATON, FLORIDA, IN A\“IOUNT OF T'J'F"!HYI'IUE

Co

THOUSAND DOLLARS, PAYASLE TO KENNETH H. DAHLBERG, TURNED OVER TO

WFO BY MIAMI TODAY., CHECK YILL BE DISPLAYED T0 NAURICE SIANa

AT COMMITTEE TO RE~ELECT THE PRESIDENT IS LIGHT OF DAHLBERG'S STATEMENT ;

THAT HE TURMNED CHECK OVER TO STANS SOMETIME IN m;n APRIL, SEVENTY TWO.
INUESTIGAfION AT MARYLAND NATIONAL BANK, COLLEGE PARK MAQfLAND

RLCARDIKG nc CORD ASSOCIATES RnF‘ECIED THE FOLLOWING:.

FORMER EMPLOYr_E OF DRIVE IN WINDOW UIEWED CASH DEPOSII‘S L_,,ES
REb- 106 ~ )

D AS FOLIDHS: APRIL W\r"mwwrun

OF MC CORD ASSOCIATES AND STATE
: THQOUSAND ,
O\SH DEPOSIT OF TEN T2i3uSHAD DOLLARS CASH, IN oNE HUWDRES 36Liewm

BILLS, MADE BY JAMES WALTER MC CORD, JR. TEN STACKS OF ONE H TrTRer
BILLS EACH STACK PAPER CLIPPED TOGETHER, HMOSTLY OLD MONEY, BUT TWe

END PAGE ONE Ko Nt Q\
ALL INFORMATION CONTAINED . L
HEREIN IS UNCLASSIFIED: - == - <tecifioss smmon. 0. .o r
. DATE__Glig/®d  BYSPs TAP{JRA{DA.S‘ , : S
‘ S T : | ) ;
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PAGE TWO _ o
STACKS . B
 Se#€4TS WERE BRAND NEW. SR
MAY THIRTY ONE SEVENTY TWO, AGAIN DRIVE IN WINDOW, MC CORD
MADE TEN THOUSAND DOLLAR CASH DEPOSIT, AGAIN ALL buE HUNDRED DOLLAR

BILLS PAPER CLIPPED IN STACKS.
ON JUNE TWELVE, SEVENTY TWO, ANOTHER EMPLOYEE WHILE WORXING
THE DRIVE IN WINDOW, RECZIVED TEN THOUSAND DOLLARS IN CASH, IN
oNE KUIDRED DOLLAR BILLS, PAPER CLIPPED IN TEN STACKS, ALL OF WHICH
WERE BRAND NEW. THIS EMPLOYEE COULD NOT IDENTIFY MC CORD, BUT
REMARKED WHITE, MALE MAKING DEPOSIT, WAS DRIVING A GREEN STATION

WAGON TO BEST OF HIS RECOLLECTION., CHECK WITH BANK‘FAILED TO REFLECT

ANY RECORDING OF SERIAL NUMBERS, HE '
. Executive Office B 1ldlng
KATHLEEN CHENOW, FORMER SECRETARY TO DAVID YOUHS AT d

APPEARED BEFORE FEDERAL GRAND JU

RE CONTACT WITH CHIEF SECURITY OFFICER, C AND P

TELEPHONE COMPANY WITH ABOVE INFORMATION HAS CAUSED A NEW AND THOROUGH
SEARCH OF TOLL RECORDS TO BE MADE, C AND P SECURITY OFFICER FEELS
SINCE TELEPHONE WAS IN EXECUTIVE OFFICE BUILDING, THESE TOLL RECORDS

END PAGE TWO
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PAGE THREE

m

MAY HAVE BEEN FILED UNDER GOVERNMENT BILLING., THEY VILL ADVISE
RESU..TS OF 'IHIS- CHECK. - :
ONALD™ SA‘JTARELLI, ASSOCIAT‘-‘ DEPUTY ATTORNEY GENERAL o

INTERVIEWED AND DENIED RECEIVING PHONE CALL /

FROM ROBERT ODLE ON JUNE SEVENTEEN LAST., STATED HIS WIFE, CONNIE . .'—'

CALLED COMMITITEE ON NEXT DAY AND ASCERTAINED DETAILS OF CASE, Gf:"
CONVERSATION
SIATED HAD ONLY ONE CONSERSEEION WITH ODLE ABOUT THAT TIME AND IT

CONCERNED ODLE QUESTIONING HIM, SANTARELLI ABOUT WHO HE COULD

RECOMMEND TO REPLACE MC CORD. SANTARELLI DENIZD KNOWING ANY THING
: THAN

A3JUT THIS CASE, OTHER TziZM WHAT HE READ IN THE NEWSE’.APERS.

. R

SECRETARY TO 'IA‘.hICr:. STANS, COMMITTEE T0 RE-ELECT '1"-{‘7

FRESIDENT ADVISED THIS EVENI®Z THAT STANS DEPARTED 03N EXTE“!DL-.D
ITINERARY )
TRIP EARLY TODAY. SHE DOE3 NOT HAVE STANS' FRIHZIZ=RY, HOWEZVER, SHE

STATED STANS WILL CALL HIS CFFICE SINCZ THERE ARE SEVERAL IMPORTANT
MESSAGES WAITING FOR HIM, SECRETARY WAS INFORMED OF IMPORTAMNCE OF

INTERVIEY P":I"R TO MONDAY'S SESSI
PERSONALLY _
WOULD HAVE STANS BEZZoIHEYY CALL WFO WHENEVER HE CALLS IN THIS

2 B r'll'"]A '“ Minv ounr OATH
Ur GRANU JuUdle SHE SAID SHE

o
=

VEEKEND. WFO WILL SET FORTH APPROPRIATE LEAD TO INTERVIEW IF STANS

Washington, D. C.
LOCATED QUT SIDE Wees .

EDD
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7/5/72

Yr

.
‘-4,3, .&‘; demrat

Toe e

e

3 I-Iif"} R&TT E.E“‘E A0 CE0Y, was intervieved at room 107
cf the Exacutize Offico z,_,J.lc;.':::r;;, 17¢h and P ‘msy"m.l-:t_a Avanuze,

Hede, Vas ln.nrna n, D.C. (108), in the presomze of iz, JOMI DIAY,
Legal Coungel o RICTATY ti. BNTZL, Presidaont of ths United
Statas and Mr. FEED FIYLDING, Ifr. DE&H's chief assistant,
At that time I‘E:‘. s CHuOW furnished the follouing infoTwmation:
She hed been caployed in a secretzrial capacity

to My, BAVID YOUNG of rocn 16, the execudiva QLficz Nuilding,
HDC from June 1571 until someiiss in “"“‘"", 1972. Durzing hur
employment o this ceapacity in (ctober, 1371, E‘r. TOUNG r:.qumted
of her to bave a rrivmto telephonz line 1“’"3‘".1' lled in a sulte
of offices located at room 16 so that My, E. ROUARD HUNT will
be in a poqu.m"z to receiva ralls cn that phone 1._1-,,. Thisg
phone was to bz billed to Miss CW at bLizr hoame adivess, 301
Slaters Langs, Alexandriz, \’irgi . Miss CIZICW agreed that
this phons s instslled porstho directions of Mx, YOUHG and

the :

tho

AR N R SN - W L Gat,
SR - L RIS s T RN o .
g WKL) e

a v

%

A 5 o Ml

s

that lises CIZIGT Lrounnht bi, g, appronioately ©7o, into
the office cnd forv arded ille to M, JOIY C2PRELL,
staff secretary to RIGIARD H. I?ZI: dg President of tie United
States. ¢!

s CIE0W advised thut thic
roazm 16 for approcimate
© reenlieation the plhon
. Mewsh, 1972, iflsg CIZ0W adviﬂ
ica con;:.lsted of foux rooms; niv. YOO
ic ferance rocm and a <hall rece
1-‘211&1 1'- had i talled end billed to he. rasidence
ctual extension on tuwo phones satting on ectuwal de
the center office and pa.,.ﬁ bly oothivd extension wen
the ccnferencs poom, iiiss CI:ZC” stated tiint Mr. T
YCOUG's office on an average of approxd inartely two timas
wosk snd that he did not ntuvz oiffice space in x 1
but had an office on the third floox of the Executiva Of

4

YEoe NOVTHT J"" e
Ler’ s RRSULNAY

2, center

a. The phone
-

an

!
Al
]
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“
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7/3/72 . Vashington, D.C. 139-166

Interviewed on ] _— File # R
SA BOUBERT E. LILL |
by }-"h: “:EE} C . ‘ :ti"'_“f_. ?""r_ﬂ"_ — . Date dictaled 7 / 3 !72

i
: This dzcument cemtuins neither recommeadations nor conzlusions af the FBi, 1 is the property, of tha FBI oad ic fcaned to S aur aaeacy;
- - . . '
= it and its contenks ore nat 1 be didribuled outside yaur ogency, -
150 :
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TF0 139-166
> :

Building (30B). - ) ST
Miss CHOW advised that she last saw lMr. HUNT in
March, 1972, in the EOB, Miss CHNOW believed that Mr, HUNT
was assisting Mr, YOURG in the aftermath of the "Pentagon .
Papars." Miss CHAOW stated that she was also acquainted with |
¥r, G, GORBCN LIDDY, in that he was the third party that
assisted Mr. YOUNG and that he occupied an office in the same '
peneral location of YOUNG. The last time Miss CHNOW observed
L703Y was in February, 1972, vwhen he appeared at Mr, YOUNG's
cffice in .order to pick up mall addressed to him, Miss -
S230W stated LIDDY left the enploy of the White House iIn '
Decembey, 1971, for employment with the Committee to Re-
elect the President, Hiss CINOV advised that she did not

Irov vhat duties either Mr., EUNT or Mr. LIDDY performed for.
the White Bouse but that they had occupied staff positions.
She advised that the phone installed for Mr, HUNT in room
15 was essentially a private line for lMr., HUNT and it acted
a8 an enswvering service, :

Miss CHOW stated that at thoppresent time she is
‘not an employee of the U.S. Govermmentland that in fact was
‘on en extended visit of Ruropz, and returned to the United
Siates per the requeat of Mr. DEAN.

The following description of Miss CHIOVW was
obtained throigh observation end interview: _
Name: ' KATHLEEN ANN CHNOW .
Date of Birth: July 20, 1947
Place of Eirth: Hilwaukee, Wisconsin

Race: Caucasian

Sex: Female ,

Height: 5 foot 6 inches

Velght: 129 pounds

Haizx: Blonde (Dyed)

Eyes: Biue

Marital Status: Single _
ceupation: Unemployed
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Wr0 139-166
3 . - . ' .
Address: - 4557 Horth 110¢h Street,
ilvaukee, Wisconsin
{Parents cddress)
Adéress Abroad: 77 A Alcester Road, South,
, iiings Heath Birmingham, Englend
Lozal Address: oA ' 501 Slatarz Lunz, '
s ' ‘ S Hlexandria, Virginia
A Telephon2 Numbear: 836~1040
Frevious Employacnt: Myl DATTID YOUHG,
room 16, ESB, WDC
Juns 1971 to Harch, 1972

T JESFRTY DRUFELT, Staff Positlon,
’ %03, March 1570 to 1371,
j.S. Senzte Comuittee, assigned
5. Captial Hzy ‘1982 to
1270.
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UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum

3010—-104

‘Mr, Gebhardt

Bol:z

JAMES WALTER MC CORD, JR., ET AL.
BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIONAL
COMMITTEE HEADQUARTERS, 6/17/72
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

Felt
Bakar
Callahan ____
Cleveland
Conrad
Dalbey
Gebbardt . __
Jenkins
Marshall
Miller, ES. .
Purvis ___
Soyers
Walters
Tele. Room __
Mr. Kinley __
Mr. Armsirong ..
Ms. Herwig

Mrs. Neenan ..

DATE: 12/14/72

1-
1-
1-
1-
1-

Felt
Gebhardt
Gallagher
Bolz
Nuzum

Mr.
Mr.
My,
Mr.
Mr.

The Acting Director raised a number of questions

regarding the 12/8/72 article in "The Washington Post"

(attached).

Following is a reply to these questions, each of which is numbered
to correspond with numbers placed alongside the Acting Director's

notations.

(1) Attached is a copy of the FD-302 setting forth
the interview on 7/3/72, conducted of Miss Kathleen Ann Chnow.
Also attached is a copy of Washington Field Office teletype

dated 7/7/72,
before Federal grand jury.

containing information as to Miss Chnow's testimony
(Note-True name is Chnow not Chenow).

(2) During interview, Miss Chnow advised as noted in the

attached FD-302,

she was requested by Havid R. Young to install

a private telephone in a suite at the EXecutive Office Building
and to arrange to have the billing for this phone sent to her

home address.

According to Young, who was interviewed on 7/3/72,

Hunt, while working with Young on the Pentagon Papers, asked
to have a telephone installed in the office which would not go

through or be billed to the White House switchboard.

Hunt told

Young he needed a private line for "operatives and CIA'contacts"®
to reach him directly without them knowing this phone was in the

White House.
could be received by a secretary.

to take mossages because Hunt was in the office so seldom.
told Miss Chnow to set up such a telephone which she did.

In addition, Hunt needed a phone where messages

It was important for someone
Young
Chnow

received the bills for this phone at her home address, which
bills she forwarded to John Campbell of the White House staff

for payment.

Investigation disclosed Hunt received and made

numerous long-distance calls over this telephone, generally to
Bernard L. Barker in Miami, who was arrested at the time of the

Watergate burglary.
(3}

"The Washington Post" article reports that Hunt

was an important figure in a campaign of spying and disruption

against Democratic presidential candidates.

Attachments
CAWl/amm {(6)
Jﬂﬁﬁ

13
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Our investigation

CONTINUED - OVER

ALL INFORMATION CONTAINED
HEREIN I? UNCLASSIFIED
DATE 34l?0 BYSP4 imloOms
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C. Bolz to Mr, Bates
RE: JAMES WALTER MC CORD, JR.
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toll call
records that he was in frequent contact with Donald Henry
Segretti, who was hired by Dwight Chapin of the White House
staff to engage in acts of political harassment against
Democratic candidates.

devel nnor'l nn infAarma
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(4) The article states that investigators have .
said the campaign of spying and disruption against Democratic

candidates was conceived "'hv high White House aides n“r1'ng

T Nl N (i Tl P W PP PV L et W A e s T N e &'J ll-hjil FPRAS e S Tl ol ol e ¥ A e o d A

our investigation of this matter, Dwight Chapin of the White
House staff admitted on 8/28/72, that he hired Donald H.
Segretti for the purpose of harassing Democratic candidates.
Chapin further admitted that he authorized attorney Herbert
Kalmbach of the West Coast Committee to Reelect the President
to pay Segretti for his services in this regard.

g T DY e g
AR

e e

(5) With regard to the newspaper's statement
that a_cc_rdvna to Miss Chnow there was a qnp('-'l al team of so-

called plumbers“ assigned to investigate Government leaks
to the news media, Miss Chnow did not furnish us any such
information during her interview on 743/72 Young advised
us on 7/3/72, that he was assigned to‘find "leaks" and
Liddy and Hunt worked for Young. 1In our interview of Miss
Chnow, she said she did not know what dutles Hunt and Liddy-
performed.

egard to Miss Chnow's testimony before 8
ury, the Washington Field Office teletype
hed)}, states that in her appearance befor

(6} With r

the Federal grand j
dated 7/7/72 (attac

long-distance telep s made from telephone #202-347-0355

which was the telephone installed in Miss Chnow's name at the

Executive Office Building, indicates that ten calls were made

between 8/31/71 and 12/21/71, to Barker Associates in Miami.

In addition, between 9/1/71 and 12/22/71, eight telephone calls
. were made to attorney Morton B. Jackson, known associate of

Hunt, in Los Angeles.
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C. Bolz to Mr. Bates
RE: JAMES WALTER MC CORD, JR.

.
(7) With regard to the news

Miss Chnow said that neither she nor David Young had any
idea that Bunt or Liddy might have been involved in under-
cover political operations, this is virtually the same
information she told our Agents. The newspaper quotes

Miss Chnow as having stated that after the Watergate bugging,
Young "put two and two together;" however, in their inter-
views, neither Miss Chnow nor Young told us any such thing.

]
1ewspaper's account that

ticle, Miss Chnow stated

AW/ LAOueri e Liy - LT AR SR asalSEY Ll LR — )

ar
that various individuals from the Committee to Reelect the
President called either Hunt or Liddy using regular White
House telephones. She said she had no idea of the purpose
of these calls and at no time was there any suggestion that
they involved anything sinister. This is in agreement with
her interview by our Agents as she told them she had no
idea as to Hunt or Liddy's duties.

{8 Accordinag to the
s

{9) The article states that Miss Chnow was tracked
down in England shortly after the Watergate burglary by a
member of John Dean's staff, that she was asked to accompany
him to Washington to be interviewed amfl that subsequently, she
was questioned by two FBI Agents in the presence of Dean,
Young and another White House aide. We have no knowledge as
to any contacts by a member of the White House staff with
Miss Chnow in England; nor do we know in what manner she
returned to the United States. She was questioned by two FBI
Agents in the presence of Dean, and Fred Fielding, Dean's

1y Sean =2 - g

assistant (see attached FD-302). .

(10) The newspaper reports that the day bzfore
Miss Chnow appeared before the grand jury, Assistant U. S.
Attorney (AUSA) Earl Silbert guestioned her extensively and asked
if she thought that Charles Colson was involved in the bugging.
She is guoted as saying that she knew nothing about the bugging.

AUSA Silbert advised wiiiiiitin Field that during Miss Chnow's
grand jury testimor

ACTION: For information.
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) - 12/8/72
- GENERAL INVESTIGATIVE DIVISION

The attached is a rather factual account

‘l-of virtually the same information Washington

Field Office received from Miss Kathleen

rijy Ann Chnow (not Chenow as shown in the paper)
%> Wwhen she was interviewed in the presence of

-‘;j John Dean at the Executive Office Building
. on 7/3/72.

She claimed that the telephone

} i for Hunt which was installed in David Young's
g 52 office in the Executive Office Building was
;2 essentially a private line for Hunt and

. £¢ served as an answering service for him.
k 3 advised us that she last saw Hunt in March,

¥2 1972, at the Executive Office Building.
8 22 did not know what duties e
' >z performed at the White Hptse.

She

1972, and last observed Liddy in February,
She
er Hunt or Liddy

-
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ALL INFORMATION CONTAINED
HEREIN I YfCLASSIFIED -
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019 (Key..10-30-7D , : - - T
i . \J@ - . ,, 10 Baker .

VY - Callahan _____
' Cleveland _____
JAMES WALTER MC CORD, JR., Conrad
ET AL; Dalbey
BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIONAL Gebhardt ___ &
COMMITTEE HEADQUARTERS, Jenkins
6/17/72, WASHINGTON, D. C. Marshall
INTERCEPTI ON OF COMMUNICATIONS Miller, E.B.
Purvis :
Soyars
Walters
Tele. Room

Mr. Kinley ____ ___
Mr. Armatrong _____
Ms. Herwig v~ _

%..‘ > i:?e';;";' izt *;;w.a..‘ = S l Mrs. Neenan
iB 1Cgse'F1gures Used
Cm_'relj Eié?:iltwe Phone

By Carl Bernstein “and Bob Woodward _' .

. : wmunnon LPost Steft Writers - : .
!‘ormer White _House con-y dent Nixon's prmclpal assmst-

sultant E. Howard Hunt Jr.[ant for domestic policy. @ ,‘M
had a special private tele-| Deputy presidential press

phone in the Executive Office secrefary Gerald Warren said o/ e ?Z-.a.rw

Building that was used almostithe White House would not

b AN
exclusively for conversationsjcomment on the matter be- .. ﬁ
, T

with Bernard L. Barker, a code-(cause it might relate to the -

fendant in the Watergate bug- g:nt.jergate bugging mvestlga_; ! / 2 5TR
Lging case, according to 2 for- By not commeniing, thel
mer White House personaliwnit. House left unanswered 'rn; Washington Pm;t;A 1
se%rg tar t’jx h t1y| the guestions of how Hunt's imes Herald =

, teh en;ep one agf ar“erlkt‘ity official duties could require a The Evening Star (Washington) .__
was the only one in the WaHe) ... n,0ed telephone listing The Sund )

House complex for which bills' 1 "\up o " Ehrlichman’s office e Sunday Star (Washington) __
were sfer;lt to a prlvateKh?;llle—— would approve the arrange- Daily News (New York)

g]:etn(:); e secretary, Kathleen| ,,nic for such phone serv_-l Sunday News (New York)

ice. +

3 ’I\ftxg.? o Chenow tuldb The On June 29, it was reported New York Poat

[ashington Post that by BYe-| it Hunt was associated with The New York Times

1 irtatl;ll’;: ‘gfl?: tg :n \:iode insrhe at least two of the men who The Daily World
¥ Sfina ~f Tahn Thrlishman for were arrested in the break-in The New [Laodar

AFLLILE JE WUILLL Sl JICALRIIGRES awe ‘ A mlaea

payment. Ehrlichman is Presi-l See WATERGATE, Al4, Col. ‘ The Wall Street Journal

The National Observer
People’s World

Date __12/8/72

r.“}"‘ 3 . 1A

Y Ei{'tgd-" Lo AL M M

*“u"-ll' . ' ’

b RERTL) \4/\1‘1 K Moo Qe - ALL INFORMATION CONTAINED
A\ {EREIN IS UNCLASSIFIED
o DATE
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7 eration was conceived by high

in . the
@ !Hunt, according to federal in.
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THE WASHINGTON POST

. CovertPhone Used

WATERGATE, From A1 |/

and alleged bugging of Demo-
erat National Committee head-
quarters at the Watergate

days earlier. At thefd ] L

i
time, & White House spombé___“_a_r__LJ.hsv—r‘gtmnofo ;ﬂct Es
man stressed that Hunt was{he so-called "Plymbers —-was

oily & parttme consultant
whose work involved declagsi-
fication of the Pentagon Pa-
pers and “narcotics intelli-
gence.” )
In addition to being indicted
Watergate bugpging,

vestigators, was an important
figure in a campaign of spying
and disruption against Demo-
eratle presidential candidates.
Investigators have said the op-

White House aides as basic re-
tlection strategy. -
Miss Chenow said the pri-
. vate phone, in use from Au
gust, 1971, to March, 1972, was
intended only for Hunt's ase.
Asked why it was listed in
her name at her Alexandria
address, she said: “That’s a
good question; they appar-
ently wanted it in my name
b.ecause they didn't want any
ties with the White House—
for what reason I don’t know.”
The C&P Telephone Co. of-
ficial! in charge of White
House service confirmed that
he had been asked by adminis-
{ration officials to have thed
phone installed and said that
in his 25-year career in the Ex-
ecutive Mansion he could re-
call ho such arrangement for
anyone else.
Miss Chenow, 25 worked
during 1971 and early 1972 in

- o

poc

%o becams the first person
pszociated  with  the - te

3 spe-

ssigned to ipvestigate govern-

en: Jeaks to the news media.-
Miss Chenow sal e
eam consisted of at least
oung, Liddy, Hunt and Egil
gh, another aide to Ehrt
ichman—and that they refer-
red to themselves as “The
Plumbers” She 2aid: that
Young, for whom she warked
as a personal secretary, made|
regular reports on the team's
investigations to Ehrlichman.
Young has declined to answer
phone calls for a reporter. ]

Asked about the special tele-

phone, Miss Chenow said: {

«That was Mr. Hunt’s phone.
1¢ was put in for me to answer
and take messages for him.”
The phone rang “an average
of once a week, sometimes twa
or three times a week” said
Miss Chenow, and the caller
usually identified himself a3
Bernard Barker. :

«Mr. Barker always called
that phone; he was about th:
only one who ever called,
added Miss Chenow. She way
mong the witnesses wng tes

331 ore the gran ury
at indicted Barket
nd four otler men on
] g

eferring to c;utgoing _cﬂ:\s
by Hunt, Miss Chenow said, "I
rememher him calling Mr.

& basement suite in the Execu.
tive Office Buflding shared by
Hunt and G. Gordon Liddy,
another Watergate defendant,
and David Young, a White
-House ride who, like Hunt and
Liddy, were on the Ehrlich-
man staff, =——0u8—= ..

L U

il

Barker and his (Barker’s) wife
—nobody else” Hunt and
PBarker appeared to be good
friends, she added, because
they “were always chummy”
on the phone, with Huat often

i

saying “How ar
you beerzap ™o -

A ade.

are you?, What

Y d Miss Che-
naw, '{Sﬂgﬁ»mm bave -used

Hunt had placed a call to.™. i,
After-the bills for the phone:
service were mailed to her
home, Miss Chenow continued, ]
she sent them “to John Camp-
bell of the Domestic Council
staff . .. so the White House
would pay them. Apparently it
had been arranged.” = ~T 1
Asked who made the
rangements for installing the-
telephone and the billing pro-
cedure, she said: “Mr. ‘Huat,
Mr. Young apnd Mr. Liddy.
They had talked to Mr. Camp-
bell and he would take care of
L ) .
Campbell, 28, is a member
of the Domestic Council staff
headed by Ehrlichman. While
House staff members say he
fumttions as an office manager
for Ehrlichman. . .
Jack Harrington, the
C&P White House marketing
representative, confirmed the
existance of the telephone and
said: “I can’t understand why
they-did- it . . . .I've never
heard of such an installation
before” - .
According to Miss Chenow,,
either sne not young — who
2 ;member of Ur. He
(] afiona urity
ouncil staff — had any idea
that Hunt or Liddy Inight have
~feen involved_in uUndercover
-])0 l‘[ 3 Oneranons D & |
the Watersate bugging Young
ut twoe and two together,”
sire3aid. N
~qmiiring the period that she
worked with Hunt and Liddy,
Miss Chenow sald, there were
occasional visits and calls on
standard White House ‘tele
phones to either or both of the
men from other Nixon admin-
istration offictals. =~ =~ 7~
Among . them, she said,
were Robert C. Mardian, then
assistant attorney geperal in
charge of internal security

———

the phone to talk to spmebody «..j
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and later political coordinator
the ‘campaign
(Mardlm reportedly directed
the destruction of. lmpnrtxnt
records and documents after
the Watergate break-in); Jeb
Stuart Magruder, at the time
acting manager of ‘the Presi-
dent’s re-election campaign
and one of several persons
who withdrew large sums of
campaifn money from a fund
‘allegedly used to finance pollt-
Jeal spying and disruptions, -
f Also: Robert C. Odle, a fw—
mer White House aide and
Magruder's assistant at the
.Committee for the Re-election
of the President (Odle alleg-
,edly participated >*In- the- de-
istruction of - -records); and
‘Charles W. :Colson, special
counsel -to- President Nixon
and the man on whose recom
‘mendation Hunt was hired
the White House. h

- In. addition,. fnrme.r Attab-
ney General John N. Mitchell
.| talked by phone with Young,
- {said Miss Chenow, adding; T
don't know what .lbout, I
didn't know how often™ . -
| Miss Chenow sald she hld ‘no |
fdea of the purpose of the vis.
its and calls by those persons

ml that at no

ﬂ%’{;ﬂl&ﬂ-’.ﬂlﬂn_@ﬂ__u_lg-
,v ved a

| The former White House|
secretary who now lives in
,_Mllwankee, also said that: - -
} ¥ Many of the teiephonef
tconversations between Hunt, a
'former CIA - operative, and
Barker, a Cuban refugee with
extensive CIA contacts, were
conducted in Spanish-which
Miss Chenow does not under-
stand.”

. "Cohon ;

typed for Hunt and on one
casion Miss. Chenow typed &
;memo from ‘Hunt to Colson--
!me contents-of which she ¢an-
hot remember. {“I couidn’t be
sure 1f he worked with Colson|
but I kilew- they were goad
Iriends," Miss. Chienow_said.

[*. ... Mr. Hunt once_sald his
family wag going to the Col
sons for dinner { gnd) he would
say,’ I have a meeting with Mr.

Colson at . mch-md-such a
time’™) o

ardlan——wWho A denied as-
sociation with the operation
‘known as “The Plumbers”—
i visited ‘Bunt,  Liddy - and
f!‘oung in their basement d—l

l’ & O at Ieast two occasions,

jeetdeallng
with the Pe: nﬁgon

tailed determining if aeeonnh
of their conients, as written
by the Ne-w York Times, were
consistent with what the. .q?

tual documents stated, Misx

‘ot the “staf? of presidential

counsel John Dean and asked

to: accompany him. backsto

Wishington to be interviewed

by Dean and the FBL <% . -~ "

~ o-Dean,“ who ~the ™ Whlte

House has said conducted an

investigation of the Watergatel|
case - for President Nixon,
never questioned her. Instead,
he listened . without taking
notes while two FBI agents in-
terviewed her in the presenpce
rof Young and nnother White
iHouse aide. . ~ » - i -3
- ® The day before ahe‘:p-
peared before the grand jury,
Asslst.ant US. Atterney Eart I,
Sllbert -questioned -her exten-
slvely about’ Colson and asked
‘her at one point “if I thought
Colson was involved” in the
hugﬁng and” how tlosely Mr.
| Hunt worked with Mr. Colson.
—if he did”" She said she
knew

-..® Liddy, following - his "de-
parture frotn the White House
in Décember, 1971, to become
leounsel to the Nixon re-elec
tion committee, would_ return" '
to thekWMt;Eouse about ‘once
a wee] “to S
Concerning | the“’?eu& o
t*Plumbers” assigned to- inve.-
tigate news media leaks, Mias
Chenow said: “For.a while
they were studying ‘State De-
partment leaks, They checked
jembassy cables and (ried to
iput two and two together

AT T L e < T 3 A

about whose the clhlel
went acrou.-"'i’—’
JOST o
34
R T e T e "T -

ing, ‘Your grandfather would

Chenow zaid. Soon, however;]
“they were looking for m
. . +t0 determine how the Pen-
tagon Papers got out™ . A= ]
In sddition to lgoking -for
Ieaks on the Pentagon Papers,
:she said, “The Plumbers”. also
mempted to determine how
syndicated volumnist Tadk AR~
derson had obtalned confiden-
tial White House memos om]
administration policy related
to. the Indo-Pakistani war. ;..
“"‘Miss Chenow, ‘who left the
'White ~House in March “to
tnvel extensively in Europe
[described the origin: of the
term “Plumbers” this way:<.
- “Dav&d Young's motherin.
Iaw or grandmother or some-
body saw in The New York
Times that ‘Krogh and Yonng
m 'Dl'l.lnl on l.em m
lcalled it to his attention, say-

St

-proud of you, working on|
at the White House.
a plumber’ So David:
a sign on the door

id, ‘Plumber: Mr. Young.'
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1 - Hr. Rc Eo Geﬂlalﬂt
l - Mr. E. S. “iller
June 7, 1973
l] -« Mr. R. L. Shackelford
* ,‘l
Mr. Archibeld Cox W
Special Prosecucor
V. 8. Department of Justice P
Washington, D. C. . ;- ~
Dear Kr., Coxs {s A Lot S A ! . A ‘ E!.\.
. N,
N

.

Reference is made'to an uncaptioned memorandum to you >
dated May 31, 1973, from Mr. Carl Eardley. This memorandum }.
summarized the present ongoing investigations being conducted by

" thia Bureau which involved the Watergate incident, Ellsberg case |
and related matters. One such investigation was listed as “The
Alleged Hiring of Pablc Fernandez to Infiltrate the Vietnam
Veterans Against the War."

P PSR

-w&.?m-m (b

Gt

7L,

Pahlo Manuel Fernandez is a prospective Government
. witness in the case involving indictment of certain members of the
. Vietnam Veterans Against the War (VVAW) for violation of Federal
statutes, including conspiracy to riot during the Republican
Raticnal Convention, #iami, August, 1972. The trial in this case
i3 scheduled to ccimence at Geainesville, Florida, on July 17, .1973
Contact with Fernandez was initiated by the FBI on August 11,-1972
4~ . &t which time he was interviewed and furnished certain -
4 hy’ information concerning an approach by the principal defendant in
4\\ the VVAW antiriot case to buy explosives. Fernandez was never
praid by the FBI, and his activities were never directed in any
way by the FBI. The only prior nuntact with Fernandez by the FBIX
~MALEboccurted on June 30, 1972, st w=ich time he was interxrvievwed as a
1t of his relationshnip with cther Cubans known to be involved
JUNS m}xé Watergate incident., Fernandez denied any participation
AR oriknowledge of the wWatergate incident mt admitted treveling
=‘:......--------ir.e—-{m:u-:sh:Lnc_:;ton, p. C., on May 3, 1572, with other Cubens, ircluding
B:,_,w four directly involved in the Wstergate incident, to attend the
Callahan funeral of former F31I Director, J. Edgar: Ei«:u:wer.){J SN
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Mr. Archibald Cox

On May 18, 1973, Fernandez received a subpoena from
the Dade COunty State Attorney's Office which read merely

- o~ R
agtate of Florida vs. Investigation" and was answerable May 22,

1973. On May 23, 1973, Fernandez furnished a signed statement

to the FBI in which he claims the following occurred Guring and
after his interview at the State Attorney's Office. Femandez

was interviewed by a Mr., Dardis, who introduced himself as Chief
Investigator for State Attorney Richard Gerstein. As the interview
began, a stenographer was brought in but immediately dismissed
after which Dardis introduced an individual only as "Mr., Elder.”

L N wu M- —rm am M 8WO Ry | Y TY e | ‘ k‘

rights but merely told he had been :I.nvestiqa*ed by the State
Attorney's Cffice and cleared of any violation of Florida laws.

He wes then interviewed in depth concerning the trip he and other
Cubans made to Washington, D. C., during 1972, at the time of

Mr. Hoover's funeral. Dardis indicated they were trying to
explore local links to the Watergate incident. Femandez advised
that Dardis asked questions mainly concerning the Watergate
incident and Elder began asking questions about Fernandez' contact

wed W ST ULPALT Pa Ao ALA aAmids ik ha had loaan AFfavad
WhkiLdlk LWii% TV AN & GL 'lmluc‘l il l:llal-l.ll& b wilid e HU IIOW WSSl YW L%l Wl

$700 weekly by & Cuban named Eugenio Martinez, convicted Watergate
burglar, to recruit ten men to infiltrate the McGovern
headquarters in Miami, but Fernandez refused because the money
scemed excessive for the simple jobs required and Fermandez
suspected there would be additional requirements. In response

to & question from Elder, Fernandez related his earlier contact
with the VVAW exactly as he had told it to FBI Agents and in
accordance with his expected testimony at trial. He stated he had

been in contact not vﬁly with the FBI but also with Miami Police

Department (PD)} officer Ralph Aguirre. Fetnandez statedg that
during the entire interview he helleved Elder to be snother
"investigator. Upon completion of the interview, Ferncnocez was
instructed not to talk to the press, that he was cleared and should
go home with no worries. Leaving the building he noted a large
group of obvious press personnel gathered in the lobby, and later
that evening read the early edition of the May 23, 1973, "Miami
Herald," daily newspaper published in Miami, Florida. He noticed

ot mede )l a Per wemmrrdesms Dale 1 Aaw wulhhdalh Aabk=dT1ad Laoa mocmbkdnas ha ol
Vil QA vALAE MY LATPVLWOL MY LAVUETL WHAVH UWELVGQALTU VT URTLLIIY T aW
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Nr. Archibald Cox

Just completed and qreatly distorted the facts. For example, the
article claimed that Martinez' job offer was rejected because
Fernandez was already spying on the VVAW for the FBI and the
Miami police, and he did not think he could mix two undercover
missionsy it further stated Fernandez made contact with the

VVAW on instructions of the Miemi PDy it also stated he was
interviewed by Elder subsequent to the interview by Dardis

On May 24, 1973, Fernandez telephonically advised the
FBI that he had been called back to the State Attorney's Office
that day at which time he was offered a job. He was told that
he had been fully investigated and it was felt he could be used
as an investigator in the Cuban field. The offer was made by
Dardis end for amounts of $25 per hour with a maximum of $100
per day. Further articles by Elder in the "Miami Herald" on

.. M’ AL XY ——ad Weus ¥ 14T ——
Hay 26, 1573, and May 27, 1973, titled "Police Informer Offered

Guns to VVAW* and "Informant Told Miami Policeman of FPre-hatergate
Operations," respectively, contained further distortions of the
facts. One quoted Miami Chief of Police Garmire as stating
Fernandez "wag probably a fomenter of problemsa® but denied that
he was a provocateur. Major Adam Klimkowski, Commander, Special
Investigation Unit, Miami PD, was quoted as saying Fernandez
never brought back anything damaging to the veterans on whom he
spied and "in fact, I guess he might make a good defense witness.”

The May 2"] ‘.’?3' article ni-ten\.h-l-nﬂ 0 nnnuny +the 1H\Fr—nne‘lnn that

Fernandez knew of the planned Watergate incident and told the
Miami PD prior to the Watergate incident that Fernandez and the
Cubane had traveled to Washington, D. C., during May, 1972, to
clash with demonstrators at Mr. Hoover's funeral and were
planning a second trip to Washington, D. C.

On May 26, 1973, Major Klinkowski was interviewed and

stated that Elder appeared at Miami PD headquartera on May 25, 1973,
stating he had information that the Miami PD had pertinent Watercgate
lnformation which had heen passed to the FBI. Klimkowski stated
that both Chief Garmire and he talked at length with Elder and

both denied possession of any Watergate informetion. Klimkowski
further stated that he engaged in what he considered "off the
record” ccnveraation with Elder concerning Fernandez and made some

statenents which were obwviously distorted in the subsequent news

-3- .
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hﬁin'l‘. On May 29, 1973, Officer Ralph Agquirre, Miami PD, was

A == - F - F T Be W Ret et WYLE pAR ST VA M M W §  BEaSRs

1nterviewed by the FBI. He outlined his relationship with
Fernandez stating there was no police direction for Fernandez to
infiltrate the VVAW. Aguirre stated he received information from
Fernandez on an irregular basis and on a few occasions gave
Yernandez $10 or $15. He described Fernandez as furnishing
reliable information on Cuban matters but furnishing somewhat
exaggerated information prior to the political conventions, 1972.
Aguirre confirmed that Fernandez told him about the trip to
Washington, D. C., t0 counterdemonstrate at Mr. Hoover's funeral
and also about a possible second trip to Washington, D. C.
{Pernandez has denied telling Aguirre of any possible second trip
to Washington, D. C.). According to Aguirre, at the time, this
information seemed of no importance and Aguirre 4id not reduce

it to writing or further Gdisseminate it. Aguirre agreed that
Elder's articles concerning Fernandez have been badly distorted
and misleading. Aguirre further stated he has been working
undercover on a8 now highly pulll icized Dade County wire tapping
case involving alleged corruption of local judges and elected
officials and felt that the interview of Fernandez by the Dade
County State Attormey (who Aguirre intimated might be involved

in the corruption case) was st least partially intended to
discredit Aguirre's potential testimony during the local wire
tapping trial.

On May 30, 1973, Chief Bernard Garmire, Miami PD, was
interviewed by the FBI and confirmed that he had received
information on May 25. 1973, claiming that Elder had conclusive
evidence that the Miami PD had information concerning the Watergate
incident and that the information had been passed to the FBI and
stopped there. Elder was invited to Garmire's office and supported
his sllegation with the mere fact that Fernandez had told the
Miami PD of his trip to Washington, D. C., for Mr. Hoover's funeral
which was financed by Bernard Barker, convicted Watergate burglar,
and that there might be a second trip to Washington, D. C., in the
future. Elder presumed that the information had been passed by
the Miami PD to the FRI. Chief Garmire then called in Officer
Aguirre, and, with Elder present, Aguirre denied that Fernandez
had told him he was working for Barker and any other knowledge of
the Watergate incident. Aguirre did atate, as reported above, that
Yernandez admitted the trip to Washington, D. C., and a poagible
second trip in the future. Aguirre told Elder he considered the
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information vague and unimportant and d4id not pass this
information on to his own superiors and certainly not to the

FBI. Chief Garmire also was of the opinion that the action taken
by the State Attorney's Office in subpoenaing Fernandez was
designed to discredit the Miami PD because of the above-mentioned

local wire tamning investicarion involuines nolisdniana mAd dradvas
AL LAYy AREY WM waAY S wAWIE LMY WL Y Aily W;&bb\p&ﬂllﬂ' “ll\l o Wy S e

On May 29, 1973, Fernandez advised the FBI that he has o
retained Miami attorney Ellis Rubin, (1972 Republican Party
candidate for Dade County State Attorney who was defeated by
Richard Gerstein). . Rubin planned on May 29, 1973, to file suit
in Federal District Court, Miami, charging the State Attorney's
Office with abuse of the subpoena power and possibly naming reporter

Elder. Fernandez further advised on May 30, 1973, that his
attor‘nev'ﬂ rebuttal of the Elder gtoriecs has heen aired on

numerous local radio and TV stations.

Sincerely yours,
WilliamD. Ruckelshaus

William D. Ruckelghaus
Acting Director

NOTE:

R. L. Shackelford to Mr. E. S. Miller memorandum dated
:./4/-11 and nz?l-innnﬂ "Scott Camil, et al, Antiriot Laws - Conspiracy

g 5 — - T === e

Explosives and Incendiary Devices' summarized completely the
connection between Fernandez and the FBI. Mr. Eardley's

memorandum to Mr. Archibald Cox 5/31/73 indicated one of Bureau's
ongoing investigations related to alleged hiring of Fernandez to
infiltrate the VVAW. Above-mentioned Camil memorandum dated

6/4/73 indicated that all available information concerning Fernandez
would subsequently be furnished separately to Special Prosecutor
Cox. Tis letter furnishes Mr. Cox all pertinent information '
concerning our relationship with Fernardez.
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. THE 6/8/73, EDITION OF THE = MIAMI HERALD® CARRIED w
L ’%s hh N2
G‘PAGE 1-A AN ARTICLE BY ROB ELDER, CAPTIONED “ FLORIDA AGEHCY "‘ 3,

ADHITS RECEIVING VVAW BUG ‘TAPE FROM LADY SPY.™ ARTICLE
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ILLI;%&» CCORDING TO ARTICLE,

(SAID BASULTO VOLUNTEERED TO WORK WITK FDLE LAST SUMMER,

ITIIG Olﬂ' LOIG HAND IHTELLIGEHCE REPORTS.”Z} . /;’;;';,
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S IR SWORN STATEMENT TO DADE COUNTY STATE ATTOR!EY"S =
‘ orncr-:, BASULTO REPORTEDLY CLAIMED SECOND HAND KNOWLEDGE i
©. OF A POSSIBLE PLOT TO ASSASINATE THE DEMOCRATIC VICE = - -

' ESIDENTIAL CANDIDATE, WHO LATER TURNED OUT TO BE THOMAS TR s e

A k'; et nfp'ﬂrwiags
EAGLETOH- SHE CLAINMED UHAT THEY UERE SUPPOSED TO BE LODKIM e

J§5 R VAS GEORGE MC GOVERW S RUNNING MATE." SHE REPORTEDLY SALD
AT THIS POINT IN HER NOTES, SHE WROTE THE uon’n ASSASSINATION -
gyw DREV A QUESTION WARK BESIDE IT. STATE ATTORMEY S OFFICE. .. -
TOLD " MIANI HERALD® BASULTO SAID SHE WAS PRESENT . yev sy

(=] FLIA 02

wult
yYHW Wi

o
. -

NDEZ OFFERED TO SyPF PONS WHICH

o
-
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T r\l AN
in

-
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BAI". ¢ THIS VETERAI REPORTEDLY REPL[ED, HE OM..Y UANT PEACE,:&%H.' ;

P O

JACK KEY. Fm.t nmu, 'IELEPHONICALLY counq_fp:

‘---,‘--:\- i

&g§‘$,5 .J..'}‘g‘ -:
*f?“«?% .'4. 2

v : 'JQ*‘”;-_;' & ¥ !*.
S B)LITICAL couvzmmas.. SHE ORIGIIIALLY oon'mctzn FDLE Dmscmnw‘ Fhasin
L T S R e

A\_REED AND AT TIMES FURNISHED IHFO DIRECTLY TO REED, BUT XEY HAS HER B
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MTHORIZED CONTACT. KEY DESCRIBED BASULYO AS EMOTIONAL AlD AS ;l‘?l 5

mususn BOTH RELIABLE AND UNRELIABLE INFORMATION. SHE WAS. w.t

mm EXPENSES. SHE WEVER TOLD FDLE ANYTHIHG ABOUT ssu&"i

: w::fw_ VOMAN IN VATERGATE."™ SHE DID FURNISH LAST SUMMER ﬂﬂ.f«d_..,%;_..vw
M 'PURPORTED TO BE TAPE OF FERNANDEZ-CAMIL TELEPHONE CONVERSATION “’Wz“

Eos k,ﬂmour CHILEAN EMBASSY, VASHINGTON, BREAK- IN. SHE DID ONCE aaponr‘,ﬂ s
% mr WATERGATE- HOOVER RITES PEOPLE HAD SOMETHING T0 DO VITH THE g

jsnonsmnnor AT THE CHILEAN EMBASSY. THIS INFO SEEMED OF T ’m"”" N

i f:nbﬁﬁ@&?"—.
e """;..Q:.’-r‘: o

SIGNIFICANCE, AND SHE DID NOT MENTION BREAK-I¥ OR BU‘?GLARYQ ‘L e

'\up

"J""‘ ™ KEY SAID WE HAD BEEN INTERVIEVED BY ELDER FOR ABOVE

_JEWTIONED ARTICLE. ELDER SEVERAL TIPES ASKED HIM WHY ME = '~

&»\u\s COVERING FOR FBL, HE TOLD ELDER HE WAS NOT covsnu@ o ",&
- FOR FBle -+ - “

!_Qd

HE RECALLED BEING CONTACTED BY SGT. VINCE OLLER, . .:i

) DADE COUHTY PUBLIC SAFETY DEPARTI"ENT, JUST PRICR TO
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CPoE FLwER U e EY TR
"'.;; OF c/kns PABEG@HAHDEZ TELEPﬂOIICALLY couractm._;g;,ﬂf."fé .
1€ _SAID NE KT BAMELY 1/5/12, AND wAS IN 5 SFREES
mnucr WITH KER UNTIL THE EWD OF Rsmaucu WAT 10 AL muvznix__q_i::%lgfg::_
mEn SHE STOPPED cau.me HIM SHE TOLD FERRANDEZ SHE WAS «-:  iiivupdes
' WORXING FOR FDLE AND WANTED TO XNOW FOR FDLE WHAT CUBAW "'

EXILES WERE PLANNING FOR POLITICAL CONVEHTIOHS.V FERNAHDEZ

il o K ", bk
ur ¢ P S R S L .',- LA R
’ i
by -

w--SID HE "TOOK KER AROUND™ DURING CONVENTIONS AND BROUGKT HER.

-_' _ - T0 CUBAN EXILE MEETINGS. HE DID FURNISK HER COPY OF NIS é..'..:r""""l!% o

P Lo
N ’

§ 5¥ 7 TIAPE RECORDED CONVERSATION WITH SCOTT CAMIL EARLIER SAME . reiii. oo .

: ' %' 5. 'GIBBONS, MIAMI. THIS waS ABOUT 8/13/72. HE FURNISHED
i 41 ?giﬁ“mn COPIES OF HO OTHER TAPES. HE SAID HE NEVER OFFERED WER éz{?**:?gjfﬁ"’*

“A COPY OF THE ITT PAPERS,” REPORTEDLY STOLEN IN CHILEAN F%m
4% ‘EMBASSY BURGLARY. HE SAID ME WAS NO XNOWLEDGE OF EXISTENCE
OF SUCH PAPERS AND HAS WO KNOWLEDGE OF WHO PERPETRATED THIS'

~'_BURGLARY. HE SAID HIS ONLY VVAW CONTACTS UERE HIALEM‘I

DRUGSTORE HEE‘I'IHGS: A HIAHI PD PEETIIG UITH VVAU. OIHER 'Ol-

%r}‘ . o {M . . ‘t\ [ w*z_. - ~-!"=,¢1_¥
ﬂELEGaTE ORGANIZATIONS. IHCLUDING CUBAI EXILE GROUPS. unw« s ot

,,‘

mucz, ,un rwo VISITS 10 HIALEAH REswEnct or ,ALtou foss,
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" FERNANDEZ DENIED FURNISHING BASULTO ANY INFO RE A POSSIBLE

VERIFY WHETHER BASULTO ACTUALLY WORKING FOR FDLE,

THEY NEVER, % & e
YOLD HIM RESULTS OF THIS cxrcx. IF MaDE. ' Sl

‘n‘..,,,,”,«_ v . "L' ‘. - . ':?; i " s r

UIT}I WAV. g

‘-w

“ME SAID HE conrmzn in u-en ascauss sur:: ma ' , 3
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HIAHI INDICES NEGATIVE RE A!GELICA AlGIE" BASULTO 01!
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JACK KEY, AS ABOVE, TO BE CONTACTED 6/11/73, FOR REVIEV or‘

HIS BASULTO FILE. T

L] K Rt P T O -r\m...,-. Ferolon Y ”_.{h._‘,,_, e

. CLIPPING OF ARTICLE BEING FURNISHED BY AIRTﬂ.-
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- in/isas PM WITEL 6/8/73 JvS

"0 acTING BIRECZOR (139-4289)
WFO (139-)66)
FR0M LOUISYALLE €135-121) (P> 3P

/
e,

. JAMES WALTER MC CORD, JR., ET ALj BURGLARY, DEMOCRATIC

g J..doc, 005 wO. . . .

RE WwFO TELETYPE TO BUREAU, ET AL, 6€/7/73. T
- LEE Rd?xqunn, HISEVILLE, XY., FORMER VICE CHAIRMAN OF

Q/ sz sy :
oy ,XFINAHCE C0 T AND A MEMBER OF :

Z_“ﬁ:T“E BUDGET COHNITTEE. ADVISED THAT HE WAS WELL ACQUAINTED :.:%:

C e R O TR

& VITH HUGH . SLOAN, JR., FORMER NIXON CAMPAIGN TREASURER, . "% .. \Ie

- ;‘,

AND SAW HIM MANY TIMES DURING THE CAMPAIGN. HE STATED THAT - ¢

NUNE DID uor' Toxﬁuﬂﬂﬁ* 5

! THAT DID ﬂOT WANT HIM TO BE SO HARD ON HIM,

"F;_: 10 PRESSURE HIM AND THAT HE SHOULD NEVER UNDER ANY c1acunsrauczs"',
END PAGE ONE =~ . ALL INFORMATION CONTAINED tl;
/

HEREIN 1S UNCLASSIFIED
6'7 JUN 12 \973 DATE__4[34(® BYSbm?lJm-gm
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PAGE TWO . _ C oL B

45 139-121 : ,
PERJURE HIMSELF BUT ALWAYS TELL THE TRUTH. HE SAID HE TRIED -

igro 6ET ACROSS THE POINT THAT IT WOULD BE BETTER FOR HIM 70 .~ e
SAY NOTHING THAR TO PERJURE HIMSELF. HE SAID THAT HE DID NOT = ™~ °
RECALL EVER HAVING TOLD SLOAN OUTRIGHT THAT HE SHOULD TAXE -
THE FIFTH AMENDMENT RATHER THAN TESTIFY BUT MAY HAVE GIVEN

Tl
Vi
o

== HIM THIS IMPRESSION FROM HIS MORE OR LESS FATHERLY ADVICE ~IF¥#3

‘ “SINCE HE, NUNN, WAS CONSIDERABLY OLDER THAN SLOAN. e

Cnowalve A Sl

ABOVE INFORMATION OBTAINED FROM NUNN BY SA W. MARVIN .j?'ﬁi?“’““'”
BAKER AND SA JOHN WILSON OLNEY ON NIGHT OF 6/7/73. ic e
, . ) -rqr»r s g 'j’i-ﬁgj.ﬂcg -
. ON 6/8/73, LOUIE UNN, FORMER GOVERNOR OF xzurucxv, R

S~

"WAS INTERVIEWED AT HIS RESIDENCE, 1867 PARKER'S MILL ROAD, - . . -

" LEXINGTON ERE HE 1S RECUPERATING FROM A COMPOUND

FRACTURE OF THE RIGHT LEG SUFFERED IN A BOATING ACCIDENT

" THREE WEEKS AGO. HE ADVISED THAT SOMETIME BETWEEN MAY ABD

. NOVEMBER, 1971, IN RESPONSE TO A TELEPHONE CALL HADE BY HIH
TQ JOHH HITCHELL THEN ATTORNEY GENERAL OF THE U. S., HERBERIE

\%l
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#0 RECEYPTS WER AINED FROM ANY OF THE PARTIES T0 THE

- Rt . : '~“”""i,=."'.,.-*-;'1‘5;.‘-."&_*ﬁ?'§_{:§;.“.;;f”

“"“YRANSACTION NOR WAS THE GOVERNOR ABLE TO STATE PRECISELY

. YHAT DISPOSITION WAS MADE OF THE FUNDS EXECPT THAT THEY UERE

3 TO BE USED IN COHNECTION WITH CAMPAIGN PURPOSES ARD THAT
.' ; .“‘?" ".P

'*"3

RESUMABLY THIS VAS THE CASE. WE ASSUMED THAT THE CAMPAIGH
COHTRIBUTIOH AND DISBURSEMENTS HAD BEEW DISCLOSED BY rns e

:i s 3-:,.;‘._1‘;‘,;{,:}:";"-“". [ap he

EMBERTON STAFF IN ACCORDANCE WITH KE!TUCKY STATE LAH.‘V
.‘:'-‘—«»a ?,r LR . . g‘u,‘,

" FRED KAREM IS CURRENTLY IN WASHINGTON, D. C., EMPLOYEb»gsfagfl""’

AS A WHITE HOUSE AIDE AND FOUST IS BELIEVED TO BE RUNNING . #
lf} .
- l PUBLIC RELATIORS OR ADVERTISING FIRH IN ST, LOUIS HO. -

_ ;.iui_.. .

'¢GHDUCTED PRIOR TO RECEIPI OF WFO TELETYPE oF 6/8/73. % T S
#:5?:,, . CT § e : P ‘?‘ ‘k;’*" *ﬁn‘ «‘J"‘. 7 R b
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> FROM SEATTLE (139-122) 2P

1
|

PN
9

., JAMES WALTER MC CORD, ET AL, BURGLARY OF DEMOCRATIC
. PARTY NATIONAL HEADQUARTERS, €-17-72, 10C. ©03 WFO - =

OR 6-7-73, AN UNKNOWN PERSON WHO REFUSED TO

- IDENTIFY HIMSELF TELEPHONICALLY CONTACTED THE SEATTLE

ﬁ""“&rnca AND ADVISED THAT HE WAS INVOLVED IN AN ILLEGAL ’ .

. BUSINESS WHICH INVOLVED THE PURCHASING OF 6OLD BULLION OUTSIDE
'imTHE UNITED STATES FOR PERSONS IN THE UNITED STATES. APPROXI-

Soaem T T

 WATELY 75 PERCENT OF HIS CLIENTS ARE DOCTORS. o
| CALLER ADVISED HE OBSERVED A PERSON RECENTLY TESTI- '
; FYING BEFORE THE SENATE COMMITTEE ON THE WATERGATE MATTER, ...~
P Iéa‘PERson HAD GIVEN HIM s, 109,535, IN CASH TO. BE_ s

' E'EPOSITED I FOREIGH BANKS. THE CALLER SAID HE CHARGED

-; OF Sll B@B. FOR MAKING THE TRANSACTIOIS AHD HAD DEPO

- N
1 b3 (DA ——LLL INFORNATION GONTAINED
Lo . (CA By IS UNGLASSIFIED
E BT IUN121873 DATE__ ¢l24l%0 BY-SﬁLJ mg@
e } . ’



- *SE 139-122 , . - ,:; ; L
. PAGE w0 ; ' - | d
PURCHASED ous HUNDRED THOUSAND DOLLARS WORTH OF GOLD BULLIOu ?Ej:v.”;
:,'wnxcu IS PLACED IN CORPORATE CUSTODY IN ANOTHER COUNTRY. s

- .

HAVE EACHANGED THE FONEY FOR TRAVELLERS

CHECKS AND HAS POSSESSION OF THE SLIPS WHICH WERE ATTACHED
.<: TO THE TRAVELLERS CHECKS. HE CLAINS TO HAVE DELIVERED THE
RECEIPTS AND CERTIFICATES OF OWNERSHIP TO ONE OF THE PERSONS
" WHO HAD TESTIFIED AT THE WATERGATE HEARINGS. CALLER REFUSED =~ ™7™ ~""
10 IDENTIFY HIMSELF OR GIVE THE NAME OF THE CONTRIBUTOR OF o
THE ONE MILLION ONE HUNDRED THOUSAND DOLLARS UNTIL HE HAD
SOME GUARANTEE OF IMMUNITY FROM PROSECUTION. CALLER APPEARED
-~ TO BE ARTICULATE AND SOUNDED AS THOUGH HE MAY BE A WHITE, . w“

'% SEATTLE, WN, AREA AND WOULD REMAIN HERE UNTIL THE 18TH OF L

JUNE AND THEN ADVISED THAT HE WOULD CALL THE SEATTLE FBI
: w
§-11~-73 IN AN EFFORT TO DETERMINE IF IMMUNITY FOULD BE

ROVIDED IN RETURN FOR THE INFORMATION,
.. _EFFORTS VILL BE MADE TO IDENTIFY THE CALLER IF HE

‘ 'F”*“nzrunus THE CALL. B S S A
LHH FGLLQVS.
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UNITED STATES GOVERNMENT = Mr. Felt
Mr. Baker

Memorandum e Cllan —

Mr, Conrad .
Mr. Gebhardt ..

. . 7 AL Mot

el

" e Pl SLEAL g Ly R
‘:WW“'}‘%% ) 3 . .

Endhprimpd it 0 ey T

TO . Mr, ¥4 DATE: June 8, 1973 . Naaball
M. Miller, E8.
W - Mr. Gebhardt e Soyurs
rpoM. - R, E, - Mr. Lon - Thompeen . —
\ Fo _ A T ur Nooom M. Welters
@, ~ Mr. McGowan Mr. Baise
upject: JAMES WALTER McCORD, JR.; ET AL, . Bormes
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS Mr. Herington

bt

A
D B

i e
v g

Mr. Eardley
This is to advise that Section Chief R. E. Long h&ﬂwz————
and Supervisor Charles Nuzum of the Accounting and Fraud
Section, as well as No. One Man Joseph B. Kelly and
Supervisor Edward J. McDonough of the Civil Rightg Section,
met with Thomas F. McBride, a Staff Assistant of Special
Prosecutor Archibald Cox, at 2:00 P.M. on 6/7/73. In addition
to the afore-mentioned individuals present at this conference
representatives of the Criminal Division of the Department

were in attendance,

. ‘1’!’ .

i b TR IR v
o BTN

Mr., McBride stated at the outset that he wished to
discuss matters emanating from the Watergate investigation,
particularly those concerning funds channeled to the Republican
Party and committees therefrom. The Segretti case was discussed
in detail and McBride was advised that this case was being
fully investigated by the FBI. Of concernment to Mr. McBride :
were the items forwarded to him from the General Accounting ‘J
Office (GAO) concerning political contributions and thereafter ¥
referred to the Department for criminal prosecution. '
Mr, McBride expressed special concernment in this matter and
desired that a representative of the GAO, a representative of
the Department, a representative from his staff, and a Supervisor
of the Bureau meet to discuss the political contributions and
the tracing of these funds in order that a decision may be

reached as to any possible prosecution.

Mr. McBride was advised that the name of a Special
Agent Supervisor would be furnished to him to attend the afore-
mentioned meeting and it is felt that an accountant Supervisor
assigned to the Accounting and Fraud Section should represent

PEE S P e A s

the Bureau at this conference
: REC95

— Z L - A
Special Agent James Dolan of the Accout{t‘?nz an{)hﬁ/\/; QQJM

Section has the necessary requirements to fulfill {ITE™ ==—mewe memmes

L R D 1A WA
BRI R .

] responsibility.

NO JUN 111973
REL:DC ‘ N {1
(5) g CONTINUED - OVER e ‘
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ALL INFORMATIONSS??:’{%IISNED
! EREIN IS UNCLA :
67 JUN 1 2 73 %ATE Clz4lee BY SP2 74Pl J;znfq_nf‘




«

i

e B
ek s S, Y Ty
.
.

A 20

-

Memorandum to Mr. Gebhardt
Re: JAMES WALTER McCORD, JR.; ET AL.

ACTION: It is recommended that Supervisor James Dolan be
designated to attend this conference at the Special Prosecutor's
Conference as he is an accountant and can adequately handle the
accounting of the funds based upon political contributions,
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_*'7 MARCH AND APRIL
PAGE ONE

s i A N

o (OPOMMUNICATIONS secrion.

%ﬁ?;jf-saa PM IMMEDIATE 6-8-73 DMS . e

t1 . 10 i/;%TING DIRECTOR (139-4889) e
€139-
PHILADELPHIA (139-115)

. JAMES YALTER MC CORD, JR., ETAL; BURGLARY DEMOCRATIC NATIONAL
COMMITTIFEE HEADQUARTERS, WASHINGTON, D. C., 6~17-72, 10C,

RE WFO TEL TO BUREAU,
CONTACT MADE WITH LEHIGH VALLEY COOPERATIVE FARMERS, INC.,"

o+ ALLENTOWN, PA., 6-8-73, BUT RICHARD L., ALLISON, PRESIDENT, VAS

‘f NOT IMMEDIATELY AVAILABLE AND IS OUT OF THE AREA.
.SEGRETARY INDICATED SHE DID NOT XKNOW HIS WHEREABOUTS.

END
é?JUN 12 1973
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ALL INFORMATION CONTAINED
HEREIN IS UNCLASSIFIED

§-7-73.DATE__G13al% _BY 3PaJen{pms
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PERSONAL - *@“

SECRETARY

LATER ADVISED SHE CONTACTED ALLISON BY PHONE AND HE CLAIMED

EARLIEST AVAILABLE DATE FOR INTERVIEW IS AFTERNOON, 6-15-73, 2?7 1
Eaui LJJ'

SHE HAS’REQUESTED TO CONTACT ALLISON AND IHPRESS U

NIGHT, 6-7-73, REGARDING THIS MATTER.
ESS hu §-1- 13 *1?’

h"" it

rE

BY SON SINCE STORY SURFACED IN P

ALLI

THREE CHECKS PAID BY CO-0OP OTALLING 532 909 Iﬁ T

1972, 10 LEEE;&?I FRAN

ot O

LN X

M,y L A
LERR L

Ui

THIS WAS SN
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réx'

s
P A

ARROLL TO OBTAIN APPEARANGE ™
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% PAGE TwO .

.. OF VICE PRESIDENT AGNEW AT CO-OP*S ANNUAL DINNER THIS YEARC1973)

“* IN LANCASTER, PA., AND WAS NOT CONTRIBUTION TO CAMPAIGN FUND OF
PRESIDENT NIXON, THE PAYMENTS WERE TERMED "HONORARIUMS™ FOR

. SPEAKERS AND ALSO ALLEGEDLY PAID FOR APPEARANCE OF SECRETARY OF . .osm ..
AGRICULTURE BUTZ AND UNDER SECRETARY CAMPBELL AT THE 4-28-72

. “‘.

ANNUAL CO-OP MEETING IN nowNINGquU. PA. AGNEW HAD BEEN SCHEDULED ~y ...

AS SPEAKER IN 1572 AND HAD TO CANCEL AT LAST MOMENT,

e

par

e -
Eﬁ?iﬁf ALLISON IS QUOTED AS SAYING CARROLL MAY HAVE MADE up THE % "R
‘#+- DIFFERENCE OUT OF HIS OWN POCXET AS CARROLL “"WOULD WANT TO RErnIl-ﬁgﬂ-

&% .. VALUED CLIENT", ALLISON SAID CARROLL IS PAID MONTHLY RETAINER. w.::
1&’@« S
T ALLISON SAID AGNEW ATTENDED THE 1973 MEETING IN LAMCASTER

A
“BECAUSE HE HAD PROMISED HE WOULD, TO MAXE UP FOR THE 1972 «v%ﬁwﬁ@

S

CANCELLATION™ AND BECAUSE THE HONORARIUM HAD BEEN PAID. ALLISOI ol

i3

NIt b

’igsstrne' " THEY WERE DRAWN IN MARCH AND APRIL 1972, tHE’ Flnsr
}*ron $2,000; THE SECOND FOR $5,800;
u3 ALL ON CO-OP CHECKS AND MADE OUT TO ke
\As REQUESTED THE PAYMENTS THAT WAY. NO EXACT DATE OF CHECKS GIVEN.

$>£xcspr THAT THE $25,008 CHECK WAS AFTER 4-7-72. THE rugzs cnspxs

T TOTALLING $32,008, WERE ALLEGEDLY AUTHORIZED BY THE CO-0P® s Bonan‘;

! fgfﬁy END PAGE TwO
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UDGET FOR THE 1972 MEETING. ACCORDINE =
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ITH VHOM CARROLL DEAL

>
A
v

ARRAGING FOR AGNEW, BUTZ AND CAMPBELL TO SPEAK. HE SAID "IT 1S
T0 CARROLL TO EXPLAIN WHY HE GAVE IT ($50,888) AND HOw™. ALLISON

CLAIMED THE PUBLICITY ABOUT THE $58,80¢ CONTRIBUTION BY THE CO-OP
IS A “BUM RaP"., - e

THE ARTICLE STATES FRANK CARROLL SAID ON 6-7-73, HE HAD

P

RECEIVED ABOUT $35,0888 FROM THE CO-OP BUT PAID $58,088 TO THE
vgs.- COMMITTEE TO RE-ELECT THE PRESIDENT (CRP) AND KEPT THE FULL AMOUNT « -

e e
;. CONCEALED FROM THE CO-OP. HE SAID THE CO-OP SENT HIM A CKECK FOR  ijla

" ABOUT $35,208 EARLY IN 1572 10 COVER AlLL THE EXPENSES OF ARRANGING A

L] = L

A DINNER MEETING IN APRIL 1972, AND THAT HIS RECORDS WERE 1N - ﬁég%;

ALLENTOWN, PA. HE SAID THERE VAS "REPEAT INSISTENCE® FROM CRP FOR
A $58,800 HONORARIUM AND HE AGREED TO PAY THE FULL AMOUNT, MAKING

UP THE DIFFERENCE OUT OF HIS OWN FUNDS. HE SAID THE HOHORARIU!.W

o “*fﬁif‘
"EXTRA nonsv ro'if} CRP, EXCEPT IT DID NOT COME FROM THE CO-OP,,%¢ '



"7 AFTERNOON. HE SAID THE CRP REQUESTED THE PAYMENT IN CASH BUT HE
““ COULD NOT RECALL WHO MADE THE REQUEST. CARROLL AGREED TO MAKE THE

. ..--L‘;--r.u, A ..:».__-,.-,f..k___(\.j"_...“‘.__. . : : : '»=)
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139-115

~ -THIS. I AM STILL TRYING TO PUT THIS WHOLE THING TOGETHER.” I
CARROLL SAID IN THE MONTK PRIOR TO BUTZ' SPEECH HE MET TWICE /5 /,

AT THE CRP OFFICE WITH J. CURTIS RGE AND SPOXE ON THE PHONE :
WITH HERGE AND SEVERAL OTHER OFFICIALS, WHOSE NAMES HE COULD NOT
RECALL. “SOMEWHERE ALONG THE LINE THE $50,208 FIGURE WAS MENTIONED

DEfsf SR o 5§ oY LY haw

AS AN HONORARIUM; IT MUST HAVE COME FROM THEM, BECAUSE WE KNEW WE

DID NOT HAVE THAT MUCH IN THE BUDGET". e e i et LR
CARROLL SAID AT ABOUT THREE P.M, 4/28/72, HE LEARNED FROH B

“.lCRP THAT AGNEW HAD CANCELLED AND CARROLL PRESSED HERGE FOR ANOTHER

 « e
r 1

fal - EC.
v nal e

L AN

$50,000 PAYMENT BUT WAS UNABLE TO PROVIDE THE FUNDS THAT AFTERNOGI‘%?”
AND HERGE AGREED TO SCHEDULE BUTZ FOR THE SPEEJH THAT NIGHT. THE :

FOLLOWING MONDAY, HERGE SENT SOMEONE TO CARROLL'S OFFICE TO PICK
UP THE MONEY. AS TO WHETHER IT VAS IN ONE HUNDRED DOLLAR BILLS,
i CARROLL SAID =I DON'T THINK IT WAS. IT WAS PROBABLY IN TEN'S AND :

A R Ll

Eifirwzltxss OR SOMETHING LIKE THAT". HE VAS NOT ABLE TO Paovxns ruf,;;1¥¢_
+". FOLL $58,08008 AT THAT TIME BUT SUPPLIED THE BALANCE IN cnsn ar a LﬁTER

E ATE. HE WAS NOT ABLE TO SAY WHO
END OF qun

A ¥
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o
R
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“KED UP THE CASH.
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PAGE FIVE -
“ 139-115 e
L% **" CARROLL SAID "I WANT TO MAKE IT Ei&IRELY CLEAR THAT THE SPEAKERS

TNty T

“ THEMSELVES KNEW OF NONE OF THESE NEGOTIATIONS FOR THEIR APPEARANCE,
AND TO THE BEST OF MY KNOWLEDGE THEY DIDN'T UNTIL THEY READ ABOUT .

s

IT IN THE NEWSPAPERS". .

ot

ARTICLE STATES HERGE INTERVIEWED BY PHONE 6/7/73, AND HE ;é?; ;9-
¥ ‘-1"': v
CONFIRMED TALKING SEVERAL TIMES WITH CARROLL IR EARLY 1572 AND CRP s
SUBSEQUENTLY RECEIVED $50,000 CONTRIBUTION FROM CARROLL. ™ALL I

‘ ‘e» roA .- ',5‘4‘;5' "‘,,n'... 2
1 ﬁg §J,§ i3

-J-ei-r
L \ !

4 ﬁh KNOW IS THAT WE DID RECEIVE AN ANONYMOUS CONTRIBUTION; IT WAS NOT . ...
%+ GRATITUDE FOR HAVING SECRETARY BUTZ AT OUR DINNER, THE FIRST THING aﬂ?'
" s'r"""ﬂ- e

WE KNEW ABOUT IT WAS WHEN WE LEARNED THAT THOSE PEOPLE WERE PREPARED

TO MAKE A SUBSTANTIAL CONTRIBUTIO& FOR AN OUTSTANDING SPEAKER.™ ey’

KERGE SAID WE LEARNED THIS FROM HERBERT PORTET}ND "WE ALERTED : fi;;g

NIOR OFFICIALS OF THE CAMPAIGN, MR. MITCHELL AND HR. MAGRUDER;"-“”?ff’
. su.*y?
:rusv IHSTRUCTED EVERY STEP OF ruz uav' HERGE SA1D rHE Iusrnuc-

]

AND DELIVER IT To CAMPAfQE,TREASURER, HUGH SLOAN. "THAT WAS HHAT j»;
_WAS DONE, IT WAS JUST ANOTHER CONTRIBUTION SO FAR AS VE VERE ;'¢ ey

e
£ . i - 2 ; . . é._,“#

| 14§§coucsnuzn' HERGE SAID "NO, WE DIDN'T KNOW IT WAS TO BE IN CASH".5Zf.:
'7.'!'_(;, e

" END OF FIVE
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CHECKING ACCOUNTS USED BY THE CO-0P TO MAKE THE TW0 ALLEGED $25,008
: EE
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PAGE SIX . "
139-115 i N

IR =T s lh e

WFO NOTE THE STATEMENT OF CARROLL THAT HE MADE UP THE
DIFFERENCE BETWEEN WHAT HE RECEIVED FROM THE CO-0P AND WHAT HE

TO CRP OUT OF HIS OWN FUNDS. IF CARROLL RE-INTERVIEWED, QUESTION ...

Teve ki
HIM AS TO THE THREE CHECKS TOTALLING $32,88 AND THE IDENTITY OF .

FLCRALN

PAYMENTS TO HIM,

VIEW ALLISON AT THE EARLIEST POSSIBLE DATE.
END
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T { EEOERI EUREA OF INVESTIGATION _ -
< I3 “OMMUNICATIONS SECTION - M:. Fel
N M:. Boker
; "3 ( P y 0 e C ) Mz, Callghom
P %C - ot UG lemd
el & rd ‘ ] _ &cﬁad
=X - . e Mr. K!
TELE&[#E R e
»EE 2 i M. Morsholl ___
IR 4 : M. Miler, £5.
ez L : Coee M. Sopors _
- £7% NR 23 SF CODE J Mz Thempeon _
< ¥:f ] Mr Woltery
1 bind - - Tela. Roomn _____
b 5l 1355an mesn‘r}? 73 KCKX A i
eI . - - ] Mo Bames
go2q 10 ACTING DARECTOR (135-4889) b J// Y vvinte |
e : ‘ Mr. Horingion ___ |
oS s.L WFO 39-166) W M. Commy . |
s R R Mr. Minx ____ __}
e B f : - Mr. Eordiey . ||
ESET ROM: SaM FRANCISCO (139-142) 1P o, Forter i
f . - O 1
€ihd  JAMES WALTER MC CORD, JR., ET AL; BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL _
£27&  COMITTEE KEADQUARTERS, WASHINGTON, D.C., 6-17-72; 10C, 00
RE WFO TELS TO BUREAU 6-7-73 AND &6-8-73, ;
i?'i!‘ INVESTIGATION SAN FRANCISCO DETERMINED ADDRESS GIVEN BY f" ;“ﬂ“‘”
o4 £¢ - DOUGLAS L. 'HALLETT OF P.0. 30X 217, ROSS, CALIFORNIA, LISTED 10" '@
% £ ST. JOHN'S EPISCOPAL CHURCH, 14 LAGUNITAS ROAD, ROSS, CALIFORNIA, =
TELEPHONE 456- 1102, RECTOR HAROLD HALLETT. HAROLD HALLETT -2
E i  ADVISED DOUGLAS L. HALLETT IS HIS .SON AND IS CURRENTLY EMPLOYED
3 ‘i{? . . N . tene v
e IN THE CIVIL RIGHTS DIVISION, DEPARTMENT OF JUSTICE, WASHINGTON, &
'x.‘.}n ..:_ i ‘
] B - DP.C. MR. HALLETT UNABLE TO FURNISH HOME ADDRESS QR PHONE NUMBER . TSI
% =.,_r_?5*5£'é;‘am ADVISED ALL CONTACTS WITH HIS SON ARE MADE ruaousu’géz.h{/
% 7o Agn '“"’“'?$
A3 ki ;‘ : . o i
s b MENT OF JUSTICE. 10 JUN 11 1973

WFO AT WASHINGTON, LOCATE ARD INTERVIEH DOUGLAS L. HALLE.II._.....__,
" t.,;u,b T

QUESTED IN RETEL. NO FURTHER INVESTIGATION REMAINING SAN ° “r

ASR

mnnczsco DIVISION AND ALL PREVIOUS INVESTIGATION REPORTED.
AM COPIES TO CINCINNATI, LOS ANGELES, LOUISVILLE, AND MIAMI. T

-
-
o v W T

-:
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it

ALL INFORMATION CONTAINED

HEREIN S CLASSIFIED
DATE BY§£A Tapliem!

e s

R Ce IPT OF WFO TELETYPE DATED S-8-173.

o O JUN1281 1

I;\NESTIGATION CONDUCTED BY SF DIVISION WAS COMPLETED _PRIOR :TO :

o
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FBI '
Date: 6/8/73 H

CODE i
ransmit the following in (Type T plaimient o7 codey —1;
1
Via _TELETYPE URGENT 3
(Priority} i

T0: ACTING DIRECTOR, FBI (139-4089) BUREAU BY MESSENGER

FROM: SAC, WFQ (139-166) P
JAMES HAI..TEROK.‘ CORD, JR., ETAL; BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL
COMMITIEE HEADQUARTERS, WDC, 6/17/72. 10C O0O0:WFO
RE WFO TEL TO BUREAU TODAY.
INFORMATION RECEIVED FROM BUREAU TODAY REGARDING HOLDING

INVESTIGATION IN ABEYANCE, PASSED ON TO AUSA EARL SILBERT THIS

AFTERNOON.

,h__

- (‘.,,..;' ":-ﬂ

To Juﬁl; ggza e

ALL INFORMATION CONTAINED
HEREIN IS UNCLASSIFIED

DATE__ Gf24l20  BYSPa v Naulgmg
Approved: q}/[ /% Sent M Per

ecml Agent in Charge U.5.Government Printing Office: 1972 — 455-574
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FBI

‘\-"'r:?,’) ;w:; - Date: 6/8/73 : i
EE v
o CODE
ransmi__t the 'fvollowinq in {Type in plaintext or code!
TELETYPE - URGENT BUREAU BY MESSENGER

{Prionity)

TO: ACTING DIRECTOR, FBI (139-4089) & SAC, LOS ANGELES (139-306)
FRON: SAC, WEQ, (139-166) P

JAMES WALTER MC CORD, JR., ETAL; BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL
|COMMITTEE HEADQUARTERS, WDC, 10C. 00:WFO
RE WFO TEL TO BUREAU 6/7/73.

AUSA EARL SILBERT REQUESTS LOS ANGRKES OBTAIN ALL PERTINENT

\

RECORDS AT NEWPORTER INN, RE C GREGOR FOR PERIOD

—

=i N
4,5,6 Or 7, 1972. FURNISH IDENTITY OF PERSON TO WHOM SUBPOENA ° -

SHOULD BE DIRECTED.

ALL mmmu'rxon CONTAINED .
HEREIN IS UNCLASSIFIED
DATE _ L:i_?.m_e__ Erﬂiy;___

R A % A'.;_...';..'!‘ 7
S . Approved: Sent M Per -

Special Agegft in Charge U.S.Government Printing Office: 1972 — 455.574
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0181226 An URGENT 6-8-73 SMa - . .o-
R 0 ACTING DIRECTOR (139-4889)

- WASHINGTON FIELD (139-166)

l'-f¢n$FROH LOS Al

< ‘- ?f]f"*.i“f

> £ C., 10C, 00: WASHINGTON FIELD. & -

LR “%1; IR IR R RS YA et e
.‘-tﬁ) .

.
Wy

II
i

= ': , - * 'l"i:- Tty AR Tty :I', "‘—_-,'- l,w A':'. T
,,‘/8/73. o . _.f" v ," 1 v- ?’5: - -
. C PR L .
N Wy L :f PSR R el “"ﬁ% oy ¥

- SUBPOENA FOR ALL PERTINEHT RECORDS AT NEHPORIER Iﬂﬂ, -
.
»;“,IEHPORT BEACH, CALIFORHIA. RE CLARK HC GREGOR FOR PERIOB

e BERR iy .

© ALL INFORMATION CONTAINED
" HEREIN IS ONCLASSIFIED
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UNITED STATES GOVERNMENT Poit

Memorandum e —

w F wew s W u W

Mr. Felt paTe.  6/28/72 Cremetad

1 - Mr. Bates Soyars
1 - Mr. Bolz Yalters ——
SUBJECT: JAMES WALTER McCORD, Jr., etal Me. Kinlay

MITRMAT ink ¥ fa¥ale) m‘rﬂ DADMYY P —
DUI\-UJ...IAI\.!. UL‘ UI.‘JJ.VI.U\.,M v r©'Aavl 1 fis. Hierwig

HEADQUARTERS o Nomen —
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

FROM C. W. Batevkya 1 - Mr. Felt :iol:;.'l.!._

A+ 1D.EN v »mn tadoer QAN andral ~AF TITEYY Anallad ITa gmiAd
L3 Ll JV e Ml LLRIAY, v NAUNARCL UL w r'v Cdiicl. T odi\ld

in tracing telephone calls of Martinez and Barker, one of these was (\, 5

e, L " . .

K ’ s Aty d T - S5E M s W
i o vr Ty LRy ¥ g WTE e Ty R Lo Db 8 it N )y . -
=T ,"-.‘,";3 R '.‘,.“‘,"‘_waj,... g,n._"_\ FISENE L) oh 2 A ] = A ‘:,‘: R
by 2 gk e PO i NN )

traced to the Committee to Reelect the President. Investigation
disclosed this number went to Mr. Gordon Liddy of the Committee.

Il]'l;‘f\ Aﬁ"awm{ncﬂ" +"I'=E "r\f"“r‘if‘i:ﬂ‘ "ﬂ r‘J:\f\'HnA A rl II 7w withaA 1o ha I!":HJ'D
YV AW WULCLUL LHINLIECE LILLD LML YLIUQL A9 JguUY sc uUl uUll .I..IJ.\-I“’ WIS I.D ua.uu.u.l

financial matters for the Committee and is supposed to be a former
Bureau Supervisor.

0
20 (A
g

- ‘.,-‘“; ”

to talk to tte Agents or to be interviewed. Kunkel tat s ledy &
description is very close to that of the unknown subject third man who
was in a meeting at the Playboy Club in Miami with Hunt and Bauman

and was alsg in a meeting with the same individuals at the “nu-—Adnmﬂ

eting same individual

Hotel in Washington, D. C. ALL INFORMATION CONTAINED
KERTY 1 VIRt ATQIRIED oY~y

ACTION: VHERE SHOYH OTHERWISE

I have called for the personnel file and intend to make copies
of any photographs so they may be viewed by Bauman in an effort to
identify the unsub.

A quick perusal of his personnel file shows he resigned .
9/4/62 while assigned as a supervisor of the Crime Records Division.
He has been active in Republican politics in New York and on 1/14/70

his service record was prepared for transmittal to CI_A__ 2 >) ..'xl
e
& \"/ Q
%y, [ 27 - 427 - |
CWB:mpd (4) ) ~
M ' 18 JUN 111973 /
- Ll24\%0 1 :.tﬁr/
£ CLASS. & EXT. BYS ;w,lg_n! W

PEASOK-FCIM II, 1-2.4. 2

7 ]"') [ -
53JuNg3gr Cﬁi‘z‘imgihﬁl
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UNITED STATES GOVERNMENT ¢ Nokr

v Memorandum T

Campbell ____

To . Mr. Felt pate: June 28, 1972 gcf'g“‘“—
Dalbey _

1 - Mr. Bates Mitlee B3,

FROM : (C. W. Batesv)k/ 1 - Mr. Bolz ——
oo hom

WBJECT: JAMES WALTER MC CORD, JR.; i g

ET AL. M. Nowmss

BURGLARY OF DEMOCRATIC
PARTY HEADQUARTERS Q/*
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

I told Petersen that Wong's name had come up in this in connection
with a meeting with McCord, but that the name Ralph True didn't mean
anything to me.

Petersen said this was probably one of the many rumors going
around the town t he passed it on to me for my information.

A1fWong's official title is Special Agent in Charge - Technical
Services Division, U._S. Secret- Serv;-cew oom 23, Executive Office Building.

ACTION: For information. )5 / 32_4/)(7« Q_Q Q:

CWB:mcw (3) “*'ﬂ : 18 JUN 11 1973

ALL INFORMATION CONTAINED
CLARSIEIER TyoEpT

HEPEIN IS U
WHERE SHOWN OTHERW!SE,

3

—_p

By M T——é WM A TONAGTIAL
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- ‘ ALL INFORMATION CONTAINED ’ "

HEREIN 1S UNCLASSIFIED EXCEPT
~ WHERE SHOWN _OTHERWISE.

R — e te—

el CONFIDETIA! —
© Mr. Felt

Mr. Mohr
Mr. Rosen

June 28, 1972 o B

% .. i 2 B O Mr. Callahan
-~ G £ T f7‘ e Mr. Campbell ___

TO THE DIRECTOR: ~ - . ¢ . Q Mr. Casper
\-_Qf___;’._—‘/ “ " Mr. Cleveland ___
RE: BURGLARY OF DEMOCRATIC Mr Conrad

NATIONAL HEADQUARTERS :r. Dalbey
r. Marshall -\_
. Miller, E.S. _ . ( :
r

Mr. Kinley
. Armstrong ___
Herwig
. Neenan

Would you like for me to call

Mr. Mitchell and make arrangements (Z k{
for these interviews ? L ‘_/ Q, R
LBEC 97 / y / |

Also, would you like Bates and

me to be available a few minutes befoyg 1973

- 2:30 so that you can be briefed on JUN 11
developments during the day ?

MARK FELT f
WMF; cn‘/cuss &E{T BY / 6 [")ﬁ

Enc. ! ppasos-¥CIN II, 1-2.472

bz of el - cu,wwmi I
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RECOMMENDED INTERVIEWS AT COMMITTEE TO REELECT THE PRESIDENT
1701 PENNSYLVANIA AVENUE, N, W,, WASHINGTON, D. C.
CONCERNING THE FOLLOWING

,....m_.,,
Y

"'WM* Y
A6 S P g

._3%;; s
Wit :"‘i\mméﬁf Siky

(1) Who recommended/recruited James Walter McCord, Jr., for
Chief of Security?

(2) ¥What were McCord's duties and who did he report to, or
was responsible to?

(3) How did McCord's job as Chief of Security tie-in, or did it,
with his duties regarding recruiting individuals for the
security squad assigned to guard the Mitchell family? Also,

did the Committee pay the salaries of persons on the

Mitchell family security guard? (Note: Alfred C. Baldwin,
former FBI Agent, identified as being in the Howard Johnson
Motel durlng the period 5/5/72 - 6/17/72 This motel is

located across from the Watergate location of the Democratic
Party headquarters. Baldwin is also known to have been assigned

to guarding of Martha Mitchell in April, 1972.)

(4) Determine the Committee's knowledge of a bank account opened
by McCord at National Savings and Trust, Washington, D. C.,
in the name of '"Dedicated Friends For a Better America"
showing McCord as Chairman. This account was opened in
February, 1972 and closed in April, 1972 and $90,000 passed

fhrnno‘h it dnving this perio

Wi AS G J-vu-

(5) To whom did McCord report concerning transactions in the
foregoing account and what was use made of such funds,
namely, were they for McCord's use 1in connection with his
security responsibilities,

(6) Determine identity of any similar accounts which McCord may
have opened.

(7) Who did McCord recruit to assist him in the work of the
Committee,

(8) Determine the Committee's knowledge of and/or contacts made
with the Committee by Alfred C. Baldwin (known to have tele-
phonically contacted the Committee from Connecticut on
6/19/72, following 6/17/72, arrest of subjects); Everette
Howard Hunt; Kenneth Dahlberg; and Michael Douglas Caddy.

(Note Hunt's White House file has notation 3/298/72, Hunt
could be more effective at "1701." Committee's address is
1701 Pennsylvania Avenue, N. W., and according to Charles

DLt TN I Ta

. ..‘-\_J‘\"'v A S o
e K T A e e

Colson 3/29/72, is last date Hunt employed by White House.)
Glaalye A /
CLASS. & EXT. BYSPy1AMidm (9mS _ f) Y
FEASOK-FCIM 11, 1-2.4.2 & / 3 g () ?7 -~

DA:E OF REVIEW _ Llaglad s
mcmsm , E-dmt::s::z..;-;:,
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In December, 1969 - January, 1970, we conducted a
Special Inquiry concerning Dahlberg at the request of the
White House. Dahlberg is a prominent Republican fund raiser.

2 et - Y L LA,
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_BANK ACCOUNTS FOR JAMES WALTER MCCORD, JR.

Maryland National Bank, Baltimore, Maryland, advis! !!! .

James Walter McCord, Jr., and his wife Ruth, maintain a
checking account at the College Park, Maryland, branch of
this bank. McCord Associates also maintains a checking
account at this same bank.

On 6/21/72, a subpoena was served on the Maryland
National Bank to produce the records of the foregoing accounts.
It is expected these records will be produced for review and
analyses by our Washington Field Office on 6/26/72,

On 6/23/72, it was determined that James Walter
McCord, Jr., as Chairman, opened an account at the National
Savings and Trust, washington, D. C., in the name of "Dedicated

e an s am W e o v = mmae

:x..u::nua LUL a DCLLEI l'\.llle.[.l.bd W-I..Lll a -?D,UUU UEPUSL\- -I.H J.'CU-I.UG..I.’,
1972. This account was closed with a $3,000 withdrawal in
April, 1972. Preliminary review of this account discloses
approximately $90,000 was moved through this account during

the period it was open.

A subpoena for the production of the records of this
account on 6/27/72, to the Federal Grand Jury, Washington, D. C.,
has been issued. o

HUNT-MC CORD ANCILLARY EQUIPMENT

William D. McCuin, doing business as SIC, Inc.,
Havertown, Pennsylvania, sold to James McCord doing business as
McCord Associates, Inc., Rockville, Maryland, 4 Kelcom-3
transceivers serial numbers 4940, 4961, 4971 and 4900 with other
equipment which was invoiced by Bell and Howell Communication
Company (the manufacturer) 5/30/72. Transceivers 4971 and 4900

were seized as evidence on 6/17/72 at the crime scene in
Democratic Party National Headquarters. Ancillary equipment for
the transceivers and other equipment identical to items purchased
by McCord from McCuin was recovered from Hunt's former office

in the Executive Office Building. o

are
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One of the principal accounts of the Mullen Compan

is General Foods Cor tion 93‘
y was the Genera

oods employee assigned as liaison to Robert M. Mullen and Company.
Subsequently both Mullen and General Foods "found Caddy's
performance to be unacceptable™ and he was released from his
position with General Foods. He then joined the law firm he
is nrpqpnf}v with, Mr. Bennett said he knows Faddv and Hunt

== ¥ | = — e a R A g -—we satw TheasS Seala 2522 S

have retalned a personal relationship as Caddy has called
Mullen Company to speak to Hunt.C.

FUNDS ﬁVAILABLE TO SUBJECTS

BANK ACCOUNT FOR BERNARD L. BA;RBR

Investigation has determined that subject Bernard L.
Barker in name of Barker Associates (a real estate business)
maintains an account at the Republic National Bank, Miami,
Florida. On 6/22/72, a review of bank microfilm records of
this account disclosed that Barker on 4/24/72, deposited
four checks dated 4/4/72 totallng $89 000 drawn on the

]
| - TN o Hror d omam V32 down - L

Daliu -LllLt:L!ldb.LUHdJ., l'.'ll:J'EJ.bU ALY » MUX.LDG' G.J.J. Hd]ﬂu&g W
Sr. Manuel Ogarrio with the drawer's signature illegible.
On 5/8/72, Barker received cash for these checks totaling
$89,000, including $10,000 in new $100 bills,

- ——nmm—e———eeet N —

A\
—‘

In addition to the foregoing checks, Barker on 4/21/72 "
at the Republic National Bank cashed a cashiers check dated
4/10/72, drawn on the First Bank and Trust Company of Boca Raton,
Florida, in the amount of $25,000. The check was payable to
Kenneth H. Dahlberg, a wealthy winter resident of Boca Raton, who
is presently re51d1ng in Wayzata, Minnesota. Dahlberg to date

Looeceed oo A — = —_— e Lyt

has refused to be interviewed conCér‘ﬁing this matter.
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With further regard to Hunt it is kno at the

time of subjects' arrest on 6/17/72, Hunt was employed by the

Robert R. Mullen and Company, 1700 Pennsylvania Avenue, N. W.,

Washlngton, D. C., haV1ng joined this company following his
ﬂ‘l'

In addition, investigation has established that Hunt

in December 1971 - January, 1972, using White House note er
and iﬁimiiiﬁss of Robert R. Mullen and Comp::miI &Bl

ccording to uman, Hunt to im he was formi
security group to promote security standards of Republican
Party. Bauman believed Hunt's security program consisted of
the prevention of political espionage against the Republican
Party, employee screening and security of files. C

Michael Douglas Caddy is the Washington, D. C., lawyer
(firm - Gall, Lane, Powell and Kilcullen} who gratultously
showed up at the Metropolitan Police Department precinct where
subjects were taken after being arrested at the burglary scene,
and claimed to represent subjects. Miami has developed
information from telephone records that telephone calls were
made on 6/17/72 {(burglary was discovered early A.M. that date)
and 6/18/72, from Barker's residence in Miami to Caddy's law
firm and to Caddy's residence. Mrs. Barker advised Miami that
she made these calls to Caddy.

Robert P. Bennett, President, Robert R, Mullen and i
Compan b‘
advised in about 1970, he was considering purchase
Mullen company from Mr., Mullen. Mullen arranged a luncheon
meeting to discuss details of the purchase and Caddy and Hunt
appeared at the meeting with Mr. Mullen who explained Caddy
and Hunt had expressed a desire to purchase a portion of the
stock in the Mullen Company. C.

]
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FREEL O » ‘
UNITED STATES GOVERNMENT . e Foit

r. Baker . _
Mr. Callahan .
Memorandum i Calle—
Mr. Comrad

4 M. Gebhardt
Mr Jebhardz1/<kr DATE: June 6, 1973 rape w4
* ?7’ P e Mr. MarshaliJ 9
1 - Mr. Felt . Soyars ﬁs‘ —

- Ir. e . Soyars
R. E, Longaeyf/ 1 - Mr, Gebhardt :m —
1 - Mr. Long Tele. Roow

1 - Mr. Nuzum Vr. Baise

JAMES WALTER McCORD, JR., ET AL, 1 - Mr, T. J. Smith kD=
BURGLARY OF DEMOCRATIC M. Herington ____
PARTY HEADQUARTERS Mr. Commy

INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS i Fode
Wrs. I

Reference is made to the 5/25/73, memorandum
W. M. Felt to Gebhardt, captioned "Inventory of material (::4/
taken from Mr. Gray's office 4/27/73, upon his resignation"
which identifies five groups of items taken from Mr. Gray's
office upon his resignation and instructs appropriate
disposition be made of these items. It was further instructed
that T. J. Smith be advised of the final disposition of eachwf:)”?

item or group of items, wly‘ By
1' o
Item No. 2 is described as a black notebook” dﬂpq‘

containing a history of the burglary of Democratic Party
National Headquarters; a 6/28/72, memorandum C. W, Bates"
to Mr. Felt, captioned "James Walter McCord, Jr., et al., etc., ‘
relating to a telephone call from Assistant Attorney General
Henry E. Peterson; a 6/28/72, memorandum C. W. Bates to — 139-ysg45,
Mr. Felt, captioned "James Walter McCord, Jr., et al., etc."” 12
concerning a telephone call from SAC Kunkel; an informal note
dated 6/28/72 from W. M. Felt to the Acting Director,- rsq dorq q
captioned "Burglary of Democratic National Headquarters,™ 2
with a f&&%—page informal writeup on the Watergate burgla‘?q’”
and four pages of Xerox copies of Mexican checks; and a lis
of recommended interviews at the Committee to elect the (5

(fg - s e S

el 2285 12d

President.

RECOMMENDATION: That the attached material be permanently
retained in the substantive case file captioned "James Walter
McCord, Jr., et al.; Burglary at Democratic Party Headquarters;
Interception of Communications,” Bufilel39-4089. T

Mg«ﬂm e m&% /37107 e 28

204N

and 11&
]39..4089 J » 73/ /
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ik 3 i% "'-',-'*"j:' . %he following inves
£ »%(WDC), was conducted by SAs EDWARD R.~
" :-WALADEZ 3 ‘ T s

T ‘ o . B SR ST SRV AN ey = 4 555‘
« ..r"%_ X L P - . N i . -, . -ﬁ‘ .,.)‘} ‘.'4'“7 s...‘ .
k] b .,

<
e -~ -
.

Ag y.eat - ... On June 19, 1972, JOSEPH A. RAFFERTY, SR., Law #3010
<X ~-. Pirm of Rafferty, Trimble, Payne, Pechachek, and Doyle, - A e A
-7 Suite 206, Southern Building, 1425 E Street, K.¥W., wDC,: .. ,.,1:;

. . CoL ": e

%c%2 - furnished the following information: _ T
ﬁ}g,{rr._ _: S .' .. ¢ . . - ‘ R . .‘ ‘: -
e %, Mr. RAPFERTY indicated that his son, JOSEPH'4, i

..’ . RAFFERFY, JR., who i3 also & member of his law firm,. VI3

‘311 *” ‘nad been engaged to represent BERNARD BARKER, EUGENIO R. 5 5.2 =
7.3 T'UUTMARTINEZ, FRANK STURGYS, VIRGILIO R. GONZALES, and JAMES _, .5 -l . -
4. -377 WALTER McCORD, in connection with their arrest by the . "5 *. .~
.. o . Metropolitan Police Department {MPD), WDC, on June 17, = =™ -

et % - 31972, at WDC, on charges of Burglary. Mr. RAFFERTY .~ o < N#
3#7 % v 'advised that none of those individuals had ever been ® & w3 ¥eés=i. .
“#¥....ellent of his firm.. He stated that he was unfamiliar ~~¥ F,=g g~
4 % - _with the case and could provide the interviewing Agents <+ ~..; .
i w5t with no specific information in regard to how his firm oo d. .
,_‘»kgm}; ; :*pad come to represent the named individuals, -~ -

"
3

e L A
oo ‘m"’g;‘o“fi,'r‘-_"_: :

- - ) ‘ S S-S e S S
sat GRS : He indicated that to his knowledge "his son, JOSEPH ' °
S A. RAFFERTY, JR., had recelved a phone call approximately . - .
~<4& °_ %:00 a,m. on June 17, 1972, in regard to defense of the >
v i~ named individuals. During the course of this interview, .7 ..
%’ . -Mr, RAFFERTY referred on several occasions to the ®six™ ... .
el e .~ -defendants who had been arrested by the MPD in connection.. R
“oF . yith a burglary at the Watergate Hotel in WDC. -He advised ;.1
3 ~that he believed a sixth ‘¢ndividual had been apprehended viag .l
};;;j;;.:._*by the MPD on the morning of June 19, 1972 and charged yithggﬁiﬁ.;
FoTga involvement in the same burglary, Mr.. RAFFERTY hs_m;a‘b}a,?m-é;g;j
AR provide the identity of that individual and furthep S« R i
~:A%3 * indicated that he had recelved this information while - S92
z é.;;g:g.’f '~ 1stening to a radio broadcast that morning.  Hé stated’ .» &it:.
‘.t " that 1t was his belief that his son would -represent all . Lgg«.. .
Te#y . 81x individuals. Mr. RAFFERTY also indicated that he was "< : -

v

s
)

»

T g'f?""’;‘;"*‘not familiar with an attorney named CADDY or that indivi-
¥4 a7 r- dual's connection with defense of the above named defen-~ :"¢%

oo R M s . PR
- .;.!"7‘- T dant“ P L R K s ar i PR A "‘L&;i-”‘ﬁ{i“h‘:‘ﬁ-ﬁl kgt L
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Ry "on June 19, 1972 JOSEPH A. mm JR. advim N
T el L that he had been retained to represent the rivt individuals , " -
.-+ -+ . named above, who had been arrested by the MPD, WDC, on the .." -".
">~ .. - morning of 5une 17, 1972, and charged with a burglary which e

nau WCU.I'I'B“ Ib Ivllc IBDBI‘SEBC note;, R o e, RAPFLINIY 1NIQLl~ . e
C cated that he had entered the case after receiving a phone - - ‘
“-¥ % - -call on the morning of June 17, 1972, about 4:00 a.m. from ¥
. DOUGLAS CADDY, a fellow attorney from WDC. At Mr. CADDY's -~..; .

- request he had agreed to undertake defense of those indivi- -~ _
duals arrested in connection with that incident. NMr. RAFFERTY ' i
&« .. stated that he had requested the defendants not to furnish .. . .- .

any information to law enforcement agencies in connection s

T . with their 1nvest15ation or the alleged 1ne1dent. . ST e
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‘The foll.owing mvutlgltlon at lhahingtun,

- SEA mem= - s — -.A..ﬁ_-v-

-nseﬁ&mtdb&smmmmmvm

,*:6'\-",‘

On June 20 1972, Mr. rmx SHADLE!. Cenersl ™'~ "i—‘
mger. Mtﬂt m mt‘l. DI.IPG“: Citde. m’h’ngtm. s * ";-—‘, "&
D.C., made available hotel registration records for the .
DuPont Plaza Hotel for the months of April through June, .=
1972, A review of those records falled to reflect that '5;-*.':- ]
anyone using the names: BERNARD L., BARKER, -or YIRGILID -
R. GONZALES, JAMES WALTER McCORD, EUGENIO ROLANDO i‘ﬁi‘d‘?ﬂ"ﬁ"z .
Y. CREAGA, Aiid FRANK ANTHONY FIORINI, eR. thelr known al!a_su. -
has been a guest at the hotel during the noted;period. ,
Reviev of the described records also reflected no entry
for guests using the following names: iiALBERIU LAl
ONELIO De JUAN, ARMANDO ACOSTA, JOSE A]MEAH. BENJAMAN -"*i‘*'-f’%e;"?; U
ACOSTA, MANUEL GARCIA, JOSE VALDEZ, RAMON HERNANDRZ, .. .« x° “&7, - S
ARTURO GARCIA, RAMON m. J. GRARADA, JOSE le. oo TR et
andc. VALDE. PR B L T ¢ o

‘
“%
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The following imestigation at Washington. B C
m conducted by SA mrmm J HASBR

3 o - N -
-~ N < - d\-- I

. ' - United States Government records, reviewed by Lo o
' Special Agent of the FBI on June 21, 1972, disclose that =
FRANK ANTHORY STURGIS was last issued Passport J-256016
~=". ~ __ at Washington, D.C., on February 29, 1968, for proposed * .
. L < .- travel to Venezuela, Colombia, and Bolivin for ten days on e
™= business. In his application he stated that he planned to .:%~
o depart from Miami about March 7 (1968), by alr. M expected
T " to take another trip abroad within the year. This passport ™’

> i--q- *‘i T

"V 7" was valid for threé years' travel to all countries except *™*** .
o Cuba, mainland China, North Korea and North Vietnan.
"% -* operation of law Effective August 26, 1968, the validity of
U this passport vas automatically extended to !’ebruary 29, .
T e, . SRR
» . . R . . oL RN _'.‘wn-e g

S 'rhis individunl stated that he vas born on Deeenber 9,
T 1924, at Norfolk, Virginia. As evidence of citizenship, he .-
7.7 presented Passport C-302437 "issued on June 7, 1962. He gave -
- his permanent residence and mailing address as 2515 N.W. 1221\:!
ivioe Street, Mlami, Florida. He listed his father as ANCELO . Jh.-" ,
ey ?(surname not given) born at Norfolk, Virginia, and his ¥ .
~¥7* = ° mother as MARY VONA, born at Portland, Maine. He stated tha.t'
-~ «"*.* he was last married tn 1961 (1) to JANET STURGIS, born in Ohio 5.
= . _ on Jenuary 29 (1), marriage not terminated. In the event of ., r

%%, . death or accident, he requested that his wife be notified gt A
B e the home address.’ s ?%

: ‘.’ . - ' 0 - . .~‘ .,_.' '..," - 3._-.‘:?1.;3 :?’“":

. o - ) ] ;r‘ ‘iﬁ
f . - . SR : :‘ t - . _’v,»‘ }f )l ‘I;;

1 by« R B i 57 - -E cT y
. T R ALL INFORMATION CONTAINED -}
e el % Ly mbuiof ¢ HEREIN IS UNCLASSIFIED .

DATE
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AR | " JAMES VALTER MC CORD, JR. PR

o= The following lmestigation at Fashington, D c.. -
SR w0 was ' conducted by SA KENNETH J. HASER: -, PR _-:..?*:-,« L ot
- YT . T I . .
R Ohifted States Government records, reviewed by a- -,
+*" +. Special Agent of the FBI, on June 21, 1972, disclose that ) R
wrn o JAMBES WALTER MC CORD, JR., was last issued Offfecial Passport
-, .. .Y-482297 at Washington, D.C,, on October 31, 1966, as a ..
. 7 government employee proceeding abroad on official business. .
-i" " He did not furnish any travel plans in his application dated ST
«+m. - . OCtober 26, 1966, at Washington, D.C,,But a form appended « “¢%" i
- to the application indicated that he was proceeding to . O -.—J-,,_.E_
e Europe on November B, 1966, and would return on December 8, .%. °.
o

1966, no visas being required. This passport was valid for ..
s """, three years' travel to all countries except Albania, Cuba, . =+
.. . . . snd those portions of China, Korea and Vietnam under = - . - :
,.," . communist control. By operation of law effective August 26 £ AT

©7 .. 1968, the validity of this passport vas .utomaticnl.ly ax-. f _*f' e
o ._Vtended to October 31, 1971, . . o gL AT a‘.“ﬁ ,ifr‘-f

C L - 'fhis lnd:lvidual stated t‘bat he was born on Jlnuary 26
L T 1924, at Vaurika Oklahoma, and the file contains & copy of hls
LT e birth certificate 1isting his name as WALTER MC CORD, JR, He. > -
gave his permanent residence in 1966 as 6801 Floyd Avenue, ‘< - e
% .. «~ Springfield, Virginia, and arranged to pick up the passport -
. o in Washington, In the event of death oy.accident, he requested .
‘that Mrs. S. RUTH MC CORD, his wife, be notiffed at the home ;= f

{4, 7 address. He has listed his father as JAMES W. MC CORD, tom‘*—fiv

s xgs 5 at Waldron, Arkansas, on December 17, 1883, ‘and his lother uﬁf

e . MARJORIE LEE WELCH, born at Coleman, Texas, on March 9, .

Fn777 1907, He stated that he was last married on May 30, 1948 to _

,{p-%r -+ . .SARAH RUTH MC CORD, born at Lamesa. Texns, on April 17; 1927{' ;' -

R Sees LT Lnrriage pot ternimted “ T
v

. -‘_‘
e . . . . 5

A
REER _ . } Ny R R’.& i
- 7¥ _.MC CORD was first issued Special Passport 39738 atgyw l

Fashington, D. C.. on Septenber 15 1954 for proposed travol';},i, .o

- 7
.a-&‘

AL mromné?n cog;ngE% c ]: LT TR ) S T
 WHERE SHOWN QTHERWISE, _ kmucos-sonu 11, %’i’z—"%—“ s

,"‘; ,...._...._--—‘»_‘:J#.
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- He was next lssued S
Washington, D.C., on November 1.61

“valid for two years. His per
Floyd Avenae, Springfield, ‘Virginia “SMhiys
at Washington, D.T., on March 8,"9,9_1 SLATHE

L5

1962, at which time he was plamnin f#ﬂ

" for London, England,
R .-.3 business, = itth return én Apri} ﬁ
) at the same time revalidatedz X0

abroad for two years a® a ¢ivi
. of the Army on official lmsimau.ﬁet
‘OCtober 4, 1961, at Washington,” D4
-"'to depart about October S 1961,4& h
- valid for three years. His' pepnqne
i 5701 FIOYd Avenue, Springfleld fui 4
‘g»plication vas supported by .a
_’?‘October 4, 1961, issued by ‘the
,y-questhg issuance of an ofﬂeta‘l,
- GS-15, valid for all countries .
station. No specifie count;-iegﬁ
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The following description appeared in his file:

Height:
Hair:

Eyes:
Occupation:

o e -t . gk b ol e

S feet 11 inches

Brown ' 'Vf_m'f;'

Brown P .
Government employee, .
executive officer.
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EUGENIO ROLANDO MARTINEZ

The following investigation at Washington, D.C,,
was conducted by SA KENNETH J. HASER:

United States Government records, reviewed by a

Special Agent of the FBI, on June 19, 1972, disclose that
EUGENTIO ROLANDO MARTINEZ was issued Passport B-1160339 at
Miaml, Florida, on June 8, 1971, for proposed pleasure
travel for two weeks to Santo Dominno Dominican Republie,
In his application dated June 4, 1971 at Miami, he stated
his intention to depart by air about June 15, 1971, and
expected to take another trip abroad within the year. This

passport was valid for five years' travel to all countries

except Cuba, North Korea, and North Vietnam.

Under passport regulations this individual may use
this passport for lawful travel within the period of its
validity whenever and as often as desired without further
notification to the Department of State or other government
agency. The Passport Office does not receive information as

to whether or when a passport is used for foreign travel.

MARTINEZ stated that he was born on July 8, 1922,
at Artemisa, Pinar del Rio, Cuba, ard exhibited Certificate
of Raturalization 9386026 issued at Miami on July 8, 1970, ~
He gave his permanent residence and mailing address as 4044
No, Meridian Avenue, Miami Beach, Florida, home telephone
305-531-1344, business telephone 305-643-1710. In the
event of death or accident, he requested that JANE MARTINEZ,
his wife, be notified at the home address. He listed his _.

parents as COSME MARTINEZ and CLARA CAREAGA, born in Cuba
in Sanrpmhnr 1897 and January, 1997 ranmnriun‘!v hath nat

- A S we R e e man - -_— - SRAFA W salaeana g S~ PR v e A Ve ] ) W wen AT

United States citizens. BHe stated that he was last married
on November b, 1959, to JEAN WALTON, borm at New York City on
April 15, 1930, marriage not terminated.

ALL INFORMATION CONTAINED
HEREIN 1S UNCLASSIFIED

mursA. inml At

o
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Height-

Hair:

Eyes:

- Oecupation:
Social Security
Account Number:

267-66-4854

‘ !

’ 'S‘feet s!; inches

Real estate ulesmn "“"* ‘-?:’

‘,‘;:;. . ..?-f_._ 173,,
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. :1‘: - . “‘ ks Daote of lrenicrlMMM
49 - Mr. CARLO J. WEAL, Manager, Front Desk, Watergate notel.

" 2650 Virginia Avenue, N.W., telephone 965-2300 pursuant to

a subpoena duces tecum served on June 19, 1972, provided

pertinent records from his file from which the attached photo-
stat copies are made.

[

lrm—uey

ALL INFORMATION CONTAINED
HEREIN IS UNCLASSIFIED ~

o DAT.  Gualte BYM&L&Q_ *
9'4 - < g T .

s T
"‘ . ‘&v- “'-E\f\%‘; = ';: -
Py 4 ’leh - [ Y - wavnm 4 &M - £ R
inhrvu-rld o-“?_!l_ﬂl £ o _Waghington, B.L. flila ¢ WEV LJ"‘&_" ;j S
y 3

AND JOHN T. GULLEY HWJ:vim 6/20/72 °,

by Date dictated

This document contains nelther recommendotions nor contlusions of the FBI, # 15 the proparny of the FBi and i looned 1o your agency;
it and its cantents are no! to be distributed oviside your agency,
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L Mr. NEAL advised there were no records maintained of
any incoming telephone calls. If any long-distance outgolng
calls were made there would be charges which would appear on

the félde. The absence of such charges would mean no long-
distance calls were placed from the assigned rooms or eharged

to these rooms. There are no records kept as to description of
vehicles {n the garage. Anyone may park, receive a preforated
numbered ticket, a copy maintained by the parking attendant, and

reclaim his ecar merely by presenting the stub. ghg;ggg'!gglg

be made to a room by the customer shouing his room key. .

Charges made by the health club would be by the customer
showing the room key.

Restaurant charges are made by the customer showing his
key and signing the echeck. These checks are forwarded to the fmnt

Aaalr A wlansa am~s uni-- an tha falda tharn matuumwnad A tha mast
USSR BV p‘--“ ERSVUALLIF YAl bll“ bW AV L LIIWEL YU RWUESLMELU BV i AP

accounting office.
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- l'ho !oll.o\dng !nfomtl.on was obtatned on
at %%*i‘w"i. $.C, (WC), by SAs RARVEY W, m ;m X
GUI.LI! fm- reviev d ﬂm, Supcriot Ooutt: o ¥ 'ip

: 4:”""!0\::1: tue 34120-72 h t.bc Rame of nux"

d Rme 17, 1972, for Surglary II, on Complaint 31“3!;‘
_ 4$50,000.00 with stipulation CAKTER z;.mn
mxfreleasadonbond Caumt!mmdmtﬂ -

LW l‘b L n"' ’
- R f:t:‘*" I"» ‘.
"E" ..@u

T 1917, me, last horm address of 5229 Northwest !‘ourth

hse Mlami, ‘where resides with wife. - BAKER 1lists employment as -

Sk for last 11 to 12 years as 8 buyer and seller of real éstatl. ,
Edocation is listed as two years of Civil huheerln;
ls ltgned FLLEN l. snnznsrzm. Jum 17, 1972.

- .
.-._ \ -~
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nnd describes him as white male, five feet elcvcn l:i'_";'

*fc;"‘m 209 pounds, black hair, brown eyes with a ame inch: -7* "
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.. The following background information obtained from i
ball agency report:

EDWARD MARTIN, true name, bops October 9, 1918,
residing at 7 Wender Court, Rockville, Maryland, for the last
five years. MARTIN lists employment as security consultant and
Tetired Govermmentyservice with CIA. The bail raport signed by
PETER D. ROBINSON.
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| A subpoena was served on Mr. CARLO J. NEAL, _
Office Manager, Wate atc Hotel, 2650 Virginia Avenue, ¢
Washington, D.C. (Illég

Qthnm ardorad £hs aradia wotion of al

wasnesede
D SN W W r-

= WY B W

1
pertaining to guest registration since Jamuary 1, 1972, listing
employment with Ameritus, Incorporated, on June 23, 1972, at
10:00 a.m. in the Federal Grand Jury Section, WDC.

ALL INFORMATION CONTAI
HEREIN IS UNCLASSIF]C]EIDNED

gk DATE _ Glaa\ke  BYs &3!5
s B

Imoruewta bﬁr ‘,19/72 at 'a mton| h-c-

i "HARVEY W. JAMES
by ARD JOHN T. GULLEY HiJ:v)im

Date diciated

This documaent contoins neither recommendations nor conclusions of the FBL R is the proparty of the FBL und ks loaned te your agency:
it and its contents are not lo be distcibuted culside your agenty.



. L7
BURGLARY AT DEMOCRATIC PARTY o
. NATIONAL HEADQUARTERS )
JUNE 17, 1972 , -
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS o
CONTENTS
- Page
Burglary and Arrests 1
Evidence 2-3
FBl Laboratory Report 4-6 .
Metropolitan Police Evidence Report 7-18
FBI Jurisdiction 19
Federal Grand Jury 20
Howard Johnson Motel 21-22
Tracing of $100 Bills 23
. Tracing of Prefix "F" Bills 7 24
Tracing of Prefix "C" Bills 25
Analyses of Bank Accounts 26
James Walter McCord, Jr. , 27
Bernard L. Barker 28
Travel Miami to Washington, P, C. 29
- Travel Juoe 16, 1972 29
Q Travel May 22-30, 1972 29
Travel May 3, 1972 3 -
Break-ins Democratic Party Facilities 30
Photographic Equipment - 31-32 - -
Background of Individuals Involved 33
Bernard Leon Barker 34
Virgirlo R. Gonzales 35
James Walter McCord, Jr. 36-37
Eugenio Rolando Ilart'l nez 38
Frank Anthony Sturgis (Fiorini) 39-40
Kenneth Harry Dahlberg 41
Alfred C, Baldwin, III 42
Everette Howard Hunt, Jr. 43
Michael Douglas Caddy 44
Automobiles ] , 45 . .
Direction of Investigation - : , 46 . preen
. « g
. ? . u "E
o CLASS. & EIT BYSP & Itnl AmS -
REASON-FCIM II, 1-2.4.2 3.3
DATE OF REVIEW gh"'\ﬁ"'_

ALL INFORMAT!ON CONTAINED ‘
HEREIN 1S UNCLASSIFIEN FXCEPT /3‘7' L\(O;‘q: le(

WHERE SHOWN OTHERWISE.




Q

L
BURGLARY AND ARREST
Era R R Tty
5. ": ) *,;_ .
. At approximately 2:30 A.M. on 6-17-72, security "“% ..
guard Frank Wills, Watergate Apartments, 2600 Virginia " «*%f
Avenue, N.W., Washington, D. C. (WDC), notified the Metro-' . %™

politan Police Department (MPD) that he discovered tape Fm o
around two doors in offices located at the above address on

the sixth floor which is occupied by the Democratic Party
National Headquarters (DPNH). Wills reported that on an earlier
security check, he had removed the tape not knowing that an
apparent burglary was in process. On a second tour when he
again saw the tape, he immediately returned to his post

and alerted MPD. Seven MPD officers responded and apprehended
subjects in an executive conference room area of DPNH. Those
arrested were armed with personal size canisters of Mace

and had in their possession burglary tools, electronic and
photographic equipment, and were wearing surgical type

plastic gloves. They offered no resistance and after being
searched, were taken to MPD Second District Headgquarters for
processing.

-

The preliminary investigation disclosed subjects appar-
ently entered the building complex through a basement door and
utilized lock picks to gain entry into DPNH. Four ceiling tiles, a
telephone jack and an air conditioner cover had been removed
from the executive secretary conference room. An MPD officer
advised he determined from the security guard that an unidenti-
fied white male, no further description known, was standing
near him when MPD responded to his call, After overhearing
MPD conversation concerning arrest of subjects, this unknown
person, ?Ossibly the look out, departed the area and was not
seen again.

e

All subjects refused interview, refused to state for whom
they work, from where they came, or their purpose for being
in the building. These subjects were charged at Second District
Headquarters by MPD with burglary, Section 1801, Title 22, District
of Columbia Code, and all were held on $50,000 bond except for T
McCord, a Rockville, Maryland, resident, whose bond was $}g3000.%¢k
P S A
Oon 6- 23—72, a hearing to release subjects on bond wasg "
held. McCord was released after McCord Associates posted $3,000 .
(10 percent) cash, All others were remanded to District of e
Columbia Jail in lieu of their bond. The Judge ordered McCord
to maintain daily contact with the bail agency and to remain in’
the WDC area. It is noted that columnist Jack Anderson appeared:% ;
as a witness for subJect Sturgis offering to allow Sturgis to;
reside in Anderson's home until this matter is disposed of.™3 * 5&
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EVIDENCE _
!:?" [ iy
. e
' Pursuant to issuance of search warrants for roomsﬁggﬁ“
at the Watergate Hotel occupied by the subjects, Avis fgaﬁf
Rent A Car rented in the name of B. L. Barker, and L i

searches conducted incidental to the arrests, the following
items of interest were seized:

Obtained at the crime scene:

From the offices of the Democratic Party National
Headquarters, two Bell and Howell transceivers (walkie-talkies)
serial numbers 4900 and 497] were taken. Also, three black
plastic microphones (transmitters), a grey Realistic AM -

UHF Jet Stream mini receiver, six Allied alkaline D batteries,
& Matthey - Doret electronic transitorized 17 jewel wristwatch,
39 rolls of Kodak Tri-X 135-36 black and white negative film,
two Minolta 35 mm. cameras, and a roll of black tape were
seized by the Metropolitan Police Department (MPD).

Cbtained from the subjects at the time of arrest:

Thirteen new $100 bills were found in possession of the
subjects together with various personal items, lock picking
devices, and other burglary tools. R

Obtained from the rooms searched at the Watergate
Hotel:

From Room 214, along with other currency of varying
denominations, 32 $100 bills were seized and serial numbers of
these bills followed an orderly pattern and corresponded with the
serial numbers of the biils found on the person of the subjects
as noted above. Also seized was one roll of Tri-X Minox film,
Numerous latent fingerprints were developed on several items
in the room.

Prom Room 314:

PR I

(.U
@&ﬂ
2¥ .

s

An Eastern Airlines ticket from Hiami, Florida, to
. Washington, D. C., and return, serial number 281531189 isgsued °
6-12-72, by Roy Katon's Tamiami Tours, Miami, Florida, was B
seized. Numerous latent fingerprints were developed and burglary '
and locksmlth tools recovered. L e

i ST B e

<, Lfal Three address books containing numerous names and 5}
addresses were also found in the rooms. Two were located in ¥

a brief case of Martinez and one with the personal effects -
of Barker.

G

3 Pl iy o
Egiiifl ifd‘s— !

v . Dtiat S

D AT T TR R i e e T R U T T o T O R A T T e T A L e e

a



E L -.1
{#%..  geveral maps of the Washington, D. C., Maryland,
Virginia, Delaware and West Virginia areas were found and

nunerous latent fingerprints developed.

The United States Attorney's Office has requested
MPD to turn over all physical evidence not already in FBI

nogsecgsion in connection with this matter to FRY Wachinaton

L e e e am - - - e m arw TrER et mmang e

Field Office for Laboratory and latent fingerprint examinations.

The two transceivers recovered have been traced by
serial number to William D. McCuin doing business as SIC, Inc.,
Havertown, Pennsylvania (representative of Bell and Howell
Communications Company) who sold the above items together with
other similar equipment to subject McCord on 5-30-72. McCord
told McCuin the equipment was for use at Reelect Nixon Head-

cquarters at Washington. D. C.. and at the Miami Reach Rez_n_xhli'ag

o ——— Tim e samasg mwas § O § Emanw

Convention for security personnel

Following are the results of FBI Laboratory examinations
and the Metropolitan Police Evidence Report.

L

Y N
2 A,
e ya =

b ]
,—'g ¥ :“&Jiﬁ'"
. iy .
- ‘._-3 i, %'&'\-‘*t
La' ¥ -

I T T B TR T T R T Y T T e e T T YW TR I M T N R A T TR A T T R T T o T



i S s
n:r’o*rr )
of the
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X

. fcﬁh liG 6 . -
o i pate: §/26/72
ve: SAC, Washington Field | o m./m,. {39_4039 _
ne: BERNARD L, BARKER ET AL; tob. No.  E-1428-HY .
WATERGATE AFARTMENTS; ’
WASHINGTON, D. C.,
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS,
MIDEM - MIREY, 6/17/72
sPeclmensb recelved §_17-72.
Ql and Q2 Two Bell & Howell transceivers
Q3, Q4, and Q5 Three miniature radio transmitters (telephone type)
Q6 One Realistic AM-VHF radio receiver R
Q7 Two "twist tie" wires with nails attached T
Q8 - _ One plastic box with a metal back, six D-cell batteries
r and one miniature radio transmitier with microphone
. attached _ : :
Q9 h One electronic wristwatch
@  Resvlts of Examination: T R T
h l "v-v;r; ¥

Q! is a Bell and Howell, battery-powered, portable radio
transceiver in a leather carrying case, Model 247BX, serial
number 4900, This unit is a two- channel transcelver Chanrnel One
transmits on 156, 2600 megahertz (MHz) and receives on 161. 9725 MHz.
Channel Two transmits and receives on 161.8175 MHz, The
manufacturer quotes the following specifications for Model 247BX:

R.F. Power Out - 1 watt at 14 volts DC. : -
Battery life - one 8-hour day, 10% duty cycle, - T
P Frequency coverage - 148 to 174 megahertz -

Q2 is a Bell and Howell, battery—powered, portable transcewer
in a leather carrying case, Model 247BX serial number 4971, This ]
unit has the same physical and electrical characteristics as Ql . Q&,{” L
: Q3, Q4, and Q5 are miniature radio tranqmﬁ:tprs apprommately
-t 11/2" long bv 1" wide by 1/2" high. The radio circuit components are
S encased in a black epoxy—h‘ne material. Three small wires protrude - :
_from cach transmitter. Two wires protrude from one end and serve to

e s o PR S e e g - g i o e e e,y g g e e e SO L e TR A et 1 7 7
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e 8 1/4" by 2 3/8'" by 4 3/4". Two typewritten labels on the front read: St‘t‘%
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connect the transmitter in series with one wire of a teiephone line. "P*‘:E‘-*"" o
One of these wires is terminated with a small alligator clip made s
by the Muelier Co., Cleveland, Ohio. The second wire has no _ ;
terminal clip but has solder on the end where the insulation has ST
been removed. S &

The third wire protrudes from the opposite end of the
transmltter and is approximately 20" long and serves as a rad1atmg
antenns,

Q3, when connected in series with the ""tip" side of a test

- telephone line, transmitted the voices on the line to a radio receiver

tuned to a frequency of approximately 114. 7 MHz. e
Q4 is the same as Q3 except the Operatmg frequency is j

10.3 MHz. _ I

[
!

Q5 is the same as Q3 except the operating frequency is
approximately 110.7 MHz and one component is damaged. Q3, Q4,
and Q5 are designed primarily to transmit telephone conversations
to a receiver within range of the transmitter. : i

Q6 is a Realistic #206 AM-VHF battery-powered radio e
receiver. It measures approximately 2 13/16" wide by 1 3/8' deep - - .i:--wénilié-

and 4 3/8" high. This receiver is made in Japan and sold by Allied .2
Radio Shack, a division of Tandy Corporation. The unit is RS 2

operational on frequencies 540 to 1600 kilohertz and 108 to 135 MHz,

Q7 consists of two-""twist tie' wires. The two wires are
connected together by twisting and the two ends each have a small
nail attached.

Q8 consists of a white plastic box with a metal back. Stamped s
on the metal back are the words: '"Trine Mfg. Co." The box measures .jf.

"ARI Smoke Detector" and "Fire Eqp. Do Not Move." Included in Q8 ~* f%\'

were six Allied, alkaline bafteries, size I) 11/2 volt DC. When tested . .

on a Simpson'battery tester two of the batteries tested ""weak' and four - “wisg

tested "good." Four of the batteries were wired in series when received. **

. . The remaining two batteries have solder on each end and one has a short - 4
length of wire similar to that used to connect the four batteries in series.'

This suggests the six batteries could have been wired in series to form

a 9-volt supply.

Page 2
E-1428-HY
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Q8 also coptained one miniature radio transmitter with
microphone. When 4 9-volt battery was properly attached to the
transmitter, voices in the area of the microphone were transmitted
on a frequency of approximately 110.13 MHz and could be received
by radio receiver, Q6.

Two of ,t1/1e components used in the construction of this
transmitter are capacitors manufactured by Vitramon Inc. ,
Bridgeport, Connecticut,

Q9 is a Matthey-Doret, electronic wristwatch. At the
time of examination the watch was running. The words '""West Germany"
appear at the bottom edge of the face. Q9 does not appear to be altered —
in any way. :

The evidence is being returned to Washihgton Field
Office via personal delivery.

E-1428-HY




T— s vy
£ » \._<§§

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATIbu
FOIPA DELETED PAGE INFORMATION SHEET R

e

maierial avaiiabie for release to you,

WL

hbmnﬁonpuhmedonlybnﬂﬁ:dpnrtywiﬂmomfemeebyouaﬂ:embjectofmmwest.

SR

Information pertained only to a third party. Your name is listed in the title only.

Deleted under exemption(s) B 7A : with no legmgnﬂe

e
R - - — S e e i — e IR B g S

Page(s) referred for consultation to the following government agencyfies);

as the information originated with them. You will
be advised of availability upoo retum of the material to the FBI.

Page(s) withheld for the following reason(s):

For your information:

The following number is to be ased for reference regand

: (394089 ~ 5565 Ry ’?‘,g T

R o % T T I A M e — - -



[ Ry SR .. SN JRIP i S o0t Tl . e L. - s "R Sl %,

FBI JURISDICTION

Section 2511, Title 18, U. S. Code, makes it a g
violation for anyone to willfully intercept, endeavor to Tao
intercept or procure any other person to intercept or
endeavor to intercept any wire or oral communication. It
is also a viclation of that Section for anyone to willfully
use, endeavor to use or procure any other person to use or
endeavor to use any electronic, mechanical or other device
to intercept any oral communication. The possession of any
electronic, mechanical or other device which is primarily
useful for surreptitious interception of wire or oral
communications is a wviolation of Section 2512, Title 18,

U. 8. Code, provided the device or any component thereof has
been sent through the mail or transported in interstate or
foreign commerce. Section 371, Title 18, U. S. Code, the
general Consplracy Statute, makes it an offense if two or more
.

e e mearnarmTra o oAoammil - oA s
pPeIrsons wuuayla.c to commit any offense agal..s

It appears that the above statutes would be logical
prosecutive vehicles against the subjects and all other
individuals identified as being involved in this matter
including those who recruited the subjects, paid for the
operation, or participated in any fashion in the apparent
conspiracy. It is not likely that a Federal complaint will
be issued in this case; rather, any process would appear
likely to emanate from the Federal grand jury. Use of a
Federal grand jury appears logical as there are a number of
uncooperative witnesses including E. Howard Hunt, whose name
appeared in address books of two of the subjects; Alfred Carleton
Baldwin, III, the lookout at the Howard Johnson Motel; and
Michael Douglas Caddy, the Washington, D. C., attorney who
gratuitously showed up at the police station after arrests of
the subjects and claimed he represented subjects.

- 19 -
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FEDERAL GRAND JURY

.

On 6/23/72, Assistant United States Attorney (AUSA)
Earl Silbert, Washington, D. C., initiated a Federal Grand Jury
(FGJ) investigation in regard to possible violations of
Title 22 (Burglary) D. C. Criminal Code and Sections 2511 and
2512 (Interception of Communications) Title 18, U. S. Code,
with regard to the burglary of Democratic Party National
Headquarters. On 6/23/72, the FGJ heard testimony from Sergeant
Paul Leeper, Metropolitan Police Department, in regard to the
6/17/72, arrest of the subjects, seizure of property at the time
of arrest, and subsequent search of subjects' rooms at the
Watergate Hotel.

AUSA Silbert on 6/27/72, in response to a subpoena,

will have the records produ to t GJ of McCord Associates,
Robert R. Mullen Compan Barker Assoclates,
Ameritas, Inc. (firm liste y subjects when registering at

Watergate Hotel), Dedicated Friends For a Better America (McCord
as Chairman moved some $90,000 through bank account of this
group February-April, 1972), and records of Committee to Reelect
President Nixon as they reglate to McCord and other individuals
involved in this matter.

- 20 =
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HOWARD JOHNSON MOTEL

On June 20, 1972, Robert Schreiber, former desk clerk,
Howard Johnson Motel, 2601 Virginia Avenue N. W., Washington,
D. C., telephonically contacted the Washington Field office
and advised he recognized a photograph in the newspaper of
James Walter McCord, Jr. Schreiber said McCord is the man
who made a $200 cash deposit for a room in late April or
early May, 1972, at the Howard Johnson Motel.

Paul Chapman, manager of the motel, advised McCord
registered in the name of McCord Associates on May 5, 1972,
stating the room would be used for business purposes.
subjects Martinez and Fiorini as two other persons who
were "in and out of the motel checking on mail for McCord
Associates.”

Custodial employees, who saw photographs of subjects
in the newspaper following their arrest, advised none of the
subjects pictured in the newspaper was the individual who
occupied Room 419 and later occupied Room 723 of that motel.
Room 723, it should be noted, is directly across from the

6th Floor of the Watergate Office Building housing the
offices of Democratic National Committee Headquarters.

Mr. Chapman advised his records show that approxima-
tely twenty-two long-distance telephone calls were placed from
the rooms rented by McCord Associates. A review of these calls
revealed they were made to areas in New Jersey, Illinois, and
Connecticut.

One of the custodial employees, when pressed for a
physical description of the individual occupying these two
rooms, described this man as being a white male, approximately
35 to 40 years old, 5 feet 9 inches to 5 feet 10 inches tall,
weighing approximately 175 pounds, casual but well dressed,
wearing boots, with medium brown hair.

Immediate investigation of these long-distance tele-
phone calls determined that one number was listed to
Mrs. Alfred C. Baldwin, 90 Mountain View Terrace, New Haven,
Connecticut. An additional number was determined to be listed
to Robert C. Mirto, a partner in the Law Firm of Ginsberg and
Mirto. Bureau Agents interviewed Mirto and he stated that on
or about June 7, 1972, he received a phone call from Alfred
Carleton Baldwin, I1II, who informed him he was staying at a
Howard Johnson Motel in Washington, D. C. Mirto advised he
is handling some legal transactions for Baldwin and the call

- 21 - S
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was in conjunction with these transactions. According to
Mirto, Baldwin's mother recently informed him that Alfred
Carleton Baldwin, III, is currently working with the Secret
Service in Washington, D. C.

Bureau files reflect Baldwin is a former Agent with

the FBI who served from July 8, 1963, until September 15, 1965,
when he voluntarily resigned. His physical description in 1963
listed him as a white male, 5 feet 9 1/2 inches tall, weighing
180 pounds, with a large frame, light brown hair, and a date of
birth of June 23, 1%36. Subsequent to employment with the FBI
Baldwin served as an instructor in Police Science at New Haven
College.

The above-mentioned custodial employee, identified as
Hazel Hines, Howard Johnson Motel, positively identified the
photograph of Alfred Carleton Baldwin, III, as being the

individual who solelv occunied Rooms 419 and 723 during th
............... Yy oCCupledg Rooms 410 ang /22 quring th

period May 5 through June 16, 1972.

o

A second custodial employee advised Bureau Agents

that she entered Room 723 on June 17, 1972, at approximately

- 6:00 p.m., and found the room to be "absolutely clean.”" The

hotel records reflect that no custodial employee entered
that room prior to 6:00 p.m., June 17, 1972, but Baldwin was
last known to have occupied Room 723 at 8:30 a.m., June 17,
1972, when he was observed by Mrs. Hines. Baldwin was only
known to have carried clothing articles from Room 419 to Room
723. No employee of the Howard Johnson Motel saw any type of
electronic equipment in either room.

On June 21, 1972, Baldwin was present at Mirto's
office. John Cassidento, an attorney associated with Mirto,
stated he had advised Baldwin to make no statement to the FBI
at this time; however, in the event a Federal grand jury is
convened, he would make Baldwin available for "service."

2
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CONNECTION WITH ARREST
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.
At the time of subjects' arrest on 6/17/72, and S

subsequent search of their hotel rooms at the Watergate Hotel,
Washington, D. €., 44 new $100 bills were found. The serial
number sequence of these bills followed an orderly pattern as
hereinafter shown, Found on Eugenio Rolando Martinez, using

alias Gene Valdes, were six 3100 bills bearipng serial numbers

as follows:

C01288757A
C03642255A
C03642256A
F01994221A
F02457412A
F024574144A

Found on Frank Anthony Fiorini, using alias Edward
Hamilton, were two $100 bills bearing serial numbers as follows:

F02457501A and F02457502A

Found on Berard L, Barker, using alias Frank Carter,
were two $100 bills bearing serial pumbers as follows:

F02457431A and F02457432A .
Found on Virgirleé R. Gonzales, using alias Raoul Gbddy,
were two $100 bills bearing serial numbers as follows:

F02457421A and F02457422A

Pursuant to the issuance of a search warrant 32 new
£100 bills were found in room 214 of the Watergate Hotel, which
' room was registered to subjects Barker and Martinez under their
aliases of Frank Carter and Gene Valdes. The serial numbers of
these bills found in four packets of eight bills in each are as
follows:

C03642257A through C03642264A (8 bills) -
F02457423A through F02457430A (8 bills)
F02457433A through F02457440A (8 bilisy)

TANARTENATA +hvanoh TNA2A5751NA 8 hille)d
A ULTIIJUONn LilAUURQLl A VAaTFWwIvawa (W wasaw r
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It was determined from the Bureau of Printing and
Engraving that the $100 bills bearing the prefix F were
distributed to the Federal Reserve Bank, Miami, Florida, branch
on 11/18/71., The bills bearing the prefix C were distributed to
the Federal Reserve Bank, Philadelphia, Pennsylvania, on or
about 2/1/72,

TRACING OF PREFIX "F" BILLS

The records of the Federal Reserve Bank, Miami Branch,
disclosed that the foregoing $100 bills bearing the prefix P
were part of a $50,000 shipment of $100 bills made on 4/18/72,
to the Republic National Bank, Miami.

Mr. Russell H, C., Vining, Comptroller and Assistant
to the President, Republic National Bank, Miami, advised bank
records reflect receipt of $50,000 in $100 bills on 4/18/72,

[ oy T | e [P |« PP T |
41 1uin rt:ut?ld.l. nt:bb'l ye Dd[]ﬂ, Hiam;. \'.I.ll.l.llg bl-ﬂ.l.eu LI]B I‘UPUUL.I.C

National Bank did not record serial numbers of $100 bills
recelved in this shipment or any other such shipment., According
to Vining, bhis bank orders cash every Wednesday from the Federal
Reserve Bank in anticipation of Friday's business.

Mr., Juvenal Cabrera, Head Telder, Republic National
Bank, advised that he reviewed the bank records concerning
instant shipment and noted that he is one responsible for ordering

cash from the Federal Reserve Bank and noting receipt thereof.

Cabrera said that he did not record any serial numbers of any of
the bills in this or any other shipment from the Federal Reserve.
He noted that the shipment of $50,000 in $100 bills was not put
"in reserve" as 1in the case of a specific order for a specific
transaction, but was disbursed generally to tellers for normal
banking transactions without recording any serial numbers.

From a review of the bank's records it was not possible

. to determine which of the bank's seven tellers might have recelived

all or any portion of the $100 bills contained in the 4/19/72,
shipment. The tellers advised they do not record the names ot
persons to whom $100 bills are disbursed or from whom they are
received. None of the tellers could recall any transactions
inveolving the disbursement of an unusual number of $100 bills.

Mr. Ectore Reynolda, Vice President, Republic National
Bank, advised that he recalled giving Barker $10,000 in $100
bills on 5/8/72, but no record was made of the serial numbers of
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‘were given.

these bills, According to Mr. Reynolda it is .quite possible
that included in the $100 bills given to Barker were some of
those with the prefix F received from the Miami Branch of the y
Federal Reserve on 4/19/72; however, there was no way to establish
this from bank records. Further details concerning the $10,000
disbursement set forth under "Analyses of Bank Accounts."

TRACING OF PREFIX "C" BILLS

Records of the Federal Reserve Bank, Philadelphia,
disclosed that the pertinent prefix "C" bills were part of =
shipment which it received from the Bureau of Printing and
Engraving on or about 2/1/72., These bills were subsequently
included in a disbursement 4/3/72, to the Girard Bank and Trust
Company, Philadelphia.

It was determined at the Girard Bank and Trust Company
that the pertinent $100 bills bearing the C prefix after being
received from the Federal Reserve Board, were shipped to any one
of its 73 dbranches or possibly to the Everett Bank, Everett,
Pennsylvania, or the Delaware Trust Bank, Wilmington, Delaware,
to which banks the Girard Bank and Trust Company made cash

shipments on 4/4 and 5/72.

Mr. Charles M. Tank, Auditing Officer, Girard Bank and
Trust, Philadelphia, on 6/22/72, advised his bank does not record
the serial numbers of $100 bills received from the Federal Reserve
Bank, Philadelphia, nor does it record the serial numbers of $100
bills disbursed to its 73 branches or other banks. Further, tellers
of the Girard Bank and Trust do not record the serial numbers of
$100 bills given out in the course of their daily transactions.

Contact with the various branches of the Girard Bank
and Trust, as well as with official of the Everett Bank and the
Delaware Trust Bank established that there was no possible way of
determining to whom the pertinent $100 bills bearing the prefix C

E e
P W e

It is poted at time of subjects' arrests a $100 bill
bearing serial number B01053505A was found on the person of
Gene Valdes (Martinez). Efforts to trace this single bill
are unproductive to date.
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ANALYSES OF BANK ACCOUNTS
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Following is an analyses of bank accounts for the
following individuals:

(1) James Walter McCord, Jr.
(2) Bernard L. Barker
As additional pertinent bank accounts are located

and reviewed for individuals involved in this investigation
they will be added to this write-up,
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BANK ACCOUNTS FOR JAMES WALTER McCORD, JR.

On 8/21/72, Mr: John O. Montgomery, Security Chie%. [ »*

“nru?nnﬂ "9+"Aﬂﬂ1 Banlr nu'l«fimOre’ Har?laﬂd, adv{oa-l that _ %!
James Walter McCord, Jr , and his wife Ruth, maintain a Sy
checking account at the College Park, Maryland, branch of ‘&j#_
this bank. McCord Assoclates also maintain a checking .

account at this same bank.

On 6/21/72, a subpoena was served on the Maryland
National Bank to produce the records of the foregoing accounts.

It is expected these records will be produced for review and
nnn"ﬂeba hv our Washineton ‘E‘in"lr‘l Office on R/‘)R/'?')

nn..—.ala.l.llsu NS LaNT]

On 6/23/72, it was determined that James Walter
McCord, Jr., as Chairman, opened an account at the National
Savings and Trust, Washington, D. C., in the name of "Dedicated
Friends for a Better America” with a $6,000 deposit in February,
1972, This account was closed with a $3,000 withdrawal in
Aprid, 1972. Preliminary review of this account discloses
approximately $90,000 was moved through this account during

the period it was open.

A subpoena for the production of the records of this
account on 6/27/72, to the Federal Grand Jury, Washington, D, C.,
has been 1issued.

&
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BANK ACCOUNT FOR BERNARD L, BARKER é{ﬁ“"

Investigation has determined that subject Bernard L. .§.
Barker in name of Barker Assoclates (a real estate business)
maintains an account at the Republic National Bank, Miami,
Florida, On 6/22/72, a review of bank microfilm records of
this account disclosed that Barker on 4/24/72, deposited
four checks dated 4/4/72, totaling $89,000 drawn on the
Banco Internacional, Mexico City, Mexico, all payable to '
Sr. Manuel Ogarrio with the drawer's signature illegible.
On 5/8/72, Barker received cash for these checks totaling
$89,000, including $10,000 in new $100 bills.

LY

In addition to the foregoing checks, Barker on 4/21/72,
at the Republic National Bank cashed a cashiers check dated
4/10/72, drawn on the First Bank and Trust Company of Boca Raton,
Florida, in the amount of $25,000. The check was payable to
Kenneth H. Dahlberg, a wealthy winter resident of Boca Raton, who
is presently residing in Wayzata, Minnesota. Dahlberg to date
has refused to be interviewed concerning this matter.

In December, 1969 - January, 1970, we conducted a

Special Inquiry concerning Dahlberg at the request of the
White House. Dahlberg is a prominent Republican fund raiser.
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TRAVEL MIAMI - WASHINGTON, D. C, :ifJ?

TRAVEL JUNE 16, 1972

4

-3 .
ks T

Investigation at Tamiami Tours, Miami, Florida,
disclosed that subjects Bernard L. Barker and Eugenio R.
Martinez, identified as individuals who on 6/12/72, purchased
four round trip tickets from Miami to Washington, D. C.,
on Eastern Airlines flight 190 for 6/16/72. These tickets,
which were found on subjects at time of their arrest, were
purchased in the names of G. Valdes (alias of subject
Eugenio Martinez), F, Carter (alias of subject Bernard L.
Barker), J. Di Alberto (alias of subject Frank Fiorini)
and R, Godoy (alias of subject Virgirlo Gonzales),

At time of their arrest 6/17/72, the subjects, except
for McCord were determined to be registered at the Watergate
Hotel, Washington, D. C., under the aliases shown on the
foregoing airline tickets.

TRAVEL MAY 22-30, 1972

Subject Eugene Martinez identified as the individual
.who on 5/17/72, bought six one-way tickets at Tamiami Tours for
travel-from Miami to Washington, D. C., on National Airlines
flight 100 departing 5/22/72., These tickets were purchased
by Martinez in names Frank Carter (alias of Barker), J. Granada (
(identity unknown), Joseph Di Alberti (alias of Fiorini), Raoul
Godoy (alias of Gonzales) Jose Piedra (identity unknown) and
G. Valdes (alias of Martinez),

Investigation has determined that the foregoing
individuals under the aliases shown were registered at the
Hamilton Hotel, Washingtom, D. C., from 5/22/72 to 5/26/72,
at which time they moved to the Watergate Hotel, Washington,
D. C., where they stayed until 5/30/72. It appears from
investigation conducted that these individuals tried to get
reservations at the Watergate Hotel for the entire period Can”
5/22-30/72, but were unable to do so.

Investigation further discloses these individuals were
Joined at the Watergate Hotel by two additional persons using
the names George Leonard from Kansas City, Kansas, and Edward
Warren from New York City. Warren paid the Watergate Hotel bill
for these individuals, totaling a little over $1,000, in cash,
Investigation continuing to identify J. Granada, Jose Piedra,
George Leonard, and Edward Warren. Irisg
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office of the Democratic Party Credentials Committee, 600

TRAVEL MAY 3, 1972

b

- Investigation at Tamiami Tours also determined that .
Barker and Martinez on 5/2/72, purchased 10 round trip tickets ™
from Miami to Washington, D. C., on National Airlines flight
108 for 5/3/72. These tickets were purchased in the following
names:

VYonelio De Juan
Armando Acosta
Jose Aleman
Benjamin Acosts
Manual Garcia
Jose Valdez
Ramon Hernandez

Arturo Garcia

Dol Nrtoaca
naua Wi v pE

Ramon Guerra

Investigation continuing to identify these individuals,
as well as to determine where they stayed in Washington, D. C.,
how long they were in Washington, D. C., and possible connection
with following reported break-ins of Democratic Party facilities,

REPORTED ATTEMPTED BREAK-INS AT DEMOCRATIC

MADMY TAMNTYTY FTMYD YN TLIA WA W 107D
Aant 1 rﬂblhlllbb Duning mal, 4964

During May, 1972, the following break-ins were reported
of Democratic Party facilities in Washiogton, D. C.:

On May 6, 1972, the safe was burglarized of the
Democratic Party National Headquarters, Watergate Apartments,
Washington, D. C., at which time a $1,000 check and $100 in cash wvere
reportedly taken.

During the evening of May 8-9, 1972, the door to the : ..

New Hampshire Avenue, N. W,, Washington, D. C., was jimmied.

On May 28, 1972, there was a reported break-in of the
Democratic Party National Headquarters, Watergate Apartments, R
Iashington, D. C. _(*fi;,

' :‘-"" .

In addition to the foregoing the Security Guard at tha o
Watergate Apartments reported that sometime over the Memorial Day _
week end (he cannot pin this down any closer) papers were found «*
stuffed in the doorway of the 6th floor stairwell in an apparent

nf‘f‘nmnf to koan the door from workine Namnacratioc Party Natinnal
L v‘-—i“ W A S r WAL N A R A & L Il L A N J“lls Ll Al AN A LA W ANy &4 oA A DJ AVTCA W AWV ILlEA &

Headquarters are located on the 6th floor of the Watergate Apartments.
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PHOTOGRAPHIC EQUIPMENT

When the subjects were arrested by Metropolitan -
Police Department officers in the office of the Democratic .
Party National Headquarters, among the items found were two
Minclta 35 millimeter cameras. Each of these cameras was
loaded with a roll of unexposed Kodak tri-X 35 millimeter
film. 1In addition, 39 rolls of Kodak tri-X 135-36 black
and white negative film were located. Search of the hotel
rooms occupied by the subjects, among other items, revealed
one roll of 36 exposure tri-X film, type 9940, in two
pieces (Minox film).

On June 21, 1972, a saleslady at Fruit Fair Corporation,
215 Lincoln Road, Miami Beach, Florida, advised she had
known Eugenioc R, Martinez, whom she knows as Rolando
Martinez, for many years. She said Martinez came into the
store on June 14, 1972, and said he wanted to buy 60 rolls
of 35 millimeter black and white film. She sold him this
film, gave him a receipt for same but maintained no copy
for the store. The owner of the store advised the film was
35 millimeter, tri-X film with 36 frames per roll.

On June 22, 1972, Michael Richardson, employed in
his father's business, Rich Photos, 1600 W. Flagler Street,
Miami, Florida, advised that about noon, Saturday, June 10,
1972, one white male whom he tentatively identified from a-
photograph as Bernard Barker, came to this store which is
located in a heavily populated Cuban area. This individual
presented two rolls of exposed Kodak tri-X black and white
35 millimeter film on which he said documents had been
photographed. He requested immediate development and
printing of 8 by 10 prints. Richardson did a rush job and
determined there were four exposed document negatives on one
roll and 34 document negatives on the other rell for a total
of 38 exposed negatives. Richardson made one 7 by 10 print of
each of the 38 negatives.

Richardson said most of the documents had an emblem
and were headed "Chairman Democratic Naticonal Committee." The .-
documents photographed appeared to have been on onion skin
paper and most were typed. A few consisted of handwritten
notes. On at least one of the documents, there was the
signature "Dick." Several letters had the name Lawrence
O'Brien. One or more of the documents concerned a resume of

B .

an unrecalled woman who headed a local campaign fFor Senator . K-
Hubert Humphrey. Richardson said all documents were photo- .. -
graphed with a shag carpet background and hands covered with "25

clear-type gloves held down each corner of each documents. A
total of four hands were in view on each document. The pictures
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